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رئیس سازمان انرژی اتمی:
نیمی از موارد باقی مانده با 

آژانس بین المللی انرژی 
اتمی حل وفصل شد

محمد اســلامی، رئیس سازمان انرژی اتمی در 
حاشیه جلسه دولت هیئت دولت، در واکنش به 
مقاله روزنامه لوموند فرانسه درباره شایعه خرید 

کیک زرد جمهوری اسلامی ...

سخنگوی قوه قضاییه:
دادگاه فرزندان معاون اول قوه 

قضاییه علنی است
 اصغــر جهانگیر، ســخنگوی قــوه قضاییه در 
نشست خبری ضمن گرامیداشت دهه کرامت، 
هوشمندسازی دستگاه قضایی و اقدامات نوآورانه 
آن را مورد اشاره قرار داد و در این باره گفت: در 

حکم انتصاب حجت الاسلام ...

رئیس جمهور:
جبهه مقاومت نیازمند روایت 

صحیح و هنرمندانه است
جمعی از نویســندگان برجسته و چهره های 
ادبی و فرهنگی جهان اسلام که برای شرکت  
در سی و پنجمین نمایشگاه بین المللی کتاب 
تهران به ایران ســفر کرده اند، در نهاد ریاست 

جمهوری با سیدابراهیم رئیسی ...
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ارتش تک نفره

امروز روز کسانی است که با تمام کمبودها و محدودیت ها 
و نادیده گرفت شــدن و بعضاً پاســخگوترین شخص در 
مجموعه خود در تمام حوزه ها اســت. 2۷ اردیبهشت ماه 
روز روابط عمومی ها است افرادی که بعضاً ارتش تک نفره 
محسوب می شوند. عنوان روابط عمومی ها یکی از مهم ترین 
و با ارزش ترین عوامل مؤثر در سرنوشت هر مؤسسه و گروه 
محسوب می شود. در دنیای امروز روابط عمومی ها به عنوان 
عناصر قوی در ارزیابی و تقویت برنامه ها و پیشبرد اهداف 
سازمان ها تلقی می شــوند و امروزه نقش روابط عمومی و 
حیطه فعالیت آن برهیچکس پوشیده نیست تمامی  فعالان 
جامعه در بخش های مختلف فرهنگی، سیاسی، اقتصادی و 
اجتماعی جویای روابط عمومی هایی هستند که آنان را در 
طراحی روش های معقول و تعیین خط مشی های مرتبط با 
آینده یاری دهند اینکه چقدردر این مسیر همراه هستند و 
روابط عمومی  را یاری می کنند خود موضوع دیگری است. 
روابط عمومی  نقش های گوناگونی را درجایگاه های متفاوت 
و شــرایط متمایز از یکدیگر ایفا می کند. اما دو نقش قابل 
تفکیک آن در ارتباطات درون سازمانی و برون سازمانی از 

میان سایر نقش ها نمایان تر و مهم تر است. 
روابــط عمومی  هنر نفوذ بر دل ها اســت چــرا که روابط 
عمومی  هنــر مــردم داری و تخصصی اســت که با ذهن، 
ارتباطات، رســانه و مشــاوره در ارتباط است اینکه روابط 
عمومی ها نتوانستند در جایگاه خود ظاهر شوند در وهله 
نخست به مشکلات ساختاری در تمامی  روابط عمومی های 
کشــور بر می گردد کــه برگرفته از چهار ضعف شــامل؛ 
ضعف در متغیرهای ســازمانی، متغیرهای نیروی انسانی، 
متغیر اقتصادی و متغیر مدیریتی اســت. از ســوی دیگر 
چون مدیران شــناخت کافی ندارند احساس می کنند که 
نیازی به هزینه کردن نیســت لذا در سازمان ها هرگاه با 
کمبود بودجه مواجه می شــوند از بودجه روابط عمومی ها 
می کاهند که این یک ضعف اســت. از ســوی دیگر نگاه 
منفی از ســوی مدیران ارشــد بر روابط عمومی ها و نگاه 
ضعیف روابط عمومی ها به حرفه خود باعث شــده تا این 
قشر از جایگاه واقعی خود فاصله بگیرد که البته برداشتن 
 این نگاه تا حــدودی بر عهده خود روابط عمومی  اســت 
که می تواند با مهارکردن بحران ها و رفتار خود نگاه مدیر 

ارشد را عوض کند.
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معاون رئیس جمهور: 
هیچ کس برای دولت خط قرمز نیست

ایســنا- معاون حقوقی رئیس جمهور گفــت: دولت و 
بازرسی ریاست جمهوری پیگیری مسائلی که درباره وزارت 
جهاد کشاورزی )در دوره وزارت ساداتی نژاد( پیش آمد را 

شروع کرد.
محمــد دهقان دربــاره رویکرد دولت در مبارزه با فســاد 
اظهــار کرد: به محض اینکه هر کدام از مســئولان دولتی 
متوجه بروز فســادی در دولت شــوند، قطعاً خودشــان 
پیگیری می کنند مثل مســائلی که دربــاره وزارت جهاد 
کشاورزی)در دوره وزارت ســاداتی نژاد( پیش آمد، خود 
دولت پیگیری را شروع کرد. بازرسی ریاست جمهوری ابتدا 
 کار را شــروع کرد و این مسئله روشن است که کار از آنجا 

شروع شد.
معاون حقوقــی رئیس جمهور با تأکید بر اینکه هیچ کس 
برای دولت خط قرمز نیســت و هر کســی تخلف کند با 
او برخورد می شــود، تصریح کرد: البته معتقدیم همه چیز 
باید براســاس قانون انجام شــود. رئیس جمهور هم تأکید 
دارند که از افرادی که خدمت می کنند حمایت می کنیم، 
 امــا اگــر جایی تخلفی صــورت گیرد، طبــق قانون باید 

با او برخورد شود.

جزئیات برگزاری امتحانات نهایی 
خرداد اعلام شد

فارس- محسن زارعی، رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین 
کیفیــت نظــام آموزش و پــرورش با بیــان اینکه تمام 
ظرفیت هــای آمــوزش و پرورش از مدارس تا دانشــگاه 
فرهنگیان و سالن های ورزشــی برای برگزاری امتحانات 
نهایی اســتفاده می شــود، اظهار کــرد: راهنمای عمل 
برای دانش آمــوزان همراه با توصیه هــا درباره امتحانات 
نهایــی منتشــر شــده و در اختیار مدرس قــرار گرفته 
 اســت و یک راهنمــای عمل هم بــرای معلمان تدوین

و ارائه کردیم.
وی ادامــه داد: چارچــوب طراحی ســؤالات در اختیار 
دانش آموزان و والدین قرار گرفته اســت و دانش آموزان 
و خانواده ها نگران نباشــند؛ طراحی ســؤالات بر اساس 
کتاب های درســی است و معلمانی مانند معلم خودشان، 
براســاس خزانه ســؤالاتی که موجود اســت، ســؤالات 

امتحانات را طراحی می کنند.
زارعی با تأکید بر اینکه قرار نیســت سختگیری بی مورد 
برای دانش آموزان انجام دهیم، گفت: در چارچوب کتاب 
درسی و درسی که معلم داده است، از دانش آموزان آزمون 
خواهیم گرفت و دانش آموزانی که به خوبی مطالعه کرده 
و دروس را یاد گرفته اند، موفق می شــوند بنابراین نباید 
مطالعه برای امتحانات نهایی را به شــب امتحان موکول 
کنند.وی با اشــاره به اینکه لو رفتن ســؤالات را نداریم، 
گفــت: ممکن اســت در حین آزمون افــرادی از صفحه 
امتحان عکس بگیرند که این انتشــار سؤالات است و با 
لو رفتن متفاوت اســت و تدابیری را برای این کار اتخاذ 
کردیم و اگر در پاسخ نامه فردی هم دچار تشکیک شویم، 

مجدد به آزمون دعوت می شوند.
رئیس مرکز ارزشــیابی و تضمیــن کیفیت نظام آموزش 
و پــرورش ادامــه داد: دغدغه دانش آمــوزان فقط درس 
خواندن باشــد و به اخبار کذب درباره لو رفتن ســؤالات 

توجه نکنند.

ایسنا- سخنگوی دولــت با اشــاره به فساد »چای 
دبش« تأکید کر که روش دولت این است که اولین 

برخوردکننده با فساد در هر سطحی باشد.
علی بهادری جهرمی  در حاشیه جلسه هیئت دولت 
در جمــع خبرنگاران درباره مصوبــات جدید دولت 
گفت: در جلســه هیئت وزیران، مصوبه حمایتی در 
جهت حمایــت از نهضت ملی مســکن به تصویب 
رســید و تأمین فولاد و ســیمان برای ساخت و ساز 
برای مســکن حمایتی تضمین شــد. وزارت نیرو و 
صمت مکلف شدند نیازهای لازم برای تامین فولاد و 
سیمان را تأمین کنند. بورس کالا مکلف شد فولاد و 
سیمان را با نرخ های حمایتی و مناسب تر برای تأمین 
مسکن حمایتی در اختیار بنیاد مسکن قرار دهد تا 
کنترل بســیاری خوبی بر مصالح ساختمانی مسکن 

حمایتی انجام شود.
وی ادامه داد: دولــت مصوبه ای هم برای حمایت از 
شــرکت های دانش بنیان، صنایع دستی و کسب و 
کارهای خرد و متوســط که در حوزه صادرات فعال 

هســتند، داشت. بر این اســاس بانک مرکزی مجاز 
شــد که رفع تعهد ارزی حاصل از صادرات این سه 
مجموعه را براســاس نرخ توافقی، بپذیرند تا ســود 
بیشتری از صادرات داشته باشند. تسهیلات دیگری 
هم بــرای آنها پیش بینی شــد. بهــادری جهرمی 
 همچنین گفــت: مصوبه دیگر در راســتای تقویت 
زیرســاخت های امنیتی و شبکه و ســامانه دولتی 
است و همه سامانه های دولتی مکلف شده اند که نیم 
درصد از هزینه های خود را صرف تقویت زیرساخت ها 
و امنیت شــبکه های خود کننــد. وی در خصوص 
مراحل کشف و معرفی فساد »چای دبش« در دولت  
نیز اظهار کرد: میزگردهایی در صداوســیما در این 
خصوص این پرونده برگزار شــد و رئیس قوه قضائیه 
هم توضیــح دادنــد. از شــهریور ۱۴۰۱ نهادهای 
نظارتــی درون قوه مجریه بــا گزارش های داخلی، 
برخی فســادها و تخلفات مربوط به پرونده موسوم 
به چای دبش را دریافت کــرده و از همان لحظه با 
همکاری با وزارت اطلاعــات و وزرای وقت صمت و 

وزیر جهاد کشــاورزی، اقدامات لازم برای شناسایی 
اموال، برای جلوگیری از خارج کردن برخی اموال و 
افراد  و شناسایی شرکت های صوری انجام شد و این 
اقدامات تا حوالی اسفند منجر به تشکیل پرونده شد. 
روش دولت این است که اولین برخوردکننده با فساد 
در هر ســطحی باشد. در اسفند توسط نهاد نظارتی 
دولــت، پرونده تقدیم قوه قضائیــه و قرارهای لازم 
صادر شد. سخنگوی دولت با بیان اینکه تا الان ده ها 
گزارش و گردش کار انجام شــده اســت، گفت: این 
پرونده دو جنبه دارد؛ یک جنبه اموالی اســت که از 
بیت المال تفویت شده در عدم رفع تعهد ارزی  و یک 
جنبه درباره تخلف افراد اســت و دولت معتقد است 
به هر دو جنبه باید به دقت رســیدگی شــود. افکار 
عمومی  دنبال این اســت که منابع از کشــور خارج 
نشــود و برگردد. نظر دولت این اســت که در کوتاه 
مدت همه خســارت ها جبران شود. وی اضافه کرد: 
مطابق گزارش هــای وزارت اطلاعات، مجموع اموال 
شناسایی شــده در این پرونده، پیش بینی می شود 

که جبران حقوق تفویت شده را داشته باشد. املاک 
و تجهیــزات کارگاهی، مواد اولیــه و محصولات از 
شرکت های مختلف شناسایی شده است و پیشنهاد 
ما این است که این بخش در اولویت رسیدگی واقع 
شــود. و جنبه تخلفات احتمالی افراد هم رسیدگی 
شــود. وی اضافه کرد: دولت در گــزارش دادن این 
تخلف و جرم پیشگام بوده و با سرعت تمام همکاری 
لازم را دارد، زیرا نگاه دولت ضدفساد بوده است. در 
اینجــا برخی پرونده ها با هم خلط می شــود، برخی 
پرونده ها که اســم افراد هــم آمده جنبه تصمیمات 
مدیریتــی دارد و در حوزه نهاده های اساســی بوده 
است که منجر به صدور رأی جرم شده است و حوزه 
تخلفات فردی بوده و جنبــه تفویت اموال عمومی 
 ندارد. البته نظر دســتگاه های نظارتی درون و خارج 
دولت و بســیاری از حقوقدانان این است که جرمی 
 اتفاق نیفتاده اســت و تخلف بوده است و امیدواریم 
در مرجع قضایی احقاق حقوق انجام شــود، دولت با 

جدیت پیشگاه شناسایی با هر فسادی خواهد بود.

ایسنا- وزیر فرهنگ  و ارشاد اسلامی با تأکید بر اهمیت افزایش همدلی 
و هم افزایی کشورهای عضو ســازمان همکاری های شانگهای گفت: دو 
پیشــنهاد عملی برگزاری دومین جشــنواره بین المللی فیلم ســازمان 
همکاری های شــانگهای در تهران و همچنین پیشنهاد تشکیل اتحادیه 
فیلم سازمان همکاری های شانگهای را برای ارتقای فعالیت های فرهنگی 

 و هنری تقدیم می کنم. 
محمدمهدی اســماعیلی در بیســت و یکمین اجلاس وزرای فرهنگ 
کشــورهای عضو سازمان همکاری شــانگهای که به صورت آنلاین در 
سالن تشــریفات نمایشــگاه بین المللی کتاب تهران برگزار شد، گفت: 
امروز همگی ما در حالی کنار هم جمع شــده ایم که دنیا با چالش های 
گوناگون اقتصادی، سیاســی، فرهنگی و... دست و پنجه نرم می کند و 
چالش های انســانی یکی از بارزترین و مهم ترین آنهاست. تلاش غرب و 
مجموعه تمدن غرب این است که افزون بر اقتصاد و سیاست، بر فرهنگ 
و تمــدن مردمان غیر غربی تســلط یابد. تلاش بر این اســت تا هرچه 
بیشتر نســل جوان را از فرهنگ و تمدن خود بیگانه ساخته و تنها راه 
 رسیدن به فرهنگ و تمدن را تمسک به جلوه ها و مظاهر فرهنگ غربی 

جلوه دهند. 
وی افزود: این در حالی اســت که هر کدام از کشــورهای عضو سازمان 
همکاری های شــانگهای که امروز نمایندگان آنها در این نشست حضور 
دارند، کشــورهایی با تاریخ و فرهنگ غنی و ریشه دار هستند، فرهنگی 
که از اعماق تاریخ در طول هزاران ســال جان سالم به در برده و امروز 
به دست ما رسیده اســت. عبارتی از مقام معظم رهبری وجود درد که 
فرموده اند: »اقتدار حقیقی هر ملت، اقتدار فرهنگی آن کشــور است و 

انزوای حقیقی، انزوای فرهنگی است .« 
وزیر فرهنگ و ارشاد اســلامی تأکید کرد: بی تردید علاوه بر جنبه های 
ملی باید بکوشیم جلوه و سیمای ممتاز و برجسته فرهنگی کشورهای 
عضور ســازمان همکاری های شانگهای را بیش از پیش معرفی و آشکار 
کنیم. این نشســت بی تردید در تبیین اصالت های فرهنگی کشورهای 

مشرق زمین و نزدیکی نظرات تاثیرگذار بر فرهنگ جهان مؤثر است.

وی افزود: اســلام که دین صلح و دوســتی اســت توصیه اش برابری و 
برادری اســت. قرآن که منشــور حقیقی دین و کتاب قانون جمهوری 
اســلامی  ایران اســت می فرماید: »ای مــردم ما شــما را از یک مرد 
و زن آفریدیــم و شــمارا تیره هــا و قبیله ها قرار دادیم تــا یکدیگر را 
 بشناســید، گرامی تریــن شــما نزد خداوند با تقواترین شــما اســت . 

خداوند دانا و آگاه است.« 
عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی بیان کرد: آیه فوق نشانگر تأیید تنوع 
و تکثر فرهنگی از ســوی خداوند اســت که تفاوت ها را دلیل بر برتری 
قونــی بر قوم دیگــر نمی داند و آن را ابزاری برای شناســایی ملت ها و 
قومیت ها می شمرد. فرهنگ، سنن و آداب مشترک به عنوان رشته های 
ناگسســتنی پیوند ملت هــای منطقه می تواند در همــه حوزه ها عامل 

نزدیکی ملت ها و منشأ ثمرات نیکی باشد. 
وی تأکید کرد: ریاســت محترم اجلاس، درایت موسســین ســازمان 
همکاری هــای شــانگهای در تأســیس نهــادی که اولویــت اول آن 
حفــظ امنیت مردم و مبارزه با افراط گرایی و تروریســت بوده اســت، 
 تحســین برانگیز است. بر عهده همه ما اعضا اســت که در تحقق این 
هدف والا بکوشــیم. چالشــی کــه مردم اقصــی نقاط جهــان با آن 
مواجه هســتند اکنــون که ظلم و وحشــی گری رژیم صهیونیســتی 

اســرائیل در قبال مردم فلســطین بر همگان آشــکار گشــته است، 
همــه ما موظفیم در راســتای اهداف ســازمانی خــود در مقابل این 
 حجم از وحشــی گری و ظلم این رژیم ســاختگی، به ویــژه قتل عام و 
کشــتار غیرنظامیــان و زنــان و کــودکان واکنــش نشــان دهیم و 
از تخریــب اصالــت ملت هــا توســط صهیونیســم ممانعــت کنیم. 
بــرای جلوگیــری از اینگونــه ظلم هــای تاریخی و فرهنگــی راهی 
 بهتــر از هممــکاری، تعامــل و ایجــاد پیوندهــای فرهنگــی بیــن 

کشورهایمان وجود ندارد. 
اســماعیلی گفت: جمهوری اســلامی  ایران به عنوان کشوری با سابقه 
تمدنی و تاریخی چند هزارساله و به عنوان کشوری با رسالت فرهنگی، 
آمــاده همکاری های فرهنگی و هنری در چارچوب ســازمان همکاری 
شــانگهای و همچنین در قالب دو جانبه اســت . بدون تردید هر کدام 
از کشــورها نقش یــک قطعه تکمیلــی را در پازل و ســیمای عظیم 
فرهنگــی جهان دارد. هر کدام از ما نمایندگان کشــورهای با فرهنگ 
و تاریخ و عظمت باشــکوه هســتیم و امیدواریم با همدلی و هم افزایی 
 کشــورهای عضو بتوانیم محرومیت و مظلومیت فرهنــگ و هنر را از 

سیمای سازمان بزداییم. 
وی افــزود: به جاســت در ابتدا قدرت خود را بشناســیم و پس از آن 
دنیــا را متوجه عظمت خود کنیم. امروز با کمال تاســف قدرت غالب 
رســانه در دست افرادی اســت که برای حفظ منافع خود از هیچگونه 
تبلیــغ دروغ امتنــاع نمی کنند. مســتحضرید که اغلب شــبکه های 
 ماهــواره ای به ترویج فســاد و تباهــی و تخریب اخلاق پاک انســانی 

همت گذاشته اند.
اسماعیلی تأکید کرد: در پایان مباحث خود دو پیشنهاد عملی از طرف 
جمهوری اســلامی ایران بــرای ارتقای فعالیت هــای فرهنگی  و هنری 
تقدیم می کنم. پیشنهاد اول، برگزاری دومین جشنواره بین المللی فیلم 
سازمان همکاری شــانگهای در تهران و دوم پیشنهاد تشکیل اتحادیه 
فیلم سازمان همکاری های شانگهای، چراکه فیلم و ابزار هنر در رساندن 

پیام ها مؤثر است. 

حماس:
 قبل از آتش بس کامل اسرای 

صهیونیست رنگ نور را نمی بینند
تســنیم- ســامی ابوزهری، از رهبران ارشــد جنبش 
حماس فلسطین طی ســخنانی درباره مذاکرات مربوط 
به آتش بس در غزه و تبادل اسرا که در سایه کارشکنی ها 
و تداوم تجاوزات صهیونیســت ها به نوار غزه به بن بست 
رســید اعلام کرد: تا زمانــی که اســرائیل به آتش بس 
کامل در نوار غزه پایبند نباشــد انعقــاد هرگونه توافقی 

بی معناست.
ســامی  ابوزهــری در یــک کنفرانــس مطبوعاتــی با 
رهبران گروه های فلســطینی در تونس اظهار داشــت: 
تــا زمانی کــه رژیم اشــغالگر توقــف تجــاوزات علیه 
 ملت فلســطین را قبول نکند اساســاً چرا مــا باید وارد 

مذاکرات شویم؟
وی افزود: تا زمانی که رژیم اشــغالگر شــروط مقاومت 
را قبــول نکنــد کــه مهمترین آنهــا توقــف تجاوزات 
علیه غــزه و فراهم شــدن شــرایط لازم بــرای بهبود 
زندگی مردم فلســطین در این منطقه اســت اســرای 
 صهیونیســت نــزد مقاومــت می ماننــد و رنــگ نور را 

نخواهند دید.
این مســئول حماس بــا تأکید بر اینکه آزادی اســرای 
فلسطینی نیز ضمن شروط مقاومت قرار دارد و این اسرا 
باید طبق اســتانداردهایی که مقاومت مشخص می کند 
آزاد گردند گفت: رژیم اشــغالگر مانع رســیدن به توافق 
می شــود و همه دنیــا دیدند که مقاومــت چگونه طرح 
میانجی ها برای آتش بس را پذیرفت اما صهیونیست ها آن 
را نپذیرفتند و از طریق حمله به شهر رفح در جنوب نوار 

غزه اوضاع را منفجر کردند.
ابوزهری تصریح کرد: حمله رژیم صهیونیســتی به رفح 
هرگز موجب تســلیم گروه های فلسطینی نمی شود و ما 
هرگز تحت تأثیر فشــارها قرار نمی گیریم و دولت آمریکا 

باید مواضع خود را مجدداً ارزیابی کند.
پیــش از ایــن »باســم نعیــم« از اعضای ارشــد دفتر 
سیاســی جنبش حماس اعلام کرد: هــدف ما از همان 
لحظه اول مشــخص بود و به دنبال رسیدن به آتش بس 
و توقــف کامل کشــتار و تجاوزات رژیم صهیونیســتی 
علیه غــزه و محافظت از مردم خــود بودیم و به همین 
 منظور نرمــش و انعطاف پذیری زیــادی در مذاکرات از 

خود نشان دادیم.
وی در ادامــه تأکید کرد: اما همان طور که همه از جمله 
میانجی هــا و طرف هــای بین المللی می داننــد بنیامین 
نتانیاهو، نخست وزیر رژیم اشــغالگر در راستای اهداف 
شــخصی خود و با هدف ماندن در قــدرت نمی خواهد 
به توافــق آتش بس برســد و به همین دلیــل توافق را 
رد و حملــه به شــهر رفح را آغاز کرد. مــا به میانجی ها 
گفتیم؛ مذاکرات به بن بســت رسیده است اما اگر دشمن 
صهیونیســتی به ویژه نتانیاهو با شــرایط مقاومت برای 
دستیابی به آتش بس موافقت کند ما می توانیم مذاکرات 

را از سر بگیریم.
دیروز هم »محمد بن عبدالرحمن آل ثانی« نخست وزیر 
و وزیر خارجه قطر در سخنانی درباره مذاکرات آتش بس 
غزه و تبادل اسرا اعلام کرد: مذاکرات درباره آتش بس در 
غزه تقریباً وارد حالت رکود شــده است و اتفاقاتی که در 

رفح افتاد مذاکرات را به تأخیر انداخت.

دو پیشنهاد سینمایی وزیر ارشاد به سازمان همکاری های شانگهای

سخنگوی دولت :

نگاه دولت ضدفساد بوده است

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس:

میانگین نرخ تورم نقطه به 
نقطه در استان فارس 

صفحه 3کاهشی شده است

کمتر از 40 درصد حجم سدهای 9 گانه فارس پر شده است

فریب باران را 
نخوریم

اردیبهشت به انتها رســیده است اما همچنان آسمان 
فارس و شهر شــیراز بهره مند از نزولات رحمت الهی 
اســت. بارش های باران در اســتان فارس در حالی از 
فرودین  تا اردیبهشت ماه تدوام داشته است که بخشی 
از ذخیره ســدهای فارس را پرکرده است. با این وجود 
به گفته مدیرعامل شرکت آب منطقه ای فارس با اشاره 
به وضعیت ذخیره سدهای استان، علی رغم اینکه شاهد 

بارش های خوبی در اســتان بودیم اما همچنان مشکل 
کم آبی پابرجاست، به طوری که تنها 3۵ درصد حجم 
سدهای استان قابل اســتفاده است. رئیس پژوهشگاه 
هواشناســی و علوم جو با اشــاره به انواع خشکسالی 
گفت: اگرچه با توجه به بارش های اخیر خشکســالی 
هواشناسی و کشاورزی تا حدود زیادی رفع شده است 

صفحه3اما خشکسالی هیدرولوژی همچنان...

صفحه 3

مدیرکل هماهنگی طرح های کارآفرینی وزارت کار:

از هر ۱۰ نفر بیکار، ۴ نفر 
فارغ التحصیل دانشگاهی هستند



وزیر کشور:
 لفظ »حماسه مردم در انتخابات« مربوط به

 تمام دوره انتخابات بود
فارس- احمد وحیدی وزیر کشــور 
در حاشــیه جلســه هیئت دولــت، 
گفــت: برخی ســعی کردنــد لفظ 
انتخابــات«  »حماســه مــردم در 
 را بــه مرحلــه دوم محــدود کنند 
و دربــاره آن اظهارنظــر کنند؛ این 
مطلب مربوط به تمام دوره انتخابات 

بود.
مورد منتشرشده در فضای  مجازی 

درباره بدرفتاری نیروی انتظامی، اشتباه منعکس شده است
وزیر کشــور ادامه داد: مورد منتشرشــده در فضای مجــازی درباره 
بدرفتاری نیروی انتظامی، اشتباه منعکس شده است. وحیدی تأکید 
کــرد: در هر کاری هر مأموری تخلف کند با او برخورد می شــود؛ اما 
در موردی که در فضای  مجازی منتشــر شــده نیروی انتظامی طبق 

ضوابط عمل کرده است.

رئیس سازمان انرژی اتمی:
نیمی از موارد باقی مانده با آژانس بین المللی 

انرژی اتمی حل وفصل شد
باشگاه خبرنگاران- محمد اســامی، رئیــس سازمان انرژی اتمی 
در حاشــیه جلســه هیئت دولت، در واکنش به مقاله روزنامه لوموند 
فرانسه درباره شایعه خرید کیک زرد جمهوری اسامی ایران از کشور 

نیجریه، گفت: باید بگویید منبع خبرش کجاست.
 وی در ادامه با اشــاره به اینکه هفته گذشــته اولین کنفرانس علوم 
و فنون هســته ای با حضور ۲۲ کشــور، ۶۵۰ مقاله ارســالی و ۴۲۰ 
مقاله پذیرش شده در اصفهان برگزار شد، ادامه داد: تراز علمی همه 
مقــالات بالا بود؛ اما ۴۲۰ مقاله قابلیت ارائه به کنفرانس را داشــت. 

کارگروه های کنفرانس حدود ۱۰۰ سخنرانی برگزار کردند.
اســامی اظهارکرد: برای اولین بار صدای مظلومیت برنامه هسته ای 
جمهوری اســامی را به شــیوه ای کاماً حرفه ای به گوش مردم در 
اقصی نقاط جهان رساندیم. انجمن هسته ای کشور کنفرانس مذکور 

را به صورت دوسالانه برگزار خواهد کرد.
رئیس ســازمان انرژی اتمی به حضور رئیس آژانس بین المللی انرژی 
اتمی در کنفرانس علوم و فنون هســته ای ایران اشــاره کرد و ادامه 
داد: نکته مهم حضور گروسی در این کنفرانس این بود که جمهوری 
اســامی ایران یک ظرفیت بومی و گســترده در بخش های مختلف 

علوم و فنون هسته ای دارد که قابل ارائه به جهان است.
وی با تشریح نتیجه مذاکراتش با گروسی، گفت: عاوه بر مفاد بیانیه 
مشــترک اسفند ۱۴۰۱، حدود نیمی از موارد باقی مانده کشورمان با 
آژانس حل وفصل شــد. دو مکان باقی مانده هم در فرآیند حل وفصل 
قرار دارد. طبق برنامه توافق شــده، معاونان دو طرف در حال تعامل 

و گفت وگو هستند.
اســامی گفت: مذاکره بــرای رفع تحریم های اقتصــادی مذاکراتی 
سیاســی مربوط به مقامات سیاســی و دیپلماتیک دو طرف است و 

ربطی به گفت وگو های ما با آژانس ندارد.
رئیس ســازمان انرژی اتمی با اشــاره به ســخنان گروسی مبنی بر 
احتمال شــکل گیری فضای جدید با ایران، گفت: بله منظور ایشــان 
عملیاتی شدن همان سه پاراگرافی است که در بیانیه مشترک اسفند 

۱۴۰۱، بین طرفین به امضا رسید.

دبیر شورای نگهبان:
برگزیدگان مردم رقابت های انتخاباتی را 

پایان یافته بدانند
مهر- آیت ا... احمد جنتی، دبیر شورای نگهبان در ابتدای جلسه این 
شورا با اشاره به مرحله دوم انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای 
اسامی که روز جمعه ۲۱ اردیبهشــت در ۲۲ حوزه انتخابیه برگزار 
شد، اظهار کرد: فرصت چهارساله نمایندگی مردم در مجلس شورای 
اســامی، یک نعمت بسیار ارزشمند است و نمایندگان باید با تاش 
و جدیت در انجام وظایف قانونی خود، شــکرگزار این نعمت باشــند 
و به نحوی عمل کنند که ایــن دوره نمایندگی جزء باقیات صالحات 

آن ها باشد.
دبیــر شــورای نگهبــان همچنین تأکید کــرد: برگزیــدگان مردم 
اولویــت  و  بداننــد  پایان یافتــه  را  انتخاباتــی  بایــد رقابت هــای 
اصلی شــان، چاره اندیشــی برای حل مشــکات کشــور باشد و در 
 ایــن راه، سیاســت های کلی نظــام قانون گذاری که از ســوی مقام 
معظم رهبری اباغ شــده را مدنظر قرار دهند و برای اجرایی شــدن 

آن ها برنامه ریزی کنند.
دهه کرامت فرصتی برای نشر آموزه های الهی است

آیــت ا... جنتــی در بخش دیگــری از اظهارات خــود ضمن عرض 
تبریک به مناســبت دهه کرامت گفت: امروز روز بزرگداشت حضرت 
احمد ابن موســی )ع( شــاهچراغ است و در آســتانه سالروز میاد 
بــا برکت امام رضــا )ع( نیز قرار داریم. این مناســبت ها فرصت های 
 مناسبی برای نشــر آموزه های الهی است که در سیره بزرگان دینی 

جلوه گر شده است.
وی افزود: آشفتگی دنیای امروز که تحت تأثیر مناسبات منفعت طلبانه 
و ظالمانه جهان سلطه به وجود آمده، درمانی جز معارف و آموزه های 
الهی ندارد؛ معرفی صحیح حیات طیبه اولیای الهی، تشنگان حقیقت 

را جذب خواهد کرد.
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ایســنا- جمعی از نویســندگان برجســته و 
چهره هــای ادبــی و فرهنگی جهان اســام که 
برای شــرکت  در ســی و پنجمین نمایشــگاه 
بین المللی کتاب تهران به ایران ســفر کرده اند، 
در نهاد ریاست جمهوری با سیدابراهیم رئیسی، 

رئیس جمهور دیدار و گفت وگو کردند.
رئیس جمهور طی ســخنانی در این دیدار ضمن 
خوش آمدگویــی و ابــراز خرســندی از دیدار با 
شــخصیت های فرهنگی و ادبی جهان اســام،  
با بیــان اینکــه امروز دشــمن بــا امپراطوری 
رســانه ای و جریان ســازی باطل، با روایات غیر 
واقعی و تحریــف واقعیت ها به  دنبال جهت دهی 
افکار عمومی ملت ها در ماجرای غزه اســت، بر 
اهمیت جایگاه و مسئولیت اهالی قلم و فرهنگ 

بــرای مقابله با این توطئه تأکیــد کرد و افزود: 
ایستادگی،  مقاومت و خداباوری ملت فلسطین و 
تاش های جبهه مقاومت نیازمند روایت صحیح 
و هنرمندانه ای اســت که همت و تاش مضاعف 
شعرا، نویســندگان و چهره های فرهنگی جهان 
اســام را در این جنگ شــناختی و شــبیخون 

فرهنگی می طلبد.
همه  مشترک  و  نخســت  مسئله  فلسطین،    

ملت های مسلمان و آزاده
رئیســی در ادامه بــا بیان اینکه امروز مســئله 
فلســطین، به مسئله نخســت و مشترک همه 
ملت های مســلمان و آزاده جهان تبدیل شــده 
اســت، این اتحاد و انسجام کم نظیر را زمینه ساز 
پیروزی نهایی ملت فلسطین عنوان کرد و افزود: 

به رغم تاش دشــمن برای القای ناامیدی میان 
امت اســامی، ایســتادگی و مقاومت ملت های 
بیــدار و آزاده در برابــر ظلم تاریخــی به مردم 
مظلوم غــزه، نویددهنــده این پیام اســت که 
پیروزی ملت فلســطین و نابودی رژیم جنایتکار 

صهیونیستی قطعی است.
رئیس جمهور رویداد بزرگ فرهنگی نمایشــگاه 
بین المللی کتاب در جمهوری اســامی ایران را 
بستر مناســبی برای تبادل افکار و اندیشه های 
نخبگان فرهنگی جهان اســام دانســت و ابراز 
امیدواری کرد حضور نویســندگان برجســته و 
چهره های فرهنگی جهان اسام در این نمایشگاه 
در جهت ارتقای فرهنگی امت اسامی مؤثر واقع 

شود.

تســنیم- نشســت علنی امروز مجلس شورای 
اســامی با دستور کار ادامه رســیدگی به گزارش 
شــور دوم کمیســیون اجتماعی در مورد لایحه 
اصاح ماده )87( قانون مدیریت خدمات کشوری 
یا همــان کاهش ســاعات کاری هفته در جریان 

است. 
در حالی کــه در گزارش کمیســیون اجتماعی، 
تعطیلی جمعه و شــنبه به عنوان تعطیات پایان 
هفته آمده اســت، حجت الاســام میرتاج الدینی، 
نماینده تبریز در یکی پیشــنهادات مطرح شــده 
دربــاره این لایحه، پیشــنهاد داد که به جای روز 

شــنبه، پنج شنبه به عنوان دومین روز تعطیل هفتگی تعیین شــود که نمایندگان با 7۵ رأی موافق، ۱3۲ رأی 
مخالف و ۵ رأی ممتنع از مجموع ۲۱7 نماینده حاضر با آن مخالفت کردند.

نکته قابل تأمل درباره این پیشــنهاد این اســت که هنگامی که عبدالرضا مصــری به عنوان رئیس مجلس، نظر 
دولت را درباره این پیشــنهاد جویا شد، نماینده دولت اعام کرد که نظر دولت همان چیزی است که در لایحه 
آمده اســت؛ این در حالی اســت که در لایحه ارسالی دولت هیچ اشاره ای به شنبه یا پنج شنبه به عنوان روز دوم 
تعطیات هفتگی نشــده اســت. در ادامه وکای ملت پس از استماع نظرات موافقان و مخالفان با اکثریت آرا با 
تبصره 3 لایحه مذکور مبنی بر تعطیلی شــنبه ها با ۱3۶ رأی موافق، ۶۶ رأی مخالف و 3 رأی ممتنع موافقت 

کردند. این لایحه برای بررسی به شورای نگهبان ارسال و بعد از تأیید این شورا به قانون تبدیل خواهد شد.
بر اســاس تبصره 3 این لایحه، تمامی دستگاه های اجرائی اعم از ستادی و استانی به استثنای واحدهای نظامی، 
انتظامی و امنیتی و بخش عملیاتی واحدهای خدمت رسانی از قبیل بیمارستان ها، مراکز بهداشتی درمانی، مراکز 
بهزیســتی، بانک ها و اماکن ورزشی موظفند ســاعات کار خود را در پنج روز هفته از روز یک شنبه تا پنج شنبه 
تنظیم نمایند. فهرســت کامل بخش عملیاتی واحدهای خدمات رســانی موضوع این تبصره ظرف مدت سه ماه 
از تاریخ لازم الاجرا شــدن این قانون توسط سازمان اداری و استخدامی کشور تهیه می شود و به تصویب هیئت 

وزیران می رسد.

تسنیم- اصغر جهانگیر، سخنگوی قوه قضاییه 
در نشســت خبری خــود ضمن گرامیداشــت 
دهه کرامت، هوشمندســازی دستگاه قضایی و 
اقدامات نوآورانه آن را مورد اشــاره قرار داد و در 
این باره گفت: در حکم انتصاب حجت الاســام 
غامحسین  محســنی اژه ای به عنوان ریاست قوه 
قضاییه توســط رهبر معظم انقاب، به گسترش 
فناوری های نوین و تضمین دســتیابی آسان به 

خدمات قضایی تأکید شده است.
ســخنگوی قوه قضاییه همچنین با گرامی داشت 
۲7 اردیبهشــت روز روابــط عمومی، گفت: روز 
سه شنبه، روز پاسداشــت زبان فارسی و حکیم 
بزرگ ابوالقاسم فردوســی بود که توانست زبان 
فارســی را به عنوان یکــی از زبان های بزرگ و 
مطــرح به جهانیان معرفی کند. در همین رابطه 
یادی می کنیم از بیانــات رهبری درباره حکیم 
ابوالقاسم فردوسی، ایشان فرمودند: روح توحید، 
تــوکل، اعتماد به خدا در سرتاســر شــاهنامه 
 جاری اســت و این را می توان اســتخراج کرد، 

فهمید و دید.
سخنگوی قوه قضاییه با بیان اینکه منافقین که  
یک روز مبارزه با امپریالیســم را فریاد می زدند 
اکنــون خود به نوکران اســتکبار جهانی تبدیل 
شده اند، ادامه داد: البته برگزاری دادگاه منافقین 
از مطالبات برزمین مانده چند دهه اخیر اســت؛ 
هرچند بایــد از دهه ۶۰ به ایــن مهم پرداخته 

می شــد؛ زیرا این جریان انحرافی با سوءاستفاده 
از احساســات پاک جوانان و نوجوانان توانســت 
جنایات بی شــماری در داخــل و حتی خارج از 
کشور مرتکب شود و باید تاش کنیم تا با افشای 
ایــن جنایات و خیانت ها اجازه ندهیم جوانان ما 

در دام عنکبوتی این گروهک ها گرفتار شوند.
  روزانه 30000 وکیل و کارشناس درخواست  

خود را در سامانه های عدلیه ثبت می کنند
وی در ادامــه گفت: امروز وکا و کارشناســان 
می تواننــد بدون مراجعــه به محاکــم و دفاتر 
قضایــی درخواســت های خود را ثبــت کنند. 
روزانــه 3۰ هزار نفر از کارشناســان و وکا وارد 
سامانه های عدلیه می شوند و بیش از ۲۴۰ هزار 
درخواست های خود را پیگیری می کنند. این امر 
اطاله دادرسی را کاهش می دهد. امروز از سراسر 
دنیا و در ۲۴ ســاعت شبانه روز امکان دسترسی 

به سیستم عدلیه وجود دارد.
ســخنگوی قوه قضاییه با اشــاره بــه اباغ های 
الکترونیــک و برخــط گفت: امــروز 9۵ درصد 

اباغ های به صورت الکترونیکی انجام می شود.
وی همچنیــن تأکید کرد: دانســتن حق مردم 
اســت؛ نباید افراد تحت پرونده سازی واهی قرار 

بگیرند.
  دادگاه فرزندان مصدق غیرعلنی است؟

جهانگیر سپس درباره برگزاری غیرعلنی دادگاه 

فرزندان معاون اول ســابق قــوه قضاییه گفت: 
بی شــک مســئله مبارزه با فســاد در هر بعُدی 
حتی اگر به فرزندان مســئولان کشور برگردد، 
جــزء افتخارات قوه قضاییه اســت که پیشــتاز 
اســت و نشــان می دهد در مبارزه با فساد خط 
 قرمزی نــدارد و بــدون ماحظــه کاری اقدام 

و اعام می کند.
وی افــزود: رســیدگی ایــن پرونــده به صورت 
غیرعلنــی نیســت، بلکــه علنی اســت و افراد 
می تواننــد آزادانه در دادگاه شــرکت کنند و از 
آن مطلع شــوند. از طرفی در خصوص انتشــار 
محتویاتی که در دادگاه هســت با محدودیت و 
ممنوعیت قانونی روبه رو هستیم؛ زیرا پرونده در 
حال رسیدگی اســت و اطاع رسانی با شرایطی 
اســت و دادگاه اگر مصلحت بداند مطالب آن را 
منتشر می کند. سخنگوی قوه قضاییه گفت: بعد 
از برگزاری جلسات، دادگاه اطاع رسانی لازم را 

انجام خواهد داد.
  کالای فاقد استاندارد اجازه ترخیص ندارد

سخنگوی قوه قضاییه همچنین درباره ورود قوه 
قضاییه به ادعای فردی درباره ترخیص روغن های 
آلوده از گمرک شــهید رجایی بندرعباس گفت: 
ریاســت قوه قضاییه به این موضوع ورود کرد و 
به دادستان ها دستور داد که اجازه ترخیص هیچ 
محصول فاقد استانداردهای لازم چه روغن و چه 

کالاهای دیگر داده نشود.
وی ادامــه داد: روغن هــای ترخیص شــده از 
بود؛  برخــوردار  اســتانداردهای لازم  حداقــل 
همچنیــن در خصوص روغن های مطرح شــده 
و براســاس آخرین گــزارش، در رابطــه با این 
 روغن هــا تصمیم گیــری نشــده و اکنــون در 
انبار نگهداری می شود و به زودی تعیین تکلیف 

خواهد شد.
  افشای اطلاعات حساب های بانکی ممنوع است

ســخنگوی قوه قضاییه درباره افشای اطاعات 
حســاب های بانکی گفت: کنترل حســاب های 
بانکی جــز در مواردی که برای کشــف جرم یا 
تحقیقات باشد ممنوع اســت و دستگاه قضایی 
با انتشــاردهندگان اســناد مالی مردم که مخل 
امنیــت و حریم خصوصی مردم باشــد، قاطعانه 

برخورد می کند و این مسئله قابل پیگرد است.
وی ادامــه داد: قــوه قضاییــه بــدون در نظر 
گرفتن ســوابق و ســایق و میزان وابســتگی 
بــه گروه هــا موضوعــات را بررســی می کند و 
در ایــن زمینه به افشــاگران هشــدار می دهد 
 کــه دســتگاه قضایــی رفتارهــای غیرقانونی 
را برنمی تابــد و هــرگاه موضــوع امنیت روانی 
و حریــم خصوصــی مردم مطرح باشــد از باب 
حفــظ حقوق عامه ورود می کند و در این زمینه 

پیشقدم است.

  صاحب باغ تهیه کننده مشروب برای پزشکان 
در میهمانی شیراز بود

سخنگوی قوه قضاییه درباره ماجرای مسمومیت 
الکلــی در میهمانــی گروهــی از پزشــکان در 
شــیراز گفت: پرونده ای در رابطه با این موضوع 
در دادســرای شیراز مطرح شــده است. سه نفر 
از متهمین به اتهامات مشــارکت در قتل شبهه 
عمــدی و خرید و فــروش مشــروبات الکلی و 
شــرب خمر بازداشــت شــده اند. وی افزود: در 
آن میهمانــی ۲۴ نفر حضور داشــتند که ۶ نفر 
از آنان دچار مســمومیت شــدند و یکی از افراد 
حاضر در این میهمانی فوت شد، صاحب باغ که 
گفته می شود تهیه کننده مشروبات الکلی است، 
بازداشــت شده و در رابطه با اتهامات، سایر افراد 
مرتبط در این پرونده احضار شــدند و تحقیقات 
در حال انجام است. محل هم پلمب شده است.

جهانگیر گفت: دســتگاه قضایی نشــان داده در 
خصوص این مسائل احکام مورد نظر و قاطع خود 
را به اجرا گذاشته است و در موارد مشابه، چندی 
پیش موردی که در اســتان البرز شاهد بودیم، با 
دستور قاطعی که ریاست قوه قضاییه در این رابطه 
داشــت، چهار حکم اعدام از باب افساد فی الارض 
و حبس هــای طویل المدت برای عامان فروش و 
مرتکبین تولید و توزیع که منجر به مسمومیت، 

نابینایی، معلولیت شده بودند، صادر شد. 

باشــگاه خبرنگاران- امیر ســرتیپ علیرضا صباحی فرد، فرمانده 
نیروی پدافند هوایی ارتش در گردهمایی فصلی روحانیون مقیم مرکز 
و هماهنگ کننده های عقیدتی سیاســی های ارتش با بیان اینکه نهاد 
روحانیــت در دوران دفاع مقدس در کنار دیگــر رزمنده ها حضوری 
جدی داشــته اســت، گفت: یکی از عرصه هایی که روحانیت با حضور 
گســترده خود در آن نقش آفرینی کرد دفاع مقدس بود که باید این 

نقش بیش از پیش به مردم شناسانده شود.
وی در ادامه افزود: امروز موقعیت فعلی ما بســیار حساس است و اگر 
بخواهیم در مقابل دشمن ایستادگی کنیم باید قوی باشیم که این کار 

در بین نیرو های مسلح به خوبی انجام می شود.
فرمانده نیــروی پدافند هوایی ارتش با بیان اینکه توســعه تجهیزات 
پدافنــدی در حراســت از مرز های هوایی کشــورمان نقشــی خطیر 
 را ایفــا می کنــد، خاطرنشــان کــرد: دفــاع مقدس به مــا آموخت 

 بایــد بــرای دفــاع از خــود قــوی باشــیم و امــروز بــا تکیــه بر 
توانمندی داخلی در راســتای بومی ســازی و ارتقا تجهیزات پدافندی 
به پیشــرفته ترین ســاح های روز دنیا که همگی بومی هستند مجهز 

هستیم.
وی خاطرنشــان کــرد: پدافندهوایــی بــا تکیــه بر نیروی انســانی 
کارآمد و تجهیــزات بومی و به روز آمادگی دفــاع همه جانبه در برابر 
هرگونــه تهدیدی را دارد و از منافع ملــی و امنیت مرز های هوایی و 

زیرساخت های کشورمان دفاع می کند.
فرمانــده نیروی پدافند هوایی ارتش با اشــاره به اهمیت ارتقای توان 
دفاعی کشور در مقابله با تهدیدات دشمنان نظام تصریح کرد: دشمن 
به هیچ وجه از اهداف خود دســت نخواهد کشــید، اگرچه در جنگ 
ســخت متوجه توان دفاعی و نظامی نیرو های مسلح ما شده است، اما 
در جنگ نرم ســعی در ضربه زدن به جمهوری اسامی ایران دارد که 
با توکل بر خداوند و با رهنمود های فرماندهی معظم کل قوا و پشتوانه 

مردم در این زمینه نیز مایوس خواهد شد.
حجت الاســام محمد بهمــن، رئیس اداره عقیدتی سیاســی نیروی 
پدافند هوایی نیز وی با اشــاره به اینکه دشمنان نظام اسامی همواره 
با تبلیغات باطل به ویژه بر روی نســل جوان سعی در تضعیف، تخریب 
و تحریــف جبهه حق دارند، افزود: امروزه دشــمن ایمان و اعتقادات 
مردم را مورد هجمه قرار داده اســت که فرماندهــان جنگ نرم باید 
بــا تدبیر و دانش خود در زمینه جنگ نــرم، در حوزه فضای مجازی 
و سواد رسانه ای با دشــمن مقابله و نسل جوان را از توطئه های شوم 

دشمن آگاه کنند.

رئیس جمهور:

جبهه مقاومت نیازمند روایت صحیح و هنرمندانه است

تعطیلی شنبه ها در مجلس تصویب شد
مخالفت با تعطیلی پنج شنبه ها

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش:

 پدافند هوایی آمادگی دفاع همه جانبه در برابر هرگونه 
تهدید را دارد

سخنگوی قوه قضاییه:

دادگاه فرزندان معاون اول قوه قضاییه علنی است

جهت تأمین نظر شورای نگهبان؛

مجلس جداول بودجه ۱۴۰۳ 
را اصلاح کرد

مهر- نمایندگان مجلس شــورای اســامی در جلســه علنی 
مجلس و در جریان رســیدگی به گزارش کمیسیون اقتصادی 
درباره طرح یک فوریتی اصاح قانون بودجه ســال ۱۴۰3 کل 

کشور، با اصاح جداول این لایحه موافقت کردند.
حمیدرضــا حاجــی بابایی، رئیــس کمیســیون تلفیق بودجه 
ســال ۱۴۰3 گفــت: جــداول بودجــه ســال ۱۴۰3 بــا کار 
دقیق و کارشناســی کمیســیون و صحن مجلــس و با کمک 
ســایر کمیســیون های تخصصــی بــرای اولین بــار در طول 
دوران پــس از انقــاب کمترین ایرادات را از ســوی شــورای 
 نگهبان داشــت و هیئــت نظارت مجمع نیز ایــرادات کمی به
 آن وارد دانســت. وی ادامــه داد: اکثر ایرادات مطرح شــده از 
ســوی شــورای نگهبان جزئی، عبارتی و اصاح عناوین بود اما 
 آنچه باعث شــد این جداول در صحن مجلس نیز مطرح شود، 
موضوع جدول شــماره ۱۴ اســت که ما ۶3 همت برای تأمین 
کالاهای اساســی پیش بینــی کرده بودیم، منابــع درآمدی از 
محل مشــتقات گاز پیش بینی شد؛ اما بعدها به مدیریت انرژی 
 و منابــع تبدیل شــد و شــورای نگهبان به ایــن موضوع ایراد 
گرفــت و جهت رفع این ایــراد و تأمین نظر شــورای نگهبان 
 قرار شــد عنــوان »از محل منابــع داخلی« بــا رعایت قوانین 
 جایگزین شــود تــا دولت در اعطــای کالابرگ دچار اشــکال 

نشود.

ایســنا- امیر دریادار شــهرام ایرانی، فرمانده نیروی دریایی 
ارتــش در همایش »اقتصاد و قدرت دریامحــور« که در مرکز 
پژوهش های علمی و مطالعات استراتژیک خاورمیانه برگزار شد، 
ضمن تبریک به مناسبت فرارسیدن دهه کرامت گفت: نقش ما 
در حــوزه اقتصاد دریامحور از زمان دفاع مقدس آغاز شــده و 

امروز هم در پهنه های اقیانوسی جهان ادامه دارد.
فرمانده نیروی دریایی ارتش افزود: عملیات مروارید در سال های 
دفاع مقدس در شمال خلیج فارس رخ داد که به دنبال آن توان 
نظامی و شاهرگ اقتصادی دشمن بعثی قطع شد؛ اما به دنبال 

آن شاهرگ اقتصادی ما تا به امروز فعال بوده است.
امیــر دریادار ایرانی بــا بیان اینکه عمــده فعالیت های نیروی 
دریایــی ارتش در دوران دفاع مقــدس در بندر امام )ره( انجام 
می شد و در این محدوده اسکورت از کشتی های تجاری صورت 
می گرفت، گفت: در ســال 8۶ حفاظت و حراســت از محدوده 
خلیج فارس به دلایلی همچون آغاز دزدی دریایی و تروریســم 

دریایی به نیروی دریایی ارتش واگذار شد.
وی در ادامه با اشــاره به منویات رهبر معظم انقاب اســامی 
)مدظله العالی( مبنی بر اینکه منافع دریا برای همه است و باید 
نیروهای مسلح کشور ما با اقتدار از منافع دریایی بهره مند شوند، 
تأکید کرد: خداوند را شاکرم که توانستیم مأموریت ناوگروه 8۶ 
 را به ســرانجام برسانیم، بعد از جلســه با رهبر انقاب اسامی،

۱۱ ماه جلسات مختلف برای انجام این مأموریت داشته ایم.
امیر دریادار ایرانی بیان کرد: در سالی که اوج توطئه های دشمن 
در کشــور در حال وقوع بود، مــا اقدامات عملی این عملیات را 

آغاز کردیم و توانســتیم توســط نخبگان کشوری خودمان و با 
انجام اقدامات علمی، مسیرهای حرکتی را مشخص کنیم.

  به نحوه عبور از اقیانوس ها اشراف داریم
 وی اظهار کرد: ما امروز با توجه به اقدامات علمی انجام گرفته 
شــده توســط نخبگان بومی مان می توانیــم بگوییم که چطور 
می تــوان از هر اقیانوس عبور کرد و با افتخار اعام می کنیم که 

به نحوه عبور از اقیانوس ها اشراف داریم.
 فرمانــده نیــروی دریایــی ارتش با اشــاره به اینکــه دو نوع 
دریانوردی در دنیا وجود دارد، گفت: یکی از انواع دریانوردی ها 
تکیه به ساحل بوده و در نوع دیگر ساحلی وجود ندارد که ما در 
مأموریت ناو گروه 8۶ توانســتیم با ناوشکن دنا از اقیانوس آرام 

که ساحل ندارد عبور کردیم.
امیــر دریادار ایرانی با اشــاره به انواع نبوغــی که در مأموریت 
ناوگروه 8۶ رخ داد، گفت: نبوغ آماد و پشتیبانی، نبوغ مدیریتی 
و نظامــی ما در این مأموریت ایجاد شــد که امــروز می توانیم 
بگویم ما در تمامی حوزه ها به نبوغ کامل در ناوگروه 8۶ دست 

یافته ایم.
وی با بیان اقدامات انجام شــده در حوزه بهداشت و درمان در 
طول مأموریت ناوگروه 8۶ گفت: ما تمامی تجهیزات بهداشتی 
و درمانی را در ناوگروه 8۶ در اختیار داشتیم؛ به گونه ای که تیم 
درمانــی ما در این مأموریت، 3 مــورد عمل جراحی و یک نوع 

عمل احیا را هم صورت داد.
فرمانده نیروی دریایــی ارتش تأکید کرد: در مأموریت ناوگروه 
8۶ در بندر جاکارتا با وجود تبلیغات ســوء و منفی که از ایران 

شده بوده، اما با یک استقبال رسمی از سوی آنها روبه رو شدیم، 
همچنیــن ما تا جاکارتا بارها و بارها دریانوردی کرده بودیم؛ اما 
بعد از آن، ورود به اقیانوس آرام را برای نخســتین بار در برنامه 

داشته ایم.
امیــر دریادار ایرانی ادامه داد: در حیــن مأموریت متوجه غرق 
یک ناوشکن ساخته شده به دست آمریکایی ها در اقیانوس آرام 
شــدیم، اما دریادلان ایران به سامت توانستند با ناوشکن تمام 

ایرانی دنا از این اقیانوس عبور کردند.
وی با تأکیــد بر اینکه امروز امینت دریایی به طور کامل برقرار 
اســت، اظهار داشــت: در میانه اقیانوس آرام تمامی اقتدارات 
سیاسی، حقوقی، نظامی، مدیریتی، علمی و... ما صورت گرفت.

 فرمانده نیروی دریایی با اشاره به وجوه فرهنگی این مأموریت 
گفــت: در حــوزه فرهنگی با وجــود حضور نیروهــای ما در 
کشــورهای مختلف از جمله برزیــل و...، دریادلان ایرانی ما در 
اجرای تمامی موازین اسامی شــان لحظه ای درنگ نمی کردند 
که این موضوع بسیار موجب تعجب و حیرت کشورهای میزبان 
ما شــده بود. امیر دریادار ایرانی افــزود: در حوزه وحدت میان 
مسلمانان شیعه و سنی، در کشور آفریقای جنوبی ما در برنامه 

محفل انس با قرآن اهل تسنن این کشور شرکت کردیم.
  در مأموریت ناوگروه 86 در تمام حوزه ها اقتدار ما اثبات شد

وی بــا بیان اینکه در مأموریت ناوگروه 8۶ در تمامی حوزه ها از 
جمله بهداشت و درمان، امداد و پشتیبانی، آموزش و... اقتدار ما 
اثبات شد، گفت: در این عملیات ما در حوزه ارتباطات یک ثانیه 
قطعی هم نداشــتیم و به فرموده رهبر معظم انقاب اســامی 

)مدظله العالی(، وجه بین المللی جمهوری اسامی در دنیا قوت 
گرفت.

فرمانده نیروی دریایی ارتش با بیان اینکه روزی تمام تجهیزات 
دریایی ما ساخت دیگران بود، اما امروز به خودکفایی رسیده ایم 
و ناوشــکن تمام ایرانی دنا یکی از نمونه های آن اســت، گفت: 
ناوشکن دنا بعد از بازگشت از مأموریت ناوگروه 8۶، در مأموریت 
کمربند دریایی نیز شرکت کردکه باوجود ناوشکن های سنگین 
کشــور های دیگر، اما این ناوشکن دنا بود که در ابتدا عبور کرد 
و سپس ناوشــکن های کشورهای دیگر عبور کردند که این هم 

خود نشانه اقتدار و عزت ایران اسامی است.
فرمانده نیروی دریایی ارتش در پایان خاطرنشــان کرد: زمانی 
کــه اقتصاد دریــا محور به حرکت درآید و مــا به این امر مهم 
توجه داشته باشــیم می توانیم در تمامی حوزه ها موفق شویم، 
بنابراین ما فاصله بســیاری با آنچه که باید باشیم داریم که باید 
این فاصله با توجه به فرمان مقام معظم رهبری )مدظله العالی( 

کاهش یابد.
 در پایان این همایش همچنین از کتاب آموزه های استراتژیک 

مأموریت ناوگروه 8۶ نیروی دریایی ارتش رونمایی شد.

فرمانده نیروی دریایی ارتش: 

به نحوه عبور از اقیانوس ها اشراف داریم



با ابتکار استاندار فارس:
میز خدمت مسئولین ویژه فرمانداران برپا شد

 همزمان با دهه پربرکت کرامت و ســالروز بزرگداشت حضرت احمد بن 
موســی )ع(، میز خدمت مسئولین ویژه فرمانداران استان فارس در جوار 

حرم مطهر حضرت شاهچراغ )ع( برپا شد.
 این برنامه برای اولین بار و به پیشــنهاد محمد هادی ایمانیه، اســتاندار 
فارس برای حل مشکلات ۳۷ شهرســتان استان با دستگاه های اجرایی 

برگزار شد.
اســتاندار فارس در حاشیه این میزخدمت، با بیان اینکه فارس بیشترین 
تقسیمات کشوری با ۳۷ شهرستان را به خود اختصاص داده است، اظهار 
داشت: طبیعتاً حضور مدیران کل در شهرستان ها با فاصله زمانی زیادی 
انجام می شود و حضور ایشــان در هر شهرستان زمان بر خواهد بود، به 
همین ســبب برای اولین بار، میز خدمت مدیران کل برای فرمانداران را 
برپا کرده ایم؛ فرمانداران در این میز خدمت مســائل مربوط به شهرستان 
خود را با مدیران کل مربوطه مطرح می کنند، اگر موضوع مرتفع نشــد 
با یکی از ۵ معاون اســتاندار مبحث را بررســی خواهند کرد و در نهایت 
در صــورت عدم گشــایش بنده در این میز خدمت تســهیل کننده رفع 

مشکلات خواهم بود.
 نماینــده عالی دولت در فارس با بیــان اینکه این میزهای خدمت برای 
افزایش سرعت در رفع مشکلات با تمرکز بر شهرستان ها برپا می شود از 
اســتمرار این قبیل میزهای خدمت سخن گفت و تصریح کرد: ان شاءا... 
این شــیوه برپایی میز خدمت به صورت فصلی با حضور همه مدیران کل 

استانی برگزار خواهد شد.

مدیرعامل آبفا شیراز خبر داد:
واگذاری ۲۸/۵ میلیون متر مکعب در سال پساب 
تصفیه خانه های فاضلاب صدرا به بخش خصوصی

 
بهمن بهروزی، مدیرعامل آبفا شــیراز گفت: واگذاری پساب تصفیه خانه 
فاضلاب موجود و آتی الاحداث به سرمایه گذار بخش خصوصی، در مقابل 
احداث چهار مدول باقی مانده تصفیه خانه فاضلاب صدرا در شرق و غرب 

این شهر به ظرفیت ۵۲ هزار متر مکعب در شبانه روز می باشد.
وی افزود: همچنین در کنار احداث مدول های باقی مانده، اجرای بخشی 
از خطوط انتقال و شــبکه جمع آوری فاضلاب نیز در ازای این واگذاری 
پساب به ســرمایه گذار انجام می شود. بهروزی تصریح کرد: این اقدام در 

مرحله تجدید آگهی مزایده انتخاب سرمایه گذار می باشد.

سرپرست معاون فنی اجرایی شرکت عمران صدرا 
خبرداد:

تداوم آسفالت معابر و خیابان های شهر صدرا 

کشاورز، سرپرست معاون فنی اجرایی شرکت عمران صدرا گفت: عملیات 
آسفالت اتصال بلوار مطهرنیا به مجتمع وحدت بتن شهر صدرا در مساحت 
1۲ هزار متر مربع و با اعتبار 180 میلیارد ریال به همت شــرکت عمران 

شهر جدید صدرا انجام شد.
کشاورز با بیان اینکه بیش از 1۷00 تن آسفالت در این مسیر استفاده شده 
اســت، افزود: این مسیر که تسهیل در آمدوشد مناطق ذکر شده را فراهم 
می کند از مطالبه های شــهروندان صدرا بود. وی ادامه داد: شرکت عمران 
صدرا وظیفه خود می داند تا آنجا که امکان دارد مطالبات و خواســته های 
بحق شهروندان در زمینه توسعه و تجهیز زیر ساخت شهروندان را در عمل 
جوابگو باشــد. سرپرست معاون فنی اجرایی شــرکت عمران صدرا گفت: 
در همین راســتا طی یکسال گذشــته بخش زیادی از خیابان ها و معابر 
شــهر صدرا توسط شرکت عمران صدرا آسفالت شده است و این خدمات 

همچنان ادامه دارد.

افتخاری دیگر برای شهرداری منطقه ۱۰ 
در مسیر خدمت رسانی به شهروندان 

شهرداری منطقه 10 با ارزیابی های صورت گرفته توانست مقام دوم در بین 
تمامی سازمان های شــهرداری و مقام اول در بین شهرداری های 11گانه 

شیراز در جشنواره »شهر یاران« را کسب نماید. 
در این جشــنواره که با هدف ارزیابی مناطق و سازمان های زیر مجموعه 
شهرداری شــیراز در خدمات رسانی و پاسخگویی ســریع و با کیفیت به 
شــهروندان از طریــق گزارش های مردمی به خصوص ســامانه ارتباطات 
مردمی 1۳۷ برگزار شــد، شهرداری منطقه 10 شیراز شایسته تقدیر شد 
و با اعلام کســب رتبه دومی در بین تمامی ســازمان ها و رتبه نخست در 
بین مناطق 11 گانه در ارزیابی های صورت گرفته توســط کارشناســان، 
 بــا اهدای لــوح تقدیر و تندیــس جشــنواره از این منطقه شــهرداری 

تقدیر شد. 
گفتنی است در جشنواره شهریاران به ترتیب سازمان پسماند شهرداری، 
شــهرداری منطقه 10 و شهرداری منطقه یک رتبه یکم تا سوم را به خود 

اختصاص دادند.

بزرگداشت »فردوسی« در پایگاه میراث جهانی 
بیشاپور  برگزار  شد

 همایش پاسداشــت زبان فارسی و بزرگداشت حکیم ابوالقاسم فردوسی 
در پایگاه میراث جهانی منظر باستان شناســی ساســانی فارس- پایگاه 

میراث جهانی بیشاپور برگزار شد.
این همایش هم زمان با پایگاه های میراث جهانی و ملی در سراسر کشور 
و با حضور اســاتید، فرهیختگان و فرهنگ دوســتان برگزار شد و مورد 
استقبال کم نظیر مردمی نیز قرار گرفت. تفسیر نبرد »رستم و سهراب« 
از متون »شــاهنامه« و نقالی نبرد این دو شــخصیت نامی »شاهنامه« 
توســط یک دختر نوجوان و در ادامه برنامه نقد و بررسی توسط اساتید 

ادبیات حاضر در این همایش انجام گرفت.

معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی 
استان فارس عنوان کرد:

جشنواره ماکیان زینتی، فرصتی برای اشتغال زایی 
و سرمایه گذاری

 عبدالمجید رنجبر، معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی 
اســتان فارس، برگزاری جشــنواره ماکیان زینتی ایران را فرصتی برای 
ســرمایه گذاری و اشــتغال آفرینی به ویژه برای بانوان در بخش مشاغل 

خانگی دانست.
رنجبر با بیان اینکه این جشــنواره همزمان با هجدهمین نمایشگاه دام 
و طیور و آبزیان، تجهیزات و صنایع وابســته در فارس برگزار می شــود، 
افزود: تولید و پرورش ماکیان زینتی قابلیت ارزی آوری و توسعه صادرات 
و همچنین اشــتغال آفرینی قابل توجهی دارد که در برنامه های حمایتی 
دولت و جهاد کشــاورزی فارس قرار گرفته و برای ســرمایه گذاران یک 

فرصت اقتصادی است. 
وی به ضرورت تلاش مســتمر و مبتنی بر دانش  در فرآیند تولید ماکیان 
زینتی اشــاره کرد و گفت: تولیدات باید بر اساس استانداردهای لازم و با 
برندســازی بتواند در بازارسازی و بازاریابی چه در داخل کشور و چه در 

سایر کشورهای خارجی به جایگاه مناسبی دست پیدا کند.
رنجبر بر ایجاد و توســعه زیرســاخت های تولید ماکیان زینتی در سایر 
اســتان ها تأکید کرد و افزود: خدمات فنی و اجرایی این حوزه می تواند 
با تشــکیل انجمن و حتی فدراســیون به صورت فراگیر در سطح ملی و 

بین المللی توسعه یابد.

جلســه کمیســیون حمل ونقل، ترافیک و عمران 
شورای اسلامی شــهر به میزبانی شهرداری شیراز 

برگزار شد. 
در این جلسه که شــهردار شیراز، رئیس و اعضای 
شــهرداران  معاونین،  قائم مقام،  کمیســیون،  این 
مناطــق و مدیران کل و دیگــر مدیران و معاونین 
دوایــر مختلف شــهرداری این کلان شــهر حضور 
داشتند، مسائل و موانع پروژه های بزرگ، متوسط 
و کوچک مقیاس شــهرداری در مناطق یازده گانه 
 در فازهای طراحــی، تملک و اجرا موردبررســی 

قرار گرفتند. 
محمدحسن اسدی، شهردار شــیراز در این راستا 
اظهار کرد: در طراحی، تصویب و اجرای پروژه های 
عمرانی شهرداری شیراز موانعی نظیر تملک املاک 
مورد مســیر، جابجایی تأسیســات و اجرای پروژه 
وجود دارد که مدیریت شــهری همواره نسبت به 

رفع آن ها تلاش می کند. 
اســدی تصریح کرد: شــورای اســلامی شــهر و 

شهرداری شــیراز برای تحقق و اجرای پروژه های 
عمرانــی اهتمام ویــژه دارنــد. وی همچنین در 
بررســی این پروژه ها به تملــک و وجود معارض 
 به عنوان یکی از مســائل اصلی در اجرای پروژه ها 

پرداخت. 
این مقام ارشــد مدیریت شــهری شیراز با بررسی 
اکثر پروژه ها گفت: امســال هم مثل سال گذشته 
باقوت و قدرت پروژه های شهرداری اعم از عمرانی، 
خدمات شــهری و ســایر پروژه ها در دست اجرا و 

اقدام است. 
اســدی بابیان اینکه پروژه های متعددی در ســه 
نوبت شــبانه روزی در حال فعالیت هســتند، ابراز 
امیــدواری کرد: با تــلاش و تعامل بســیار خوب 
بین شــورای اســلامی شهر و شــهرداری و سایر 
دستگاه های خدمات رسان، پروژه ها در موعد مقرر 
به سرانجام برسد و شاهد اجرای پروژه هایی باشیم 
که در رفع مشکلات مردم بســیار تأثیرگذار بوده 
 و موجبــات رضایتمندی و امیدآفرینی در مردم را 

فراهم کند. 
رضــا محمدیان، رئیــس کمیســیون حمل ونقل، 
ترافیک و عمران شــورای اسلامی شهر شیراز نیز 
در این جلسه با بررســی وضعیت فازهای مختلف 
پروژه هــا بر تســریع در رفع موانــع و اجرای این 

پروژه ها تأکید کرد.
به صــورت  را  پــروژه  هــر  کــه  محمدیــان 
ابــراز  مــی داد،  قــرار  موردبررســی  تفصیلــی 
امیــدواری کــرد: رفــع موانــع و رونــد اجرایی 

 بــا ســرعتی قابل قبــول تــا بهره بــرداری کامل 
تسریع یابد. 

وی جهــت ارتقــای ســطح کیفی و تســریع در 
اجــرای پروژه های عمرانــی به نقش اساســی و 
تعیین کننده نظارتی و عملیاتی درروند اجرای این 
 پروژه ها اعم از طراحی، نظارت، اجرا و رســیدگی 

تأکید کرد. 
رئیس کمیســیون حمل ونقــل، ترافیک و عمران 
شــورای اسلامی شــهر شــیراز بر نظارت شورا و 
تلاش مدیریت شــهری در راستای آسیب شناسی 
کارشناســی و رفــع موانــع پروژه هــای بزرگ، 
متوســط و کوچک مقیاس تأکیــد و تصریح کرد: 
با توجــه به اقدامــات انجام شــده تجربیات روند 
مثبتــی از کیفیت و ســرعت در اجــرای پروژه ها 
 در راســتای خدمت رســانی بهتر و امیدآفرینی را

به همراه دارد.
لــزوم هماهنگــی، تعامــل و همــکاری در بین 
از  پروژه هــای عمرانی  اجــرای  دســت اندرکاران 
دیگــر مــوارد مــورد تأکیــد محمدیان بــود که 
 تحقق انجــام مطلوب آن موجــب ارتقای کیفیت 

پروژه ها می شود. 
از  دوره  ششــمین  در  گــزارش،   بنابرایــن 
شــهری  مدیریــت  شــهر،  اســلامی  شــورای 
پروژه هــای متعــددی در مرحله آغــاز و اجرای 
عملیــات و یــا افتتــاح و بهره برداری قــرار داده 
 اســت که تعــدد آن در ادوار شــهرداری شــیراز 

بی نظیر است.
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

پرداختن به موضوع اشــتغال در سال 140۳ و 
آمار مرتبط با بیکاری فارغ التحصیلان بیانگر آن 
اســت که هیچ ارتباط منطقی و معنا داری بین 
بازار کار و دانشگاه وجود ندارد. بعضاً رشته هایی 
در دانشــگاه تدریس می شود که یا بازار کار آن 
اشباع شده است یا فضای محدودی برای ایجاد 
اشــتغال دارند و بیشتر آنها رشته های تحصیلی 
پژوهشی هستند. نگاهی به آمار دانش آموختگان 
در مراکــز فنــی و حرفه ای برای یافتن شــغل 
مناسب که بعضاً فارغ التحصیل دانشگاه هستند، 
خــود گویایی این مطلب اســت که بــازار کار 

نیازمند به مهارت و ظرفیت سنجی دارد.
هماهنگــی طرح هــای  و  نظــارت  مدیــرکل 
کارآفرینی و اشــتغال وزارت کار با اشاره به بالا 
بودن نــرخ بیکاری فارغ التحصیلان زن گفت: از 
هر 10 نفر بیکار در کشــور 4 نفر فارغ التحصیل 
دانشگاهی هســتند و عمده فارغ التحصیلان با 
فضای کسب و کار روز آشنایی ندارند و از فرصت 
دریافت مجوز یا گرفتن وام و تســهیلات ارزان 

قیمت استفاده نمی کنند. 
قاسم رستم پور اظهار کرد: در مدت فعالیت دولت 
سیزدهم هر ســاله شــاهد کاهش نرخ بیکاری 

بودیــم. طبق گزارش اخیر مرکــز آمار ایران در 
زمستان 140۲ نرخ بیکاری 8/۶ درصد است، در 
حالی که در زمستان ســال 1401 نرخ بیکاری 
۹/۷ درصــد بوده و 1/1 درصد کاهش را نشــان 
می دهد. خالص افزایش اشتغال هم طبق گزارش 
مرکــز آمار ایران، ۷۵۷ هزار نفر اســت. در مورد 
نرخ بیکاری فارغ التحصیلان نیز گزارش زمستان 
140۲ نرخ بیــکاری فارغ التحصیــلان را 11/۶ 

درصد اعلام کرده و در زمستان سال 1401 این 
عدد 1۲/8 درصد بوده و کاهش 1/۲ درصدی در 

بیکاری فارغ التحصیلان را شاهد بودیم.
فارغ التحصیلان  بیکاری  نرخ  درصد؛   7/7 

مرد
وی ادامه داد: موضوعی که در بحث نرخ بیکاری 
فارغ التحصیــلان نمود زیادی دارد، نرخ بیکاری 
فارغ التحصیلان زن اســت که بالاست. در مورد 

آقایان نرخ بیــکاری با نرخ بیکاری عمومی ۷/۷ 
درصد مشــابهت دارد ولی در مورد زنان ۲0/۲ 
درصد اســت. البته به موضوع نرخ مشــارکت 
اقتصادی هم باید توجه شود. مدیرکل نظارت و 
هماهنگی طرح های کارآفرینی و اشتغال وزارت 
کار در پاســخ به این پرسش که هم اکنون سهم 
فارغ التحصیلان از بیکاران کشــور چقدر است؟ 
گفــت: اگر 10 نفر بیکار در یک مجموعه وجود 
داشته باشد طبق گزارش مرکز آمار ایران 4 نفر 

فارغ التحصیل دانشگاهی هستند. 
این مســئله در بخش زنان شــدیدتر اســت و 
۷ نفر فارغ التحصیلان دانشــگاهی اســت. اگر 
ســاده بگوییم 40 درصد جمعیت بیکار کشور 
فارغ التحصیل دانشــگاهی هســتند؛ لذا شرایط 
اشــتغال برای فردی که تحصیلات دانشگاهی 
ندارد، ساده تر است و راحت تر می توانند به شغل 
دســت پیدا کند. وی ضمن ارائه آماری از نرخ 
مشــارکت اقتصادی فارغ التحصیلان اظهار کرد: 
بر اســاس گزارش تفصیلی مرکز آمار در ســال 
1401، نرخ مشارکت اقتصادی فارغ التحصیلان 
دانشــگاهی از ۵۲ بــه ۵۳ رســیده و 1 درصد 

افزایش داشته است.
نرخ مشــارکت اقتصادی در قشر فارغ التحصیل 

بالاست به نحوی که در دانشجویان مقطع دکترا 
۷0 درصد اســت و از هر 10 نفر فارغ التحصیل 
۷ نفــر تمایل به حضــور در بــازار کار دارند و 
نرخ بیــکاری فارغ التحصیلان دکترا در ســال 
۳ درصد اســت. به گفتــه او در دانشــجویان 
کارشناسی ارشد نرخ مشارکت اقتصادی ۶8/4 
و نرخ بیکاری ۹/۷ درصد اســت. نرخ مشارکت 
اقتصادی در دانشجویان کارشناسی 4۹/۶ درصد 
و نرخ بیکاری 1۵/۲ درصد اســت و به نســبت 
فارغ التحصیلان دکترا و ارشــد، فارغ التحصیلان 
مقطع کارشناســی نرخ بیکاری بالاتری دارند. 
نرخ بیکاری دانشجویان کاردانی هم 10 درصد 

و نرخ مشارکتشان ۵0 درصد است. 
 هدف گذاری ایجاد اشتغال در سال ۱۴۰۳؛ 

یک میلیون و ۶۰ هزار نفر
رستم پور با بیان اینکه بار روانی وجود یک جوان 
فارغ التحصیل بیکار در خانواده خیلی بیشــتر از 
چند فرد است که تحصیلات دانشگاهی ندارند،  
تصریح کرد: دولت همه ساله برای ایجاد اشتغال 
هدف گــذاری می کنــد و ایــن امر بر اســاس 
داده های مرکز آمــار و ورود و خروج بازار کار و 
جمعیت افرادی که به سن کار نزدیک می شوند 

صورت می گیرد.

انتها رسیده  به  اردیبهشت 
اســت اما همچنان آسمان 
شــیراز  شــهر  و  فــارس 
بهره منــد از نزولات رحمت الهی اســت. بارش های باران در 
اســتان فارس در حالــی از فرودین  تا اردیبهشــت ماه تدوام 
داشــته است که بخشی از ذخیره ســدهای فارس را پرکرده 
اســت. با این وجود به گفته مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
فارس با اشــاره به وضعیت ذخیره ســدهای استان، علی رغم 
اینکه شــاهد بارش های خوبی در اســتان بودیم اما همچنان 
مشکل کم آبی پابرجاست، به طوری که تنها ۳۵ درصد حجم 

سدهای استان قابل استفاده است. 
رئیس پژوهشــگاه هواشناســی و علوم جو با اشــاره به انواع 
خشکســالی گفــت: اگرچــه با توجــه به بارش هــای اخیر 
خشکســالی هواشناســی و کشــاورزی تــا حــدود زیادی 
رفع شــده اســت امــا خشکســالی هیدرولــوژی همچنان 

 ادامــه دارد بنابرایــن مصــرف بهینه آب همچنــان باید در 
دستورکار باشد. 

ایجاد حفره در دریاچه نمک به دلیل خالی شــدن سفره های 
آب زیــر زمینــی نمونه ای از این اســت که بــا این حجم از 
بارندگی ها نباید گول بارش های مطلوب را بخوریم بلکه باید 
مصرف بهینه آب همچنان در دستورکار باشد ۹ سد در استان 
فــارس وجود دارد که حجم کل آن ها ۲ هزار و ۹۳۶ میلیون 
متر مکعب است اما تا 1۷ اردیبهشت ماه یعنی ده روز پیش، 
یک هزار و ۳۳4 میلیون متر مکعب آب در این سدها گزارش 
شده است؛ یعنی 4۵ و نیم درصد از میزان حجم سدها. ضمن 
اینکه حجم مفید ســدهای اســتان فارس 8۶۳ میلیون متر 
مکعب است، یعنی تنها ۳۵ درصد حجم آب موجود در سدهای 
 اســتان قابل استفاده اســت و همچنان با حجم کم بارش ها 

مواجه هستیم.
از سوی دیگر به گفته رئیس پژوهشگاه هواشناسی و علوم جو 

تأثیر بارش های بهاره نسبت به بارش های زمستانه بر کاهش 
خشکسالی متفاوت اســت؛ چراکه بارش های زمستانه به ویژه 
در ارتفاعات به صورت برف اســت و طی زمان طولانی تری در 
فصل بهار و گاهی تابستان ذوب می شود و باعث تداوم جریان 
روان آب در رودخانه ها می شود و منابع آبی پایدارتری هستند 
اما بارش های بهاره بیشتر به صورت باران است که باعث ایجاد 

روان آب های سطحی می شوند. 
ســیاوش بدری در خصــوص آخرین وضعیــت ذخیره آب 
اســتان با توجه به بارش های اخیر گفت: ســامانه بارشــی 
کــه از 11 اردیبهشــت ماه وارد اســتان فارس شــد موجب 
 افــزودن بیــش از 41 میلی متر به میزان متوســط بارندگی 

استان شد. 
وی میانگیــن بارندگی اســتان در ســال آبی جــاری تا 1۷ 
اردیبهشــت را ۲4۶ میلی متــر اعلام کرد و افــزود: میانگین 
بارندگی استان در سال قبل چنین روزی ۲۵۷ میلی متر بوده 

اســت و این مسئله نشــان می دهد که تا رسیدن به وضعیت 
سال قبل هنوز 11 میلی متر آب کم داریم. 

بدری تصریح کرد: میانگین ۵۵ ســاله استان، ۳0۳ میلی متر 
اســت و تا رســیدن به این میانگین در ســال جاری آبی که 
از مهر تا مهر هر ســال محاســبه می شــود، هنوز 1۹ درصد 

باقی مانده است. 
مدیرعامل آب منطقه ای فارس اظهار کرد: با وجود اینکه این 
روزها شــاهد بارش رحمت الهی هستیم و این مسئله باعث 
خوشــحالی عموم مردم می شــود؛ اما هنوز باید تأکید کنیم 
که مشــکل کم آبی در اســتان پابرجاست، لذا از عموم مردم 
درخواست داریم تا در مصرف آب مراعات کرده و از اسراف در 

بخش کشاورزی و صنعت و شرب پرهیز کنند.

آرش فرج زاده، قائم مقام شهردار شیراز و عمر عبدا... کادی، دبیر کل سازمان پایتخت ها و 
شــهرهای اسلامی OICC در حاشیه پانزدهمین کنفرانس عمومی این سازمان در قونیه 

دیدار کردند. 
فــرج زاده ضمن تشــریح اعتبار و  جایــگاه بین المللی شــیراز و  حضور فعــال مدیریت 
شــهری شــیراز در مجامع جهانی، گفت: دیپلماسی شهری همســایه محور و تعامل و 
همــکاری با پایتخت ها و کلان شــهرهای اســلامی از مهمترین راهبردهای شــهرداری 
و شورای اســلامی شهر شــیراز در عرصه ارتباطات بین المللی محســوب می شود. وی 
افزود: شــهرداری شــیراز به عنوان عضو هیئت مدیره انجمن کلان شــهرهای مهم جهان 
 )متروپلیــس( و اتحادیه شــهرهای تاریخــی آمادگی دارد نقش فعال تری در ســازمان

 OICC ایفا کند. 
ایــن مقــام مســئول مدیریت شــهری تأکید کــرد دبیرخانــه ســازمان پایتخت ها و 
شــهرهای اســلامی به عنوان معتبرتریــن نهــاد بین المللی در حوزه مدیریت شــهری 
 در جهــان اســلام می تواند نقــش برجســته ای در هم افزایــی و همــکاری بین اعضا 

داشته باشد.
عمــر عبدا... کادی دبیر کل OICC نیز ضمن ابراز خرســندی از اولین حضور هیئتی از 
شهرداری شیراز در رویدادهای این سازمان، برای گسترش همکاری ها با شهرداری شیراز 

اعلام آمادگی کرد. 
وی همچنین ابراز امیدواری کرد: با توجه به اهمیت تعاملات بین شهرهای جهان اسلام، 
مشــارکت شهرداری شیراز در برنامه های سازمان تداوم داشته و  حضور شهردار شیراز در 

رویدادهای آتی OICC در دستورکار قرار گیرد.
بر اســاس این گزارش، مقر ســازمان پایتخت ها و شهرهای اســلامی در مکه مکرمه و 
دبیرخانه آن در جده قرار دارد و 1۹4 عضو اصلی از شــهرهای ۵4 کشــور عضو سازمان 
همکاری اســلامی، ۹ عضو ناظر از کشــورهای غیر اســلامی و ۲0 عضو وابسته از مراکز 

دولتی، دانشگاهی و پژوهشی در آن حضور دارند.

حســن شــیخ نیا، معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
فــارس در دیــدار بــا نماینده ولی فقیــه در اســتان و امام 
جمعــه شــیراز گزارشــی از اقدامات انجام شــده در ســال 
 گذشــته خصوصاً ماه های پایانی ســال در حوزه تنظیم بازار

 ارائه کرد.
وی با در این جلســه که در راســتای ایجاد ارتباط سازنده و 
تعامل با مقامات استانی به منظور توسعه و رونق فعالیت های 
اقتصادی اســتان صورت گرفت، اظهارداشت: علیرغم حضور 
میلیونی گردشگران و هموطنان در استان فارس خصوصاً کلان 
شهر شیراز اجرای دو طرح »از مزرعه تا سفره« و »هفت واره« 
موجب شــد بیش از 800 فروشــگاه منتخب نسبت به عرضه 

محصولات اساسی و مورد نیازمردم اقدام کنند.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری فارس ادامه داد: 
اجــرای دو طرح »از مزرعه تا ســفره« و »هفت واره« موجب 
شــد برخی از کالاهای مصرفی با ۳۵ درصد تخفیف در اختیار 

شهروندان قرار گیرد.
 توانسته ایم سهمیه مناسبی از اعتبارات بانک های کشوری را 

برای تکمیل و اجرای پروژه های استان را اخذ کنیم
شیخ نیا با بیان این که چند اقدام اساسی در برنامه های معاونت 

اقتصادی اســتانداری فارس قرار دارد تا بتوانیم از ظرفیت ها و 
پتانسیل های اســتان در حوزه سرمایه گذاری و بهره برداری از 
واحد های موجود بیش از گذشته استفاده نماییم، افزود: ازجمله 
برنامه های این معاونــت، ایجاد هماهنگی و رویکرد هم افزایی 
بین دســتگاه های اجرایی برای حل مشکلات و مسائل فعالان 
اقتصادی است، به نحوی که دســتگاه ها مکلف شدند نسبت 
به بررســی و ارائه راهکار برای فعالیت های اقتصادی با اولویت 
و چابکــی لازم اقدام کننــد؛ در گام دوم برنامه ریزی و دعوت 
از هلدینگ ها و شــرکت ها و نهادهای بزرگ سرمایه گذاری و 
مالی و بانک ها برای مشــارکت در سرمایه گذاری و یا تکمیل 
طرح های نیمه تمام در استان هســتند که در همین راستا با 
حضور در دفاتر بانک های کشــوری در سال گذشته و جاری، 
شاهد همکاری های بسیار خوبی بوده ایم و توانسته ایم سهمیه 
مناسبی از اعتبارات بانک های کشوری را برای تکمیل و اجرای 

پروژه های استان را اخذ کنیم.
 اتقای رتبه فارس در حوزه جذب منابع تسهیلات تکمیلی

وی اظهارداشت: نشانه تعامل و همکاری فی مابین دستگاه های 
اجرایی و بانک های عامل در پایان ســال گذشته باعث شد که 
رتبه اســتان فارس در حوزه جذب منابع تسهیلات تکمیلی از 

رتبه ۳0 در آبان ماه ســال گذشــته، به رتبه 8 در پایان سال 
140۲ارتقا یابد.

معاون هماهنگــی امور اقتصادی اســتانداری فارس گفت: با 
حضور مدیران ملی در اســتان در ســال گذشته بیش از ۵0 
میلیون یورو سهم ارزی به واحدهای استان اختصاص یافته و 
در سفر اخیر مدیرعامل محترم شرکت سرمایه گذاری سازمان 
تأمین اجتماعی )شستا( مقرر شد علاوه بر تکمیل و راه اندازی 
فاز اول کارخانه سیمان خرامه که حدود ۲0 سال معطل بوده 
است، تا دهه فجر سال جاری، نسبت به بهره برداری کل پروژه 

فوق نیز تا خرداد ماه سال 1404 اقدام شود. 
 تا آذرماه کارخانه پشم شیشــه به منطقه ویژه اقتصادی 

منتقل می شود
شیخ نیا ادامه داد: همچنین تا آذرماه سال جاری کارخانه جدید 
پشم شیشه افتتاح و کل فعالیت واحد قدیمی کارخانه به محل 
جدید واقع در منطقه ویژه اقتصادی شــیراز منتقل و مطالبه 
عمومی مردم شیراز در خصوص انتقال دو کارخانه مذکور که 
موجبات نگرانی و مزاحمت برای شــهروندان ایجاد شده بود 
نیز محقق می شــود. وی با اشاره به این که در راستای توسعه 
متوازن منطقه ای و ایجاد اشتغال پایدار یک واحد تولید الیاف 

شیشه توسط شستا در شهرستان بیضا برای اولین بار در کشور 
در این منطقه ایجاد می شــود، افزود: ایجــاد واحد تولید دارو 
در شــهر سلامت شیراز و سرمایه گذاری در صنعت تولید شیر 
و... از جمله توافقات با مدیر عامل شســتا است که به منظور 
پیگیری مجدانه و رفع موانع موجود و تسریع در اجرای پروژه ها 
مقرر شــد ضمن معرفی نماینده تام الاختیار در استان فارس، 
مدیرعامل شستا نیز هر 4۵ روز یکبار از پروژه های آن شرکت 

در این استان بازدید کنند.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری فارس گفت: طی 
هفته گذشــته مدیرعامل شــرکت ایران خودرو نیز به استان 
فارس سفر کرده و مشکلات فی مابین آن شرکت و شرکت های 
itmc، منطقه ویژه اقتصادی شــیراز و شهرداری شیراز مورد 
پیگیری قرار گرفته و تصمیمات مهمی اتخاذ شد که در تحقق 

شعار سال مثمرثمر خواهد بود.

س : طاهره حیاتی
عک

مدیرکل هماهنگی طرح های کارآفرینی وزارت کار:

از هر ۱۰ نفر بیکار، ۴ نفر فارغ التحصیل دانشگاهی هستند

کمتر از 40 درصد حجم سدهای 9 گانه فارس پر شده است

فریب باران را نخوریم

شهردار شیراز:

پروژه های شهرداری باقوت در دست اجرا و اقدام است

تی
حیا

ره 
اه

: ط
س 

عک

در ملاقات دبیرکل سازمان پایتخت ها و شهرهای اسلامی و 
قائم مقام شهردار شیراز مطرح شد؛

آمادگی شیراز برای نقش آفرینی 
بیشتر در شبکه شهرهای اسلامی

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری فارس:

میانگین نرخ تورم نقطه به نقطه در استان فارس کاهشی شده است
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آسیای غربی

آمریکا تهدید به تحریم گرجستان کرد
تسنیم- سالومه زورابیشویلی، رئیس جمهور گرجستان بار دیگر 
اعلام کرد که قصد دارد قانون مربوط به عوامل خارجی که روز سه 

شنبه در پارلمان این کشور تصویب شده، را وتو کند.
او شــب گذشــته در گفت وگو با ســی ان ان تأکید کرد که این قانون را وتو خواهد 
کرد، البته پارلمان کشــور می تواند با تکیه بر رأی اکثریت نمایندگان این تصمیم 
را لغو کند. خانم زورابیشــویلی قبلًا نیز گفته بود که این قانون را وتو خواهد کرد.
پس از آن، ایراکلی کوباخیدزه، نخست وزیر گرجستان، رئیس جمهور را عامل نفوذ 

خارجی نامید. 
ودانت پاتل، معاون دفتر مطبوعاتی وزارت امور خارجه آمریکا نیز در یک نشســت 
خبری اعلام کرد که قانون مأموران خارجی که پارلمان گرجســتان روز سه شنبه 
تصویب کرد، با ارزش های ایالات متحــده مطابقت ندارد. او تأکید کرد: این قانون 
نه تنها با ارزش های آمریکا، بلکه با آرمان های مردم گرجستان هم مطابقت ندارد.

پاتل افزود که دولت گرجســتان باید در مورد این قانون خط مشــی خود را تغییر 
دهد. به گفته وی، این نه تنها با تمایل دولت این کشــور برای پیوستن به اتحادیه 

اروپا، بلکه با تمایل به همکاری با ناتو مغایرت دارد.
روز ســه شنبه، پارلمان گرجستان قانون  عوامل نفوذ خارجی را در سومین قرائت 
نهایی تصویب کرد. 84 نماینده به تصویب این قانون رأی مثبت داده و 30 نماینده 
با آن مخالفت کردند. البته  این نشســت جنجال برانگیز شــد و در جریان بررسی 
پیش نویس این ســند که با موجی از اعتراضات همراه اســت، پارلمان مجبور شد 
جلسه را قطع کند زیرا نمایندگان اکثریت و مخالفان جنبش ملی متحد با یکدیگر 
به طور فیزیکی درگیر شدند. همزمان در بیرون ساختمان پارلمان نیز، معترضان به 

این قانون جمع شده و تظاهرات گسترده ای را به راه انداختند.
در این رابطه پارلمان گرجســتان نیز به دلیل تجمع مخالفان، سطح امنیتی قرمز 

اعلام کرده و تدابیر شدیدی برای ورود به ساختمان پارلمان اعمال شد.
اعتراضات علیه تصویب این قانون از اواســط ماه آوریل آغاز شده و همچنان ادامه 

دارد.

سخنگویوزارتامورخارجهروسیه:
 هیچ سلاح غربی رژیم جنایتکار زلنسکی را نجات

 نخواهد داد
باشگاهخبرنگاران-ماریا زاخارووا،سخنگوی وزارت امور خارجه 
روســیه به ارسال تسلیحات جدید غربی به اوکراین واکنش نشان 
داد. ســخنگوی وزارت امور خارجه روسیه گفت: هیچ سلاح غربی 
رژیم جنایتکار زلنســکی را از سقوط نجات نخواهد داد، تمام تجهیزات نظامی ارائه 

شده به اوکراین نابود خواهد شد.
پیــش از این، آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه آمریکا در جریان ســفر به کی یف 
گفتــه بود که کمک های اضافی آمریکا به اوکراین در روز های آینده به میدان نبرد 
خواهد رســید.زاخارووا در یک جلسه توجیهی گفت: من می خواهم آنها را ناراحت 
کنم، هیچ ســلاحی، رژیم جنایتکار زلنســکی را از سقوط نجات نخواهد داد، تمام 

تجهیزات نظامی تحویل داده شده به اوکراین از بین خواهد رفت. 
وی تأکید کرد که کســانی کــه در این مورد تردید دارند می توانند از نمایشــگاه 

فناوری غربی در مسکو بازدید کنند که تقاضای زیادی دارد.
آنتونی بلینکن، وزیر امور خارجه آمریکا روز ســه شــنبه در اولین سفر یک مقام 
ارشد آمریکایی به اوکراین از زمانی که کنگره این کشور در ماه گذشته بسته کمک 

نظامی ۶۱ میلیارد دلاری را تصویب کرد، وارد کی یف شد.
براســاس گزارش رویترز، ادعا شده است هدف از این سفر که قبلًا فاش نشده بود، 
نشــان دادن همبستگی آمریکا با اوکراین است که در تلاش برای مقابله با بمباران 

شدید روسیه در مرز شمال شرقی خود است.

آسیای میانه

اروپا

آسیای غربی

آفریقا

ایالات متحده

رئیساپوزیسیونرژیمصهیونیستی:
 بازگرداندن اسرا مهمتر از عملیات نظامی در رفح است

تسنیم-یائیر لاپید، رئیس اپوزیسیون رژیم صهیونیستی که طی 
روزهای گذشــته همراه با شهرک نشــینان صهیونیست و به ویژه 
خانواده های اسرای اســرائیلی درخواست های خود را برای برکنار 
کردن بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر کنونی این رژیم افزایش داده 
است در سخنانی با انتقاد از عملیات ارتش صهیونیستی در شهر رفح در جنوب نوار 
غزه اعلام کرد که رسیدن به توافق تبادل اسرا و بازگرداندن اسرای اسرائیلی از غزه 

مهمتر از عملیات نظامی در رفح است.
وی همچنین نتانیاهو را مســئول اختلافات اخیر میان آمریکا و اســرائیل دانسته 
و گفت که نتانیاهو مســئول اقــدام دولت آمریکا در تعلیق ارســال یک محموله 
تســلیحاتی به اسرائیل بوده و شکست کابینه اســرائیل در مدیریت جنگ موجب 

این اقدام آمریکا شده است.
لاپید اظهار داشــت که کابینه نتانیاهو اختلافــات را در عرصه عمومی به نمایش 
گذاشته و مســئولیت انتقال این اختلافات به عرصه عمومی و علنی کردن آنها به 

طور کامل بر عهده کابینه است.
وی با اشــاره به اختلافاتی که گفته می شود میان آمریکا و اسرائیل به وجود آمده 
تصریح کرد: ما قرار نبود به این نقطه برسیم و یک دقیقه بعد از اینکه آمریکایی ها 
۱4 میلیــارد دلار برای کمک به اســرائیل اختصاص دادنــد نتانیاهو گفت که اگر 
اسرائیل بخواهد به تنهایی روی پای خودش بایستد می تواند این کار را انجام دهد. 
این سخنان نتانیاهو برای آمریکایی ها اهانت بار بود و آنها احساس کردند که مورد 

توهین قرار گرفته اند.
 بعد از انتشــار گزارش هایــی مبنی بر اینکه دولت آمریکا اقدام به تعویق ارســال 
کمک های تسلیحاتی خود به رژیم صهیونیستی کرده است و بعد از واکنش برخی 
مســئولان صهیونیست به این اقدام، اخیراً آویگدور لیبرمن، وزیر جنگ اسبق رژیم 
اشــغالگر و رئیس حزب اسرائیل خانه ما درباره واکنش های مقامات صهیونیست به 
هشــدارهای جو بایدن، رئیس جمهوری آمریکا مبنی بر تعلیق ارسال مهمات برای 

ارتش اسرائیل، از سران سیاسی این رژیم خواست تا دهان خود را ببندند.
پس از گزارش هــا مبنی بر اینکه دولت آمریکا اقدام به تعویق ارســال کمک های 
تســلیحاتی به ارتش رژیم صهیونســتی کرده، اخیراً نشریه پولیتیکو به نقل از یک 
مقام آمریکایی گزارش داد که دولت بایدن محموله های بمب های دقیق به اسرائیل 

را به منظور ارسال یک پیام سیاسی، نگه داشته است.

منابع آمریکایی؛ بعید است اسرائیل به پیروزی کامل 
در غزه برسد

فارس- باوجود ادعاها و گزافه گویی های بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر 
رژیم صهیونیســتی درباره پیروزی در جنگ غزه، آمریکایی ها اما چنین 
نظری ندارند. وبگاه »پالتیکو« بامداد چهارشــنبه بــه نقل از مقام های 
آمریکایی نوشــت: ما هم با این نظر موافقیم که بعید اســت اسرائیل در 
جنگ غزه به پیروزی کامل دست یابد.این مقام ها که نامشان فاش نشد 
بــه پالتیکو گفتند: عملیات کنونی اســرائیل در غزه، به جنبش حماس 
روح می بخشد.شــب گذشــته نیز یک مقام آمریکایی بــه وبگاه »تایمز 
اســرائیل« گفته بود: هدف واشنگتن محدود کردن توانایی حماس برای 
انجام حمله ای مشابه عملیات ۷ اکتبر است. حماس پس از پایان جنگ 
به نوعی در غزه باقی خواهد ماند. این در حالی اســت که نتانیاهو پیش 
از آن مدعی شــده بود: قبل از صحبــت کردن در مورد روز بعد از پایان 

جنگ در نوار غزه، ابتدا حماس باید از بین برود.

بایدن؛ یمن تهدیدی برای امنیت ملی آمریکاست
فارس-جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا روز سه شــنبه حالت اضطراری 
ملی درباره یمن را برای یک ســال دیگــر تمدید کرد. وی همچنین در 
ســخنانی گفت: اوضاع در یمن همچنان تهدیدی بــرای امنیت ملی و 
سیاســت خارجی آمریکا به شــمار می آید.اظهارات بایــدن علیه یمن 
در حالی مطرح می شــود که ســخنگوی نیروهای مســلح یمن تصریح 
کــرد که غــزه خط قرمز ماســت و عملیات  ما ادامــه دارد و هیچ خط 
قرمــزی در مقابل آن نیســت.وی افزود اگر تجاوزات رژیم اســرائیل به 
نوار غزه ادامه یابد، به اهدافی که دشــمنان نمی توانند تصور کنند و به 
آن فکر هم نمی کنند و هیچ کــس انتظارش را ندارد، ضربه خواهیم زد. 
ســرتیپ یحیی ســریع تصریح کرد در صورت تداوم جنگ غزه و ورود 
یمن به مرحله پنجم و ششــم نبرد با دشمن صهیونیستی، به اذن الهی، 
نیروهای مســلح یمن اهدافی را در هم می کوبد که هیچ کس انتظارش 
 را نــدارد. وی افزود که نیروهای مســلح یمن اکنــون تجهیزات زیادی 
در چارچوب مرحله پنجم و ششــم برای حمایت از مردم فلســطین در 

اختیار دارند.

قطر؛ اگر اسرائیل دست از تجاوز بردارد می توان به 
توافق رسید

تسنیم- ماجد الانصاری، ســخنگوی وزارت خارجه قطر طی سخنانی 
دربــاره مذاکــرات آتش بس که به بن بســت رســیده اعلام کــرد: اگر 
اسرائیلی ها از اصرار خود بر ادامه جنگ غزه دست بردارند می توان ظرف 

چند روز برای آتش بس به توافق رسید.
وی افزود که قطر به تلاش های خود همراه با کشــورهای عربی دیگر و 
آمریکا برای دســتیابی به توافق درباره آتش بس در غزه ادامه می دهد و 

اگر اسرائیل دست از حمله بردارد می توان به توافق رسید.
سخنگوی وزارت خارجه قطر تأکید کرد که بازسازی غزه به ده ها میلیارد 
دلار پول نیاز دارد و در حال حاضر باید اجازه ورود کمک ها به غزه بدون 
قید و شــرط داده شــود. این درحالی اســت که محمد بن عبدالرحمن 
آل ثانی، نخســت وزیر و وزیر خارجه قطر در ســخنانی درباره مذاکرات 
آتش بس غزه و تبادل اســرا اعلام کرد: مذاکرات درباره آتش بس در غزه 
تقریباً وارد حالت رکود شــده و اتفاقاتی که در رفح افتاد مذاکرات را به 
تأخیر انداخت. وی همچنین با هشدار درباره خطر گسترش درگیری ها 
در منطقــه تأکید کرد: باید آتش بس در غــزه برقرار و به جنایات فجیع 
علیه فلســطینیان پایان داده شود. ابهاماتی درباره چگونگی توقف جنگ 
از طرف اســرائیل وجود دارد و ما به تلاش ها و فشارها جهت رسیدن به 

توافق آتش بس در غزه ادامه خواهیم داد.

اسرائیل در غزه گیر افتاده است
فارس- زیپی لیونی، وزیر خارجه سابق رژیم صهیونیستی روز سه شنبه 
در سخنانی گفت که اسرائیل بیهوده و به بهایی گزاف در غزه گیر افتاده 
چون نتانیاهو هیچ طرح و برنامه ای ندارد. از سوی دیگر روزنامه آمریکایی 
»نیویورک تایمز« در گزارشــی به نقل از مقام های اســرائیلی نوشت که 
عدم تمایل نتانیاهو برای بحث جدی در خصوص فردای جنگ، ســبب 
شــده تا حماس به بازسازی خود در غزه بپردازد.این مقام های اسرائیلی 
اضافه کردند: تهدیدها و خطرات برای نظامیان اسرائیلی افزایش می یابد 
و نتانیاهــو هیچ طرحی برای پس از جنگ ندارد. از ســوی دیگر معاون 
وزیر امــور خارجه ایالات متحده آمریکا کرت کمپبل روز دوشــنبه در 
نشســت جوانان ناتو در میامی فلوریدا تصریح کرد که آمریکا باور ندارد 
که رژیم صهیونیســتی بتواند پیروزی قاطعانــه ای بر حماس در غزه به 
دســت آورد. این مقام وزارت خارجه آمریکا در این خصوص توضیح داد 
فکــر می کنم از برخی جنبه ها، ما در خصوص مفهوم تئوری پیروزی در 
چالش هستیم. برخی اوقات وقتی از نزدیک به سخنان رهبران اسرائیل 
گــوش می دهیم، آن هــا اغلب ایده پیروزی گســترده در میدان نبرد را 
پیروزی کامل تلقی می کنند، فکر نمی کنم که چنین چیزی امکانپذیر و 
محتمل باشــد. اظهارات جدید کمپبل در ادامه اظهارات پیشین آنتونی 
بلینکن، وزیر خارجه آمریکا اســت که ابــراز تردید کرده بود که تل آویو 
بتواند به طور کامل حماس را از غزه حذف کند و گفته بود که حتی اگر 
اسرائیل در اشــغال کامل قلمرو فلسطینیان در غزه موفق عمل کند، به 
محض خروج ارتش رژیم صهیونیستی، گروه های مقاومت این منطقه را 

بازپس خواهند گرفت.

پوتین؛روابط روسیه و چین به بالاترین سطح تاریخی 
رسیده است

فارس- ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روســیه روز گذشــته گفت که 
همکاری مســکو-پکن بر اساس اصول برابری، اعتماد، احترام متقابل به 
حاکمیت و در نظر گرفتن منافع طرف مقابل اســت.پوتین که قرار است 
به زودی به چین سفر کند، در مصاحبه با خبرگزاری »شینهوا« توضیح 
داد: روسیه و چین از امنیت برابر، غیرقابل تقسیم و همه جانبه در سطوح 
جهانــی و منطقــه ای حمایت می کنند. وی با بیــان اینکه روابط مدرن 
روسیه و چین مســتقل از ایدئولوژی و شــرایط سیاسی است، تصریح 
کرد: روسیه و چین تلاش های غرب برای تحمیل رژیمی مبتنی بر دروغ 
و ریا را رد می کنند. به نوشته شــینهوا، رئیس جمهور روسیه ادامه داد: 
روابط تجاری و اقتصادی روســیه و چین به سرعت در حال توسعه است 
و مصونیت خود را در برابر چالش های خارجی و پدیده های بحرانی نشان 
می دهد.پوتین با بیان اینکه گام های پیشــنهادی پکن برای حل بحران 
اوکراین می تواند مبنای یک روند سیاســی و دیپلماتیک باشــد، اظهار 
داشت: روسیه خواســتار حل و فصل جامع، پایدار و عادلانه مناقشه در 
اوکراین با ابزارهای مسالمت آمیز است. وی اما خاطر نشان کرد: اوکراین 
و حامیان غربی آن آماده گفت گوی برابر، صادقانه و شــفاف نیســتند. 
روســیه آماده گفت وگو در مورد اوکراین است، اما مذاکرات باید منافع 
همه کشــورهای درگیر در مناقشــه را در نظر بگیرد. طبق این گزارش، 
رئیس جمهور روســیه ضمن اشاره به مأموریت مسکو برای تبدیل شدن 
بــه یکی از 4 اقتصــاد بزرگ جهان، اضافه کرد: ســازمان های همکاری 
شانگهای و بریکس خود را به عنوان ستون های کلیدی جهان چندقطبی 
در حال ظهور تثبیت کرده اند. پوتین در ادامه مصاحبه با شــینهوا گفت: 
کشــورهای غربی در تلاش هستند روسیه را تنبیه کرده، آن را منزوی و 
تضعیف کنند و دارایی های آن را تصاحب کنند. اما مطمئن باشــید که 
تمام برنامه های اســتراتژیک روســیه اجرا خواهد شد. وی با بیان اینکه 
روســیه آماده همکاری با شرکای خود در سراسر جهان از جمله دوست 
قابــل اعتماد خود یعنی چین اســت، افزود: »روابط روســیه و چین به 
بالاترین سطح خود در تاریخ رسیده است و علیرغم شرایط دشواری که 

جهان تجربه می کند، آنها همچنان به تقویت آن ادامه می دهند.

پاسخ وزیر خارجه هند به تهدیدهای آمریکا در مورد توافق چابهار
ایسنا- یک روز پس از اینکه واشنگتن، هند 
را به تحریم به دلیل توافق ۱0 ســاله با ایران 
بر سر بهره برداری از بندر چابهار تهدید کرد، 
وزیر امــور خارجه هند تأکیــد کرد که این 

پروژه به نفع کل منطقه خواهد بود.
ســوبرا مانیام جایشــانکار، وزیر خارجه هند 
با ذکر ایــن نکته که آمریکا در گذشــته بر 
اهمیت چابهار صحه گذاشته، تأکید کرد که 
نبایــد در این موضوع »تنگ نظر« بود و هند 
تلاش خواهد کرد که واشــنگتن چشم انداز 

بزرگ تری را در این قرارداد در نظر بگیرد.
او در واکنــش به اظهارات آمریکایی ها گفت: 
»من برخی از اظهارات بیان شــده را دیدم، 

اما فکر می کنم مسئله برقراری ارتباط، متقاعد کردن و 
درک افراد است که به این نتیجه برسند که این قرارداد 
به نفع همه اســت. من فکر می کنم نباید دید محدودی 
نســبت به آن وجود داشته باشــد. نظر آمریکایی ها در 
گذشــته اینچنیــن نبوده اســت، اگر بــه نگرش خود 
واشنگتن نسبت به بندر چابهار نگاه کنید، معترف بوده 
است که چابهار اهمیت زیادی دارد، ما روی این مسئله 

کار خواهیم کرد.
در پــی اعــلام توافق ۱0 ســاله ایــران و هنــد برای 
بهره برداری از بندر چابهار، دولت آمریکا هشدار داد که 

هر کسی که به معامله تجاری با تهران فکر می کند باید 
از »خطر احتمالی تحریم ها« آگاه باشد.

ودانــت پاتل، معاون ســخنگوی وزارت امــور خارجه 
آمریکا در نشســت مطبوعاتی گفت: من فقط می گویم 
تحریم هــای آمریکا علیه ایران پابرجا هســتند و ما به 
اجرای آن ها ادامه خواهیم داد. در مورد ایران، آنها باید 
از خطر بالقــوه ای که خود را در برابر آن قرار می دهند، 

یعنی خطر احتمالی تحریم ها آگاه باشند.
قرارداد بلندمدت دوجانبه بهره بــرداری از بندر چابهار 
بین شــرکت هندی پورت گلوبال لیمیتد )IPGL( هند 
و سازمان بندر و دریانوردی ایران )PMO( روز دوشنبه 

امضا شــد. این قرارداد امکان بهره برداری از بندر 
شهید بهشــتی را به عنوان بخشی از پروژه توسعه 

بندر چابهار برای ۱0 سال آینده فراهم می کند.
جایشــانکار گفت: هند ارتبــاط دیرینه ای با پروژه 
چابهار داشته است، اما قبلًا نتوانسته به یک توافق 
بلندمدت دست یابد توافق بلندمدت ضروری است 
زیرا بــدون آن نمی توانید عملکــرد بندر را بهبود 
ببخشــید. دلیل آن هم برخی مشکلات در طرف 
ایرانی بود در نهایت شریک سرمایه گذاری مشترک 
تغییر کرد و شــرایط به طــور کل تغییر یافت. در 
نهایت دهلی نو موفق شــد مشکلات را حل کند و 
قــرارداد بلندمدت را نهایی کنــد. ما معتقدیم که 

عملیات بندری به نفع کل منطقه خواهد بود.
بــه نوشــته »فــدرال«، بنــدر چابهــار یک پــروژه 
شــاخص بین هنــد و ایران اســت که بــه عنوان یک 
مرکــز ترانزیتــی حیاتی بــرای تجارت با کشــورهای 
محصــور در خشــکی مانند افغانســتان و کشــورهای 
 آســیای مرکزی عمــل می کند. هند نقــش مهمی در
توســعه و بهره برداری بندر چابهار ایفا کرده اســت و با 
سرمایه گذاری در زیرســاخت های آن و ارتقای امکانات 
آن به عنوان یک مسیر ترانزیتی مناسب برای کالاهای 
 هندی بــه مقصد افغانســتان و آســیای میانه تبدیل 

شده است.

ایســنا- یک منبع نظامــی در صنعا اعــلام کرد که 
عقب نشینی دومین ناوشــکن آمریکایی از دریای سرخ 
نشــان دهنده ادامه فروپاشــی ائتلاف دریایی آمریکا و 
کاهــش نفوذ یگان دریایی آمریــکا و انگلیس و اروپا در 

دریای سرخ، خلیج عدن و اقیانوس هند است.
یک منبع نظامی در صنعا به الاخبار گفت: عقب نشــینی 
ناوشکن »کارنی« در پی حملات متعدد نیروهای دریایی 
یمن بود. این ناوشــکن چند روز پیش به دامنه عملیات 

نظامی در دریای ســرخ بازگشــته بود و نیروی دریایی 
صنعا با حملات نظامی گســترده از آن اســتقبال کرد. 
این منبع افزود: عقب نشــینی این ناوشکن نشان دهنده 
ادامه فروپاشی ائتلاف دریایی آمریکا و کاهش نفوذ یگان 
دریایی آمریکا و انگلیس و اروپا در دریای ســرخ، خلیج 

عدن و اقیانوس هند است.
براساس گزارش منابع کشــتیرانی یمنی، یگان دریایی 
آمریــکا تلاش کرد با حملات نیروهــای صنعا در خلیج 
عدن ظرف 48 ساعت گذشــته مقابله کند اما نتوانست 
تعدادی از پهپادها و موشــک های بالستیکی را که ارتش 
یمن علیه اهداف استراتژیک در نزدیکی جزیره سقطری 

واقع در اقیانوس هند شلیک کرد، رهگیری کند.
منابعی در جزیره سقطری اعلام کردندکه صدای انفجارها 
در مقابل جزیره »ســمحه« شنیده شــد و این انفجارها 

احتمالاً مربوط به درگیری دریایی بوده است.
پیش از این رسانه های آمریکایی از عقب نشینی ناوشکن 
»یو اس اس کارنی« که وظیفه حفظ امنیت کشتی ها در 

جنوب دریای ســرخ را برعهده داشت، خبر داده بودند. 
ارتش آمریکا دلایل عقب نشــینی این ناوشــکن را اعلام 
نکرد. این ناوشکن تنها چند ماه است که در دریای سرخ 

مستقر شده است.
نیروهــای آمریکایی در بیانیه ای اعــلام کرده بودند که 
درگیری های جدیدی بین ساعت 3 تا ۶ عصر دوشنبه رخ 
داد و این حملات مکرر به وسیله پهپادها و موشک های 
بالســتیک علیه کشــتی ها و ناوهای ائتلاف آمریکا بود. 
آمریکا مدعی شد که طی سه حمله پیاپی در چند ساعت 
دو پهپاد و یک موشک بالستیک را رهگیری کرد. بیانیه 
نیروهای آمریکایی تأکید کرد که این حملات تلفاتی در 
میان نیروهای ائتلاف نداشــته است. به نظر می رسد این 

حملات ناوشکن یو اس اس کارنی را هدف قرار داد.
این دومین ناوشــکن آمریکایی اســت که از زمان اعلام 
آغــاز تجاوز آمریکا علیه یمن در ژانویه از دریای ســرخ 
عقب نشــینی می کند. پیش از آن نــاو هواپیمابر یو اس 

آیزنهاور از دریای سرخ عقب نشینی کرده بود.

باشگاهخبرنگاران-علی لامین زین، نخست وزیر نیجر 
گفت که روابط نظامی با آمریکا در پی تهدید ما به دلیل 

همکاری با ایران و روسیه قطع شده است.
 زیــن در مصاحبه ای اختصاصی با واشنگتن پســت که 
سه شنبه منتشر شــد، اظهار کرد، روابط نظامی نیجر و 
آمریکایی پس از آن قطع شد که یک مقام آمریکایی در 
سفر به این کشــور آفریقایی و مذاکره برای ما نظامیان 

ایالات متحده، زبان به تهدید گشود.
وی آمریکا را عامل قطع این روابط معرفی کرد و گفت که 
مقام های آمریکایی تلاش کردند تا به نیجر دیکته کنند 
که با چه کشــور هایی می تواند مشارکت کند. مقام های 
آمریکایی نتوانســتند لزوم حضور نیرو های آن کشور در 
نیجــر را توجیه کنند که این امر نیز یکی دیگر از دلایل 

قطع مناسبات سیاسی دو طرف بود.
آمریکا پس از کودتای ســال گذشــته در نیجر حمایت 
امنیتی خود از این کشور را تعلیق کرد و همزمان ضمن 
درخواســت برای انتقال قدرت به یک دولت غیرنظامی، 
بیش از یــک هزار نیروی نظامی را کــه در خاک نیجر 

دارد، حفظ کرد.
نخســت وزیر نیجر تصریح کرد: وقتی تروریست ها مردم 
را کشتند و شــهر ها را به آتش کشیدند آمریکایی ها در 
خاک ما بودند. این نشــانه دوستی نیست که به خاک ما 
بیایید و اجازه بدهید که تروریست ها به ما حمله کنند. ما 
دیده ایــم که آمریکا برای دفاع از متحدانش چه می کند، 

زیرا وضعیت اوکراین و اسرائیل را دیده ایم.
به گفته نخست وزیر نیجر، مقام های این کشور آفریقایی 

به طور خاص از اظهــارات مالی فی، معاون وزیر خارجه 
آمریکا در امور آفریقا آزرده  خاطر شدند. فی در سفر ماه 
مارس خود به »نیامی« پایتخت نیجر به طرز ناشایستی 
از دولت این کشــور خواست که اگر خواهان ادامه روابط 
امنیتی با آمریکاســت، باید از تعامل با ایران و روســیه 
خودداری کند. نخست وزیر نیجر افزود که فی تهدید کرد 
که اگــر نیامی به دنبال توافق فــروش اورانیوم به ایران 

است، تحت تحریم قرار می گیرد.
زین که هدایت مذاکرات با فی را بر عهده داشــت، گفت: 
وقتــی صحبت هایش تمام شــد، گفتم کــه می خواهم 
سخنان شــما را در ۲ نکته خلاصه کنم. نخست آنکه به 
اینجا آمده اید و کشور ما را تهدید می کنید که این مسئله 
غیرقابل قبول است. نکته دیگر آنکه به اینجا آمده اید که 
بگوید با چه کســانی می توانیم ارتباط داشته باشیم که 
این هم غیرقابل قبول است. اینها را با لحن تحکم آمیز و 

بدون احترام گفتید.
نخســت وزیر نیجر اظهار کرد که سفر فی در ماه مارس 
نقطه عطفی در مذاکرات با آمریکا بود، زیرا وی در بخش 
زیادی از اظهارات خود دولت نیجر را به تلاش برای توافق 

برای فروش اورانیوم به ایران متهم کرد.
زین این اتهامات را نادرســت خواند و افزود مطلقاً هیچ 
چیزی با ایران امضاء نشده است و اگر توافقی امضاء شده 
بود به طور پنهانی انجام نمی شــد بلکه مقابل دوربین ها 

امضاء می شد.
پولیتیکو بامداد شــنبه گزارش داد، وزارت دفاع آمریکا 
هفته گذشته دستور داد همه یک هزار نیروی رزمی این 

کشور در نیجر خارج شوند.
آمریکا در مــاه آوریل اعلام کرد کــه برنامه ریزی برای 
»خــروج منظم و مســئولانه« از نیجــر را آغاز می کند، 
امــا مقام های آمریکایی همچنان بــه مذاکره با حاکمان 
نظامی نیجر برای ماندن برخی از نیرو های در این کشور 

آفریقایی ادامه دادند.
یک مقام آمریکایی که خواســت نامش فاش نشــود، به 
پولیتیکو گفت که هفته گذشــته امید هــا برای ماندن 
بخشــی از نیرو ها در نیجر از بین رفت و پنتاگون دستور 
خــروج همه یک هزار نیروی خود از آن کشــور را صادر 
کرد. ممکن اســت زمان خروج نیرو ها تغییراتی داشــته 
باشــد و این نیرو ها بــه پایگاه های دیگــری در منطقه 
منتقل می شوند. نیجر نقشی محوری در عملیات نظامی 
آمریکا در منطقه »ســاحل« آفریقا داشته و میزبان یک 
پایگاه هوایی بزرگ آمریکایی است. واشنگتن همچنین 
 صد ها میلیون دلار صــرف آموزش نیرو های ارتش نیجر 

کرده است. 

باشگاهخبرنگاران-به گفته برخی مسئولان آمریکا 
و رژیم صهیونیســتی مشــاور امنیت ملی کاخ ســفید 
قصد دارد طی چند روز آینده برای بررســی مســایل 
مهم منطقــه و در رأس آنها عادی ســازی روابط رژیم 
صهیونیســتی با عربستان و نیز جنگ علیه غزه، سفری 
به عربســتان و اراضی اشغالی داشــته باشد. وب سایت 
آمریکایی »آکســیوس« به نقل از ســه تن از مسئولان 
آمریکایــی و رژیم صهیونیســتی که نــام آنها را فاش 
نکرد، اعلام کرد که جیک ســالیوان، مشاور امنیت ملی 
کاخ ســفید قصد دارد ظرف چند روز آینده ســفری به 

عربستان و اراضی اشغالی داشته باشد.
یکی از مسئولان ارشد آمریکایی گفت: دولت جو بایدن 
با کابینه اسرائیل به توافق رسید که هرگونه عملیاتی در 
رفح تا پیش از سفر سالیوان به شکل گسترده ای توسعه 
پیدا نکند. به گزارش آکسیوس، کاخ سفید امیدوار است 
که بتواند این تعهد را تا زمان برگزاری یک نشست عالی 
رتبه میان دو گروه آمریکایی و اســرائیلی در واشنگتن 

پس از سفر آتی سالیوان تمدید کند.

این منابع اظهار کردند: ســفر سالیوان به منزله تلاش 
برای حصول پیشرفتی در مسیر دستیابی به یک قرارداد 
بزرگ میان آمریکا و عربستان شامل عادی سازی روابط 
میان ریاض و تل آویو است. مسئولان آمریکایی امیدوار 
هستند که به توافق های دوجانبه ای با طرف عربستانی 
برسند و سپس این توافق ها را که شامل توقف جنگ در 
غزه و پایبندی به روندی است که به راه حل دو دولتی 
برای دو طرف فلســطینی و اسرائیلی منجر می شود، به 
بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم صهیونیستی ارائه 
کنند. طبق گزارش آکسیوس، در صورتی که نتانیاهو با 
توافق های مورد نظر موافقت کند، می تواند میانجی یک 
توافق صلح تاریخی با عربســتان باشد، اما اگر مخالفت 
کنــد، حمایت آمریکا را از دســت می دهد و پیامد های 

عملیات رفح را به تنهایی متحمل می شود.
ســفر ســالیوان در حالی انجام می شــود که آمریکا به 
اعمال فشــار بــر رژیم صهیونیســتی برای بــه تأخیر 

انداختن یورش زمینی نظامی به رفح ادامه می دهد.
قرار است مســئولان آمریکایی و اســرائیلی با یکدیگر 
درباره رفح گفت وگو کنند. آمریکا، عربســتان و یا رژیم 
صهیونیســتی تا این لحظه واکنش فــوری به گزارش 
آکســیوس نداشــته اند و آن را تأیید نکرده اند. پیش از 
این، هم پیمانان بین المللی و گروه های امدادرســان به 
رژیم صهیونیســتی درخصوص خطرات هرگونه حمله 

زمینی گسترده در رفح هشدار دادند.
کارین ژان پی یر، ســخنگوی کاخ ســفید در این رابطه 
گفت: قطعاً به مذاکرات با کابینه اسرائیل ادامه خواهیم 

داد. این مذاکرات ادامه داشته و سازنده هستند.

وزارت خارجه آمریکا اعلام کرد که در راستای رسیدن 
به توافقی درخصوص غزه تلاش می کند و آن را بهترین 
راه برای آزاد کردن اســرا و امتنــاع از عملیات نظامی 

گسترده در رفح می داند.
همچنین این وزارتخانه تأکید کرد: اگر اســرائیل طرح 
سیاسی برای آینده غزه نداشته باشد، خود را در گرداب 

خشونت غرق شده می یابد.
شــبکه خبری »ســی ان ان« آمریکا به نقــل از برخی 
مســئولان کاخ ســفید اعلام کرد که کاخ سفید تلاش 
می کند در اســرع وقت به یــک توافق آتش بس در غزه 

پیش از اقدام نتانیاهو به آغاز حمله به رفح برسد.
این شــبکه خبری به نقل از دو تن از مســئولان ارشد 
دولت آمریــکا اعلام کرد که دولت بایــدن بر این باور 
است رژیم صهیونیســتی برای آغاز حمله گسترده طی 
روز هــای آینده به شــهر رفح، به انــدازه کافی نیرو در 

اطراف این شهر جمع کرده است.
در ماه هــای اخیر جنــگ علیه غزه، مســئولان رژیم 
صهیونیستی بار ها مدعی شدند که به زودی روابط این 
رژیم با عربستان به حالت عادی در می آید، اما عربستان 
نیز بار ها تأکید کرده که این اتفاق تنها پس از دستیابی 
به راه حلی برای درگیری دو طرف فلسطینی و اسرائیلی 
رخ خواهــد داد. رژیم صهیونیســتی بــا نادیده گرفتن 
هشــدار های منطقه ای و بین المللــی درباره پیامد های 
یورش به رفح و با وجود اقامت حدود ۱/4 میلیون آواره 
فلسطینی در این شهر، به عملیات نظامی خود در شهر 
رفح واقع در جنوب نوار غزه که ششــم مه جاری آن را 

کلید زده، ادامه می دهد.

اخبار کوتاه جهان
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ائتلاف آمریکا است
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پرداخت ۴۰۴ هزار وام ودیعه مسکن به مستاجران

تســنیم-  براســاس آمار وزارت راه و شهرســازی در راســتای توانمندسازی 
مســتاجران بالغ بر 404 هزار فقره تســهیلات کمک ودیعه مسکن طی دو سال 

اخیر پرداخت شده است.
آذرماه سال گذشته با پیشــنهاد وزارت راه و شهرسازی و تصویب شورای پول و 
اعتبار، ســقف کلی پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن از 40 هزار میلیارد تومان به 

80 هزار میلیارد تومان افزایش یافت.
در زمان حاضر سقف تسهیلات ودیعه مسکن در شهر تهران 200 میلیون تومان، 
مراکز استان ها 150 میلیون تومان، سایر شهرها 100 میلیون تومان و در روستاها 

40 میلیون تومان است.

فراهم شدن امکان پرداخت مالیات در ۱۵ قسط

تسنیم- محمدهــادی سبحانیان، رئیس سازمان امور مالیاتی کشور اعلام کرده 
اســت که در راستای تحقق شــعار ســال 1403 و تعامل حداکثری با اصناف و 
مشــاغل برای اولین بار سازمان مالیاتی امکان پرداخت مالیات مقطوع مشاغل در 

15 قسط )سه برابر پارسال( را فراهم کرد.
لازم به ذکر اســت؛ در سال گذشــته حداکثر تقسیط مالیات برای مؤدیان 5 ماه 
بوده است. با این تصمیم سازمان امور مالیاتی و افزایش چندبرابری سقف تبصره 
ماده 100 قانون مالیات های مستقیم، می توان انتظار داشت که مؤدیان بیشتری 

از ظرفیت این تبصره استفاده کنند.
به نظر می رســد که ســازمان امور مالیاتی در راستای کاهش پرونده هایی که نیاز 
به رســیدگی دارند و بعضاً رسیدگی و وصول مالیات آن ها تا حدود دو سال زمان 

می برد دست به گسترش دامنه تبصره 100 و افزایش تسهیلات آن کرده است.

قیمت نفت در مرز 83 دلار

فارس- با انتظار برای افزایش تقاضا و تضعیف ارزش دلار و کاهش ذخایر نفت 
و بنزین آمریکا، قیمت نفت در معاملات روزگذشــته افزایش یافت. هر بشکه نفت 
برنت با 42 سنت افزایش82/80 دلار فروخته و هر بشکه نفت خام آمریکا با 47 

سنت افزایش 78/49 دلار معامله شد.
آمارهای امریکن پترولیوم نشــان داده اســت که در هفته منتهی به 10 ماه می، 
ذخایر نفت خام آمریکا و ذخایر بنزین به ترتیب 3/140 میلیون بشــکه و 1/269 
میلیون بشــکه کاهش یافته است.آمارهای رســمی ذخایر نفت آمریکا بعدازظهر 
روزگذشــته منتشر  شــد. شــاخص قیمت مصرف کننده )CPI( نیز روزگذشته 
 منتشــر  شد که می تواند مسیر حرکت فدرال رزرو برای تغییر بهره تا آخر سال را 

مشخص کند.
تحلیل گر مســتقل بازار نفت، تینا تنگ معتقد اســت کــه کاهش ارزش دلار و 
محرک های اقتصادی چین بر بازار نفت تأثیر گذاشــته و قیمت نفت را بالا برده 
است. هر چه ارزش دلار کمتر باشد، قیمت نفت برای مالکان ارزهای دیگر گران تر 
درمی آید. از دیگر عوامل افزایش قیمت نفت آتش ســوزی گســترده که در حال 
نزدیک شدن به مرکز نفت شــیل کانادا بوده است؛ این مرکز 3/3 میلیون بشکه 

در روز نفت تولید می کند که 2 سوم کل تولید نفت این کشور به شمار می رود.

۴ هزار تن مرغ امسال صادر شد

فارس- محمدابراهیم حســن نژاد، معاون وزیر جهاد کشاورزی در امور تولیدات 
دامی در برنامه صف اول در ســیمای جمهوری اســلامی با بیان اینکه در ســال 
گذشــته یک میلیارد و 560 میلیون قطعه جوجه ریزی در 18 هزار و 300 واحد 
مرغداری کشــور انجام شده است، تأکید کرد که در سال 1403 کشور در تولید 

مرغ به خودکفایی پایدار می  رسد.
  صادرات ۴ هزار تن مرغ

محمدابراهیم حسن نژاد تصریح کرد که برنامه ریزی شده است که با افزایش تولید 
مرغ ذخایر استراتژیک کشور از محل تولید داخل انجام شود و مازاد تولید هم به 
کشــورهای دیگر صادر شود. به گفته این مسئول از ابتدای سال 1403 حدود 4 
هزار تن مرغ به کشورهای دیگر صادر شده است و تولید مرغ هم از 2/6 میلیون 

تن عبور کرده است.
وی وضعیت تولید تخم مرغ کشور را بیش از نیاز کشور عنوان کرد و گفت که در 
ســال گذشته با تولید یک میلیون و 130 هزار تن تخم مرغ در کشور 139 هزار 

تن هم به کشورهای دیگر صادر شد.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی در امور تولیدات دامی افزود که برنامه ریزی شــده 
است که امسال با افزایش تولید تخم مرغ میزان صادرات به 160 هزار تن برسد.

  خودکفایی کشور در تولید محصولات لبنی
ابراهیــم نژاد گفت که کشــور با تولیــد 11/5 میلیون تن شــیر در تولید انواع 
محصولات لبنی خودکفا است، سال گذشته 95 هزار تن پنیر و 13 هزار تن کره 

به کشورهای دیگر صادر شد.
وی ادامه داد هم چنین با تولید بیش از 185 هزار تن شیر خشک حدود 95 هزار 
تن از این محصول صادر شد. ابراهیم نژاد معادل این محصولات لبنی صادراتی را 

2 میلیون تن شیر عنوان کرد.

وزیر کشاورزی در جلسه هیئت دولت خبر داد:
خرید ۲ میلیون و پانصد هزار تن گندم

ایسنا- محمدعلی نیکبخت، وزیر جهاد کشاورزی در جلسه هیئت دولت با اشاره 
به آغاز فصل برداشــت گندم در مناطق گرمســیری از خرید 2 میلیون و پانصد 
هزار تن گندم در این مدت زمانی خبر داد و گفت : اســتان خوزســتان در میان 

استان های گرمسیر با تولید 1 میلیون و 100 هزار تن گندم رتبه اول را دارد.
وزیر جهاد کشــاورزی هم چنین درباره پرداخت مطالبات امسال گندمکاران نیز 
گفت: در این زمینه برای پرداخت مســتقیم به حســاب ذینفعان پس از برداشت 

کامل محصولات برنامه ریزی شده است.

در گزارش وزیر اقتصاد در جلسه هیئت دولت مطرح شد:
خروج تدریجی اقتصاد کشور از خام فروشی

ایسنا- احســان خاندوزی، وزیر اقتصاد بــا ارائه گزارشی در جلسه هیئت دولت 
با اشــاره به رشد چشــمگیر صادرات محصولات دانش بنیان در سال گذشته در 
راســتای تحقق مطالبات رهبری معظم انقلاب اســلامی مبنی بر خروج اقتصاد 
کشــور از خام فروشی گفت: در ســال 1402 صادرات محصولات دانش بنیان با 
فعالیت بیش از 500 شــرکت به رقم 2 میلیارد و 500 میلیون دلار رســید که با 
توجه به اینکه ارزش صادرات هر تن از این کالاها دو برابر ارزش متوسط کالاهای 

دیگر است، نشان روشنی از خروج تدریجی اقتصاد کشور از خام فروشی است.

برنامه دولت برای حفظ نرخ بیکاری یک درصدی

ایسنا- سید صولت مرتضوی، وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی در حاشیه جلسه 
هیئت دولت گفت: نرخ بیکاری 8-7 استان کشور زیر یک درصد است.

وی افزود: این اتفاق یک رکورد تاریخی است و شرط کافی برای حفظ کردن این 
رکود، ادامه همین روندی است که در دولت اتخاذ شده است.

مرتضوی فعال کردن بنگاه های بزرگ اقتصادی و تقویت طرح های توسعه ای آنها 
در کنــار فعال کردن بنگاه های بزرگ راکد و تعطیل را موجب حفظ نرخ بیکاری 

در سطح یک درصد دانست.

5 سال سی ام  شماره 6281 اقتصادپنج شنبه 1403/02/27         

آگهی ثبتی و دادگستری

مسکن

اقتصاد کلان

مالیات

ارتباطات

رفاه

تجارت

مالیات

کشاورزی

انرژی

بــرادران، معاون  محمد مهــدی  ایســنا- 
صنایــع عمومــی وزارت صمــت بــا بیــان 
اینکــه وزارت صمت متولی موضــوع مالیات 
 نیســت، گفت: صنف طــلا و جواهر مخالفتی 
مالیــات  پرداخــت  و  قانــون  رعایــت  بــا 
ندارنــد. اگر هم افــرادی در صنــف طلا در 
نهادهای  تخلــف می کننــد،  مالیــات   حوزه 
وزارت  و  کننــد  بررســی  بایــد  ذی ربــط 
 صمــت هــم در حیطه فعالیت هــای خودش 

پاسخگو است.
وی با بیــان اینکه عیار طــلا، مالیات و غیره 
متولی مشــخصی دارد، گفــت: وزارت صمت 
بیشــتر در حوزه صنعت طلا متولی است که 
می توان گفت رشــد خوبی در حوزه ماشــین 

آلات صنعتــی طلا، تولیــد مصنوعات طلای 
صنعتی در کارخانجات صنعتی طلا، شــمش 
طلا و غیره داشتیم. هم چنین تسهیلات خوبی 
در حوزه واردات و صادرات شمش طلا در نظر 

گرفته شده است.
معــاون صنایع عمومــی وزارت صمت با بیان 
اینکه اجــرای هر قانونی به زمــان نیاز دارد، 
تصریــح کرد: نمی تــوان یک شــبه و یکباره 
قانــون را اجــرا کــرد. کمیســیون اصل 90 
به درســتی بر اجرای قانون اصــرار می کند، 
امــا بایــد ملاحظاتی هــم در نظــر گرفت. 
 زنجیره طلا متنوع اســت و آموزش ها باید به 

میزان کافی باشد.
بــه گفته برادران تاکنون بیــش از 846 هزار 

سکه طلا در سامانه جامع تجارت معامله شده 
است. مبادله طلا، ســکه و شمش در سامانه 
جامع تجارت در حال انجام است و در ماه های 
اخیر شاهد رشد چشم گیر در معاملات شمش 

طلا، سکه بهار آزادی و غیره بودیم.
وی افــزود: در صورت معامله طلا در ســامانه 
جامــع تجــارت، خریــدار هم از عیــار طلا 
مطمئن اســت و کالا صورتحساب الکترونیک 
براســاس  آن  محاســبات  کــه  دارد   هــم 

قانون است.
این مقام مسئول در ادامه تأکید کرد: بر اساس 
قانون، مالیات فقط به اجرت تعلق می گیرد و 
مصرف کننده نباید هیچ مالیاتی برای خود طلا 

پرداخت کند.

معاون وزیر صمت اعلام کرد:

مالیات طلا فقط مربوط به اجرت است

تولید

بازار

سخنگوی اتاق اصناف ایران:

قیمت مصوب لاستیک اعلام شد
ایســنا- مهدی امیدوار، ســخنگوی اتاق اصنــاف ایران 
در گفت وگوی تلفنــیِ تهران 20 با موضــوع ثبت نام تایر 
خودروها و بررســی نــکات پیرامون آن، اظهــار کرد: در 
هر بازار و هــر تولید و مصرفی، اگر قرار باشــد که کار به 
صورت اصولی انجام شــود، بایســتی نظام عرضه و تقاضا 
در آن متعادل باشــد؛ تایر خودروها نیز مســتثنی نبوده و 
لاســتیک نیز هم چون بســیاری دیگر از کالاها، زمانی که 
 تولید نتواند پاســخ گوی تقاضا باشــد، قطعاً مشکل ایجاد 

خواهد شد.
این عضو هیات رئیســه اتــاق اصناف ایران، خاطرنشــان 
کرد: در عین حاا اصل بازار بر این اســت که در شــرایط و 
مقطعی که تولید متناســب با تقاضا نبود، بایستی بلافاصله 
 واردات داشــت و بــازار را در اصطلاح بالانــس و متعادل 

کنیم.
وی افــزود: در بحث تایر نیز طی چند ماه گذشــته، یکی 
از بســترهایی که در کنار فروش حقیقی، به مجموعه بازار 
اضافه شــد، ایجاد ســامانه و فروش به صــورت مجاز بود. 
مشــکلی که در این زمینه وجود داشت؛ این بود که به تبع 
زمانی که مشــتری به واحد صنفی مراجعه می کرد، بایستی 
نوع خودرو، نام مالک، شــماره شاسی و... در سامانه جامع 
تجارت ثبت می شــد؛ در این راستا در برخی مواقع مشکل 
اینترنت وجود داشت یا سایت دچار اختلال می شد و از این 
دست موارد که در نهایت ســبب می شد، ثبت نام مشتری 

تکمیل نشود. 
  فرصت ۵ روزه برای دریافت تایر

امیــدوار تصریح کــرد: همین موضوع ســبب ایجاد صف 

برای خرید می شــد کــه بعُد روانی اجتماعــی خوبی هم 
نداشــت؛ برهمین اســاس اتفاق خوبی که افتــاد، این بود 
 که مشــتری در ســامانه جامع تجارت، پیش  ثبت نامی را 
نــوع  و  خــودرو  کارت  فــردی،  مشــخصات  براســاس 
درخواســتی که دارنــد، ثبت نــام کرده و کــد رهگیری 
دریافــت می کنند. پــس از دریافت کــد رهیگیری، ظرف 
پنج روز، مشــتری با مراجعه بــه واحدهای صنفی که کالا 
 را موجود داشــته باشــد و بتواند عرضه کند، تایر خود را 

دریافت کند.
ســخنگوی اتاق اصناف ایران، مزیت ایــن روش را حذف 
صف ها و نگرانی ها در روند خرید دانســته و گفت: در عین 
حالی که بازهم مصرف کننده بازهم باید وارد ســامانه شده 
و پیش ثبت نام انجام دهد اما ســرعت کار بســیار بالا رفته 

و بهتر شده است.
وی در رابطه با محدودیت ها وشــرایط ثبت نام، اظهار کرد: 
ثبت نام اولیه، شــرایطی دارد و این پیش ثبت نام مشخص 
می کند که مشــتری براســاس نوع خودرویی که دارد، در 
سال تا چه میزان می تواند لاستیک خریداری کند، سپس 
طبق ســهمیه ای که دارد، می تواند از واحــد صنفی، تایر 
خود را خریداری کند. زمانی مشــتری می تواند، هر زمان 
که خواســت، تایر خریداری کند که با میزان تقاضا، تولید 

هم داشته باشیم.
عضو هیئت رئیســه اتاق اصناف ایران، اعلام کرد: در برخی 
ســایز تایرها، همچون 13 و 14، از این جهت که مصرف و 
تقاضا بالاســت، برخی از واحدهای عرضه کننده، موجودی 
ندارند. از ســوی دیگر برای ســایز 15 بــه بالا که مصرف 

کمتری دارد، واحد صنفی عرضه کننده، با مشــکل رسوب 
کالا مواجه اســت؛ فلذا برهمین اســاس است که ثبت نام 
براساس ســایزهای قابل عرضه و نیاز مشتری، موضوعیت 

پیدا کرد.
امیدوار خاطرنشان کرد: یکی از دغدغه ها و نگرانی مجموعه 
اصنــاف ایران و اتحادیه ها، درخواســت ها یــا فروش های 
اجبــاری برخــی تولیدکننــدگان اســت کــه می گویند 
 اگــر ســایز 13 و 14 خریداری می شــود، بایســتی دیگر 

سایزها را هم خرید.
وی در رابطــه بــا تفاوت این مــدل خرید بــا ثبت نام به 
شیوه های قبلی، گفت: پیش تر ثبت نام صورت می گرفت اما 
گاها، واحد صنفی موجود نداشــت؛ در حال حاضر مشتری 
می توانــد حتی برنــد تایر مورد نیاز خود را هم براســاس 

موجودی ها انتخاب کند.
ســخنگوی اتاق اصناف ایران تصریح کرد: پس از بررســی 
و ارزیابــی تولیدکننــدگان از میــزان نیــاز مصرف کننده 
و بــازار، چنانچه امکان پاســخ گویی مکفــی را ندارند، ما 
به عنــوان متولی بــازار در بخــش در اتــاق اصناف این 
توانایــی را داریم که بلافاصله واردات داشــته باشــیم تا 
تعادل بــازار حفظ شــود. از این جهت به ســمت فروش 
 ســامانه رفتیم که نتوانســته بودیم نظام عرضه و تقاضا را 

درست کنیم.
   قیمت مصوب تایر چند؟

عضو هیئت رئیسه اتاق اصناف ایران در رابطه با قیمت تایر 
اعلام کرد: یکی از عواملی که ســبب شــد که سطح تولید 
کمی افزایش پیدا کند؛ این بود که قیمت افزایش پیدا کرد. 

تولیدکننــدگان در حــوزه دولتی بر ســر موضوع قیمت 
مشکلاتی داشتند که با این افزایش کمی شرایط بهتر شد. 
در ســایز 13، قیمت قدیم 770 هزار تومان بود که اکنون 
به یک میلیون و 50 هزار تومان رسیده  است. در سایز 14 
نیــز از یک میلیون و 18 هزار تومان به یک میلیون و 160 

هزار تومان رسیده است. 
وی افزود: در ســایزهای 15 و 16 به بالا که مصرف کمتر 
اســت، واحدهای صنفی که متاسفانه رســوب کالا دارند، 
زیرِ قیمت مصوب محصول خــود را عرضه می کنند؛ ما به 
عنوان متولی بخش بــازار و خصوصی از دولت می خواهیم 
در شــرایطی که تولیدکننده نمی تواند پاسخ گوی نیاز بازار 
باشــد، اجازه واردات دهند تا تعادل بــازار برهم نخورد و 
التهاب در بازار ایجاد نشود؛ این توانایی در بخش خصوصی 

وجود دارد.
گفتنــی اســت کــه ابتــدای هفتــه، ســامانه تخصیص 
 تایــر و روغــن موتــور در اطلاعیــه  خود، بــه متقاضیان 
خرید تایر ســواری اعلام کرده که بــرای خرید، دارا بودن 
کــد پیش  ثبت نــام جهت تســریع در انجام اســتعلام ها 
و فرآینــد خریــد تایــر لازم اســت؛ البته عرضــه  تایر، 
 منــوط به موجــودی تایــر مورد درخواســت مشــتری

 در فروشگاه است.

احداث پروژه های نهضت ملی مسکن در 
جزایر جنوبی کشور کلید خورد

علیرضا  خبرنــگاران-  باشــگاه 
صادقیان فر، معاون فنی و مهندســی 
سازمان ملی زمین و مسکن در برنامه 
روزی نو رادیو اقتصــاد با بیان اینکه 
در راســتای اجرای طرح نهضت ملی 
مسکن و در راستای پیرو دستور وزیر 
را ه وشهرســازی شناسایی نقاط برای 
ساخت پروژه های نهضت ملی مسکن 
در جزایر جنوبی کشور از جمله جزیره 
ابوموســی و هرمز کلید خورده است 

گفت: تمامی اراضی در جزیره ابوموسی و هرمز با توجه به آنکه این اراضی به نام دولت است 
آماده شده و پیمانکاران ساخت هم برای این پروژه ها مشخص شده است.

وی افــزود: شــرایط بــرای ســاخت ایــن پروژه هــا همانند شــرایط طــرح نهضت ملی 
مســکن اســت و متقاضیان واجد شــرایط از جمله ســبز بودن فرم ج و ســابقه مالکیت 
 اســت و برای ســاخت ایــن پروژه هــا هــم تســهیلات 550 میلیــون تومانــی در نظر 

گرفته شده است.
وی پروژه های مســکن را پیشــران پیشــرفت و اقتصاد منطقه اعلام کرد و گفت: سکونت و 
اســتقرار مردم در یک نقطه هم از مهاجرت مردم بومی به کلان شهرها جلوگیری می کند و 

هم باعث رونق صنایع دیگر در منطقه خواهد شد. 
صادقیان فر با اشــاره به اینکه بنیاد مســکن انقلاب اسلامی در آماده ســازی این پروژه ها با 
ســازمان ملی زمین و مســکن همکاری داشــته اســت، ادامه داد: در این پروژه متناسب با 
مصوبات شورای عالی شهرسازی و معماری ایران سرانه های مناسب و خدمات روبنایی درنظر 

گرفته شده است.
وی افزود: پیمانکاران این پروژه ها باید ظرف مدت 10 ماه اقدام به ساخت و احداث پروژه های 
نهضت ملی مســکن کنند که بخشــی از این پیمانکاران هم بنیاد مسکن است که باید 110 

واحد نهضت ملی مسکن را در این مناطق بسازند.

وزیر ارتباطات و فن آوری اطلاعات:

هر هفته تعهدات اپراتورها در سرعت و 
پوشش اینترنت را پیگیری می کنیم

ایســنا- عیســی زارع پور، وزیر ارتباطات و فن آوری اطلاعات در حاشــیه جلسه هیات 
دولت در جمع خبرنگاران گفت: در جریان افزایش تعرفه ها در ســال گذشــته، تعهداتی از 
اپراتورها گرفتیم مبنی بر اینکه کیفیت ارتباطات افزایش داده شــود که این تعهدات شامل 
افزایــش 30 درصدی ســرعت اینترنت همراه تــا پایان خرداد و افزایــش آن به میزان 50 
 درصد تا پایان ســال و افزایش پوشش نســل چهارم و افزایش پوشش نسل پنجم و رسیدن 

به 10 درصد بود. 
این موارد به شــکل جدی پیگیری می شود و ســازمان تنظیم مقررات در این باره متعهد به 
پایش شــد. هم چنین سایت اطلاع رسانی طراحی کردیم که هر دو هفته یک بار تعهداتی که 

اپراتورهای سپردند را پیگیری می کند.
 وی ادامــه داد: قراردادهایی بــرای خرید تجهیزات تولید داخل با شــرکت های دانش بنیان 

امضاء شده است.
وزیــر ارتباطات هم چنین خاطرنشــان کــرد: تمــام پروژهایی که روز سه شــنبه با حضور 
رئیس جمهور افتتاح شــد، در افزایش سرعت و پوشــش اینترنت مؤثر است.از ابتدای دولت 

90درصد به ظرفیت شبکه ارتباطی مادر در کشور افزوده شده است.
وی اضافــه کرد: بــا تصویب هیئت وزیــران تمام دســتگاه ها مکلف شــدند حداقل نیمی 
 درصد از اعتبارشــان به جز فصل دســتمزد را صرف امن سازی ســامانه ها و زیرساخت های 

ارتباطی خود کنند.

مسکن

ارسال ۹ میلیون پیامک به مالکان خانه های خالی

تســنیم- ابوالفضل نوروزی، مدیرکل دفتر 
اقتصــاد مســکن وزارت راه و شهرســازی از 
 شناســایی 12 هــزار خانــه در کشــور خبر 

داده است.
ابوالفضــل نــوروزی در این باره گفته اســت: 
براســاس ارزیابی های انجام شــده 120 هزار 
خانــه خالی محرز شناســایی و با معرفی این 
واحدها به ســازمان امور مالیاتی برای تمامی 

مالکان آنها برگه تشخیص صادر شد.
وی با بیان این که فرآیند مالیات ستانی از این 
واحدها آغاز خواهد شد، یادآور شد: با شناسایی 

اولیه از خانه هــای خالی 9 میلیون پیامک به 
مالکان واحدهای خالی شناسایی شده ارسال 
شــد. ضمن این که با تمام افرادی که بیش از 
3 خانه در اختیار داشــتند، تماس گرفته شد. 
همچنین با 300 شرکت حقوقـی که گزارش 
خانه خالی از آنها داشــتیم نامه نگاری شــد و 
تذکرات لازم به این شــرکت ها داده شد. وی 
افزود: راهکارهای اتخاذ شــده منجر به عرضه 
182 هزار واحد مســکونی به بازار مسکن در 

قالب اجاره یا فروش عرضه شود.
اوایل مــاه جاری عضو کمیســیون اقتصادی 
مجلس در خصوص خانه های خالی گفته بود: 
یکی از اولین قوانین خوبی که مجلس یازدهم 
در راســتای تعدیل نرخ اجاره بها و شناسایی 
خانه های خالی مصــوب کرد قانون مالیات بر 

خانه های خالی بود.
محســن علیزاده افــزود: در جهت اجرا قانون 
مجلــس و در جلســاتی که در کمیســیون 
اقتصادی برگزار شــد وزارت راه و شهرسازی 
و وزارت اقتصــاد موظف به ایجاد ســاختار و 

ســامانه ای به نام »ســامانه املاک و اسکان« 
برای شناســایی مســکن های خالی شدند اما 
به نظر می آید هنوز ســاختار قابل اتکایی برای 

شناسایی این واحدها به وجود نیامده است.
وی با اشــاره به عدم همکاری احتمالی برخی 
دســتگاه ها برای ایجاد ساختاری ثابت، یادآور 
شــد: به هرحال این قانــون مصوب مجلس و 
مجری آن دولت است و قاعدتاً هر دستگاهی 
که از انجام وظایف خود برای تکمیل ســامانه 
ســر باز بزند دچار تخطی شــده و کمیسیون 
اقتصادی آمادگی آن را دارد که دستگاهی که 
همــکاری نمی کند را دعــوت و از آن مطالبه 
 کنــد و درواقــع از ابزارهــای نظارتــی خود 

استفاده کند.
وی با انتقــاد از برخی روش های شناســایی 
مسکن های خالی، مطرح کرد: به جای استقرار 
گشــت های هزینه بر برای شناسایی مسکن ها 
در هر استان بهتر است بودجه و انرژی را برای 
تقویت سامانه الکترونیکی گذاشت و به سمت 

استفاده از روش های نوین و جدید رفت.

تولید بیش از ۱۸۵ هزار تن شیرخشک طی سال گذشته

ابراهیم  محمــد  باشــگاه خبرنــگاران- 
بیــان  بــا  حســن نژاد، معــاون وزیرجهــاد 
اینکــه ظرفیت هــای خوبی در بخــش تولید 
پروتئین های مورد نیاز کشــور از جمله شیر و 
مواد لبنی، گوشت قرمز، مرغ و تخم مرغ وجود 
دارد، گفت: کشــور در ارتباط با تولید شــیر و 
مواد لبنی خودکفا اســت و کل نیازها در این 
حوزه توســط دامداران کشور تولید می شود و 

در اختیار مردم قرار می گیرد.
او افزود: در ســال حــدود 11/5 میلیون تن 
تولید شــیر در کشــور داریم که بخش زیادی 
در واحدهای صنعتی و بخشــی در واحدهای 
ســنتی و روستایی تولید می شود. این شیر در 
کارخانه های فرآوری شده و به سایر محصولات 

لبنی تبدیل می شود.
وزارت  دامــی  تولیــدات  امــور  معــاون 
جهادکشــاورزی ادامه داد: در ســال گذشته 
بیــش از 185 هزار تن علاوه بر توزیع شــیر 
خام شیرخشــک تولید کردیــم که حدود 95 
هــزار تن آن به ســایر نقاط دنیا صادر شــد. 
هم چنین بیش از 95 هزار تن صادرات پنیر و 
13 هزار تن صادرات کره داشتیم. در حقیقت 

می توان گفت محصولاتی که بر پایه شیر تولید 
می شــوند اگر تبدیل به شیر کنیم یعنی سال 
گذشته حدود 2 میلیون تن شیر صادر کردیم.
او با اشــاره به وضعیت تولید مرغ در کشــور 
اشــاره کرد و گفت: بیــش از 18هزار و 300 
واحد مرغداری در حوزه تولید گوشــت سفید 
فعال هســتند. ســالیانه حــدود 2 میلیون و 
600 هزارتن تولید گوشــت سفید مرغ داریم. 
با تلاش تولیدکننــدگان و میزان جوجه ریزی 
در ســال 1402بیش از یــک میلیارد و 560 
میلیــون قطعــه جوجه ریــزی در واحدهای 
مرغداری انجام شــد که رشــد قابل توجهی 
نســبت به ســنوات گذشــته بود. امسال هم 
برنامه ریــزی 1403 برای تولیــد، خوداتکایی 
در ارتباط با گوشت ســفید بوده و برنامه این 
اســت که علاوه بــر تأمین نیــاز جامعه همه 
 ذخایر استراتژیک هم از محل تولیدات داخلی 
تأمین شود. حسن نژاد در ادامه گفت: برنامه ای 
هــم در ارتباط با صادرات مــازاد تولید داریم 
که از ابتدای ســال با جوجه ریزی انجام شده 
و تولید، صادرات گوشــت ســفید آغاز شد و 
 بیش از 4000 تن نیز در 1403 صادرات مرغ 

انجام شد.
  صادرات ۱3۰ هزار تنی تخم مرغ در سال 

گذشته
وزارت  دامــی  تولیــدات  امــور  معــاون 
جهادکشاورزی با بیان اینکه تخم مرغ نیز بیش 
از نیاز کشور تولید می شود، گفت: سال گذشته 
حدود یک میلیون و 130 هزار تن تخم مرغ در 
کشور تولید شــد که حدود 139 هزارتن آن 

به کشــورهای اطراف صادر شد. برنامه ای که 
برای 1403 در حوزه تخم مرغ پیش بینی شده 

صادرات 160 هزار تن از این محصول است.
بــه گفته او، علاوه بر تأمیــن نیاز یک میلیون 
و 250 هزارتنــی تخم مرغ داخــل، مابقی نیز 

صادرات می شود.
به اندازه نیاز کشور تولید گوشت قرمز نداریم

این مقام مسئول در وزارت جهادکشاورزی در 
ادامه افزود: میزان تولید گوشــت قرمز حدود 
900 هزار تن است. گوشت قرمز به اندازه نیاز 
کشور در حال حاضر تولید نمی شود و بخشی 
از نیاز از طریق واردات تأمین می شــود. 140 
تا 150 هزار تن نیاز به واردات گوشــت قرمز 
داریم که در ســال گذشته بخشــی از نیاز از 
خارج از کشور تأمین شــد. البته در 40 سال 
گذشــته به جهت اینکه نیازمان به گوشت در 
صنعت و فرآوری زیاد بود بخشــی از گوشــت 
صنعتی کشور را وارد کردیم و همواره واردات 
را خصوصاً به شــکل منجمد داشتیم.او ادامه 
داد: امســال برنامه هایــی در خصوص افزایش 
تولید گوشــت قرمز پیش بینــی کردیم زیرا 
معتقدیــم این بخش ظرفیت خوداتکایی دارد. 
درحقیقت برنامه 1403 برای گوشت قرمز نیز 

مشابه سایر تولیدات دامی خوداتکایی است.
معاون امــور تولیــدات دامی گفت: امســال 
برنامه هایی در خصوص افزایش تولید گوشــت 
قرمــز پیش بینــی کردیم زیــرا متعقدیم این 
بخــش ظرفیت خوداتکایــی دارد. در حقیقت 
برنامه 1403 برای گوشــت قرمز نیز مشــابه 

سایر تولیدات دامی، خوداتکایی است.
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پخش»آقایقاضی«ازکیشروعمیشود؟

ســریال »آقای قاضی؛ شعبه ۱۲۱« در ادامه فصل اول این مجموعه ساخته شده 
و قرار اســت همچون فصل گذشته به موضوع پرونده های قضایی و حل و فصل 
آن توسط بهزاد خلج شخصیت اول سریال و قاضی پرونده ها بپردازد. در قسمت 
اول این ســریال با بازی بهزاد خلج به عنوان قاضی و شخصیت اصلی سریال در 
دادگاه مواجه و به جنبه هایی از زندگی او پرداخته می شــود. از تفاوت های فصل 
دوم »آقای قاضی« روایت رخدادهایی اســت که در راهروها و فضاهای پیرامونی 
صحن دادگاه شــکل می گیــرد. فصل دوم مجموعه نمایشــی »آقای قاضی« به 
کارگردانی سجاد مهرگان و تهیه کنندگی سید حسام الدین حسینی ساخته شده 

و سیدمحمد حسینی سرپرستی گروه نویسندگان را برعهده دارد.

فیلمیبابازی»ملگیبسون«رویآنتنشبکهنمایش
فیلم سینمایی »سازمان آلوده« ساخته ریچارد دانر روز گذشته از شبکه نمایش 

پخش شد. 
در خلاصه داســتان این فیلــم با نام اصلی »تئوری توطئه« آمده اســت: جری 
فلچر راننده تاکســی اســت که اطلاعات زیادی در رابطه با دولت آمریکا دارد. 
وی به دفعات وارد دفتر کار آلیس ســانتر، وکیل دادگســتری، می شــود تا با او 
صحبت کند. پدر آلیس که قاضی بوده چندی پیش توســط عده ای ناشناس به 
قتل رسیده و پرونده اش نیز مختومه اعلام شده و کاری از آلیس ساخته نیست. 
جری توســط عوامل مردی به نام جونس دستگیر می شود و مورد شکنجه و آزار 
و اذیت قرار می گیرد. او با زخمی کردن جونس موفق به فرار می شود. ولی دوباره 
دستگیر شــده و... در »ســازمان آلوده« بازیگران مطرحی، چون مل گیبسون، 

جولیا رابرتز و پاتریک استیوارت ایفای نقش می کنند.
 علاقه مندان به فیلم های اکشــن و پرماجرا می توانند تکرار »ســازمان آلوده« را 

امروز از شبکه نمایش تماشا کنند.

جایگاهچهارمفیلمهایپرفروشبرایفیلمسینمایی
»ایلیا؛جستجویقهرمان«

فیلم ســینمایی »ایلیا؛ جستجوی قهرمان« به کارگردانی سیدعلی موسوی نژاد 
موفق شــد تا با عبور از فیلم »آپاراتچی« به جایــگاه چهارم فیلم های پرفروش 

برسد و به فروش ۶ میلیاردی در گیشه سینما ها دست یابد.
فیلم ســینمایی »ایلیا؛ جســتجوی قهرمــان« به کارگردانــی و تهیه کنندگی 
ســیدعلی موســوی نژاد با جذب ۱۱۵ هزار مخاطب موفق شــد تا به فروش ۶ 

میلیارد تومانی برسد.
همزمــان با آغاز فاز دوم تبلیغات این فیلم و توســعه اکران های دانش آموزی و 
ســاخت تن پوش کاراکتر های فیلم و هم چنین اجرای عروسکی شخصیت های 
اصلی فیلم در مدارس و ســینما ها، »ایلیا؛ جســتجوی قهرمان« توانست رکورد 

فروش و جذب مخاطب خود را تجربه کند.
بر اساس اطلاعات به دســت آمده، این فیلم سینمایی در بازه زمانی اکران خود 
موفق شــد تا افزایش فروش چشــمگیری را در گیشه سینما های سراسر کشور 

تجربه کند و از جایگاه ششم جدول فروش به جایگاه چهارم برسد.

این روزها که بازار ســینمای کمدی داغ است و 
فیلم کمدی تضمین فروش دارد، به نظر می رسد 
هر سینماگری برای اینکه کمتر ریسک بازگشت 
سرمایه داشته باشد، به ســراغ کمدی می رود و 
در این راســتا این پرسش مطرح می شود که آیا 
کارگردان فیلم »ســال گربه« که سابقه ساخت 
فیلم »زرد« و ســریال »حرفه ای« را دارد هم با 
رویکرد اینکه خطر کمتری برای بازگشت سرمایه 

داشته باشد، سراغ کمدی رفته است؟
مصطفی تقی زاده، کارگردان »سال گربه« پاسخ 
می دهد: من به ســراغ کمدی به این دلیل نرفتم 
که خوب می فروشــد بلکه تصمیم  برای ساخت 
یک فیلــم بــه تهیه کننده مربوط می شــود که 
چــه فیلمــی کار کند. من به عنــوان کارگردان 
و فیلم نامــه نویــس، فیلم نامه را بــه تهیه کننده 
پیشــنهاد می دهم و می گویم ایــن فیلم نامه را 
دارم و اوســت که تصمیم می گیرد، چه فیلمی را 

در این مقطع بسازد.
وی ادامــه داد: بله! فیلم »زرد« خیلی با »ســال 
گربه« متفاوت اســت و من تنوع ژانری را دوست 
دارم بنابراین ممکن اســت کــه فیلم بعدی ام در 
ژانر دیگری باشد که کاملا از فضای این دو فیلم 

فاصله دارد.

تقی زاده یادآور شد: ما با آقای خانی پیش 
از این ســریال »حرفه ای« را کار کردیم 
و یک شــناختی از روحیات و مدل کاری 
هم داشــتیم که این موضوعات خیلی در 
این همکاری کمک کننده بود. به هرحال 
فیلم اول من در ژانر دیگری بود که با این 
فضــا متفاوت بــود و از این تجربه کردن 

خوشم می آید.
از کارگردان »ســال گربه« می پرسیم که 
فضای بصری فیلم و نوع روایت آن باعث 
شده که از فضای رایج در سینمای کمدی 
دور شــوید که مخاطب خاص تری دارد، 
خودتان از ابتدا چنین قصدی داشتید یا 

روال داستان این گونه پیش رفت؟
تقی زاده پاسخ داد: من درباره کمدی های 
دیگر صحبتی ندارم چون آن فیلم ها برای 
ســازندگان و مخاطبانش قابــل احترام 
هســتند. البته من ســلیقه ام این جنس 
کمــدی بود و تهیه کننــده ام این فضا را 
دوست داشت؛ بنابراین از ابتدا من و آقای 
خانی تلاش کردیم که یک کمدی فانتزی 
بسازیم. )قطعا یکسری  آن را دوست دارند 
و یکسری  جنس دیگری را دوست دارند( 

هر دو به این تعامل رســیدیم که وقتی قرار است، کمدی 
فانتزی بسازیم، حداقل در حد اجرا و پروداکشن نکته های 
جدیدی داشــته باشــیم. نمی گویم نوآوری، بلکه مسائلی 
که کمتر در ســینمای ایران دیده شــده باشد و مخاطب 
با کمدی جدیدتری حتــی از لحاظ بصری و جنس قصه 
مواجه شود و فکر می کنم با توجه به بازتاب مخاطبین این 

اتفاق در فیلم افتاده باشد.
او ادامــه داد: قرار نیســت این قصه خیلــی چیز عجیب 
غریبی بگوید. ما ســعی کردیم که یــک کمدی موقعیت 
بسازیم که سخت ترین گونه ســینمایی در جهان کمدی 
اســت و برای اینکه بخواهیم مخاطب را بخندانیم. خیلی 
کار ســختی در پیش داریم اما آنچه می خواهم بگویم این 
است که متأسفانه در سینمای ما وقتی می گویند، کمدی 
انگار یک پیش فرضی از قبل به آن چســبیده است که کار 
راحتی است اما قطعاً این گونه نیست و اتفاقاً کار خنداندن 

مخاطبان کار سختی است.
مصطفی تقی زاده با اشــاره به روایت »ســال گربه« ادامه 
داد: مــا یک موقعیت منحصر به فــردی را در جهان این 
فیلم تعریف کردیم که مشخص نیست کجاست، یک شهر 
گمنامی که در کشــور ما نیســت و جهان ذهنی کاراکتر 
به واســطه ماجرای »گربه« متفاوت اســت و بــاز تأکید 
می کنم که ایــن فیلم جهان منحصربه فرد خودش را دارد 

و قرار نیست ما داستان و یک معمایی را تعریف کنیم.

این کمدی فانتزی با بازی »بهرام افشاری« صرفاً برای خنداندن نیست
سریال

تلویزیون

سینما

ورزش

به گزارش باشگاه خبرنگاران، محمدمهدی فروردین، رئیس فراکسیون 
ورزش درباره فســاد در فوتبال اظهار کرد: در ابتدا باید اثبات شــود؛ 
اگر فســاد اثبات شود در آن صورت نباید در برخورد با فساد هیچ گونه 
ملاحظه کاری انجام شود. اینکه شما به یقین رسیدید که فساد صورت 
گرفته است؛ یقیناً دستگاه های اجرایی با متخلفان برخورد می کنند. ما 
اگر حرفی می زنیم باید با واقعیت همراه باشد و نمی توانیم تهمتی بزنیم 
که بعد برخلاف آن ثابت شده باشد. در آن زمان هایی که اشاره کردید 
من در فضای فوتبال بودم. شــاید مجموعه قرارداد باشگاه ما با بازیکن 
تیمی که شما دارید درباره اش بحث می کنید برابری می کرد امروز این 
اتفاقات نمی افتاد. قطعاً یکســری موضوعات هست که نمی شود از آنها 

فرار کرد. 
او افزود: اگر فســاد در فوتبال ثابت شود نوع برخورد ها به صورتی باشد 
که فضای ورزش را اعتمادســازی کند، خیلی مهم اســت. به طور مثال 
وقتی در لیگ ایتالیا،  تخلف تیم یوونتوس اثبات شــد به لیگ دســته 
یک ســقوط کرد. اگر اینجا این اتفــاق بیفتد و بخواهیم ملاحظه کاری 
کنیم باعث بی اعتمادی مردم به تصمیم گیران حوزه ورزش به خصوص 
فوتبال می شــود. این روز ها مردم انتظار دارند که اگر تخلف یا فسادی 

اثبات می شود برخورد ها علنی و آشکار باشد. 
شــورای  مجلــس  ورزش  فراکســیون  اقدامــات  دربــاره  فروردیــن 
اســلامی در مــورد فســاد در فوتبــال گفــت: نقــش نظارتــی خــود را 

 ایفــا کردیــم و در اولیــن اقــدام خــود طــرح ســؤال خــود را از وزیــر 
ورزش مطرح کردیم و مدیران مربوطه را در این مورد قطعاً در زمان مشــخص 
 برای پاســخگویی دعوت می کنیم و این نقش ما در بعد نظارتی هســت. اینکه
 دســتگاه قضایی هم به این مســئله ورود و به اطلاعاتی هم دست پیدا کرده 

است، یک گام از ما جلوتر هستند. 
دســتگاه های نظارتی سال ها هست که درباره این موضوع کار کردند. ما 
معتقدیم دســتگاه های نظارتی و اطلاعاتی به خوبی همه ابعاد را بررسی 

کردند که این گونه در فضای رسانه مطرح شده است. 
رئیس فراکســیون ورزش بیان کرد: من فقــط همین را می توانم بگویم 
کــه مبلغی که در موردش صحبت می شــود با بودجه یک ســال حوزه 
انتخابــی خــودم  برابری می کند. در مورد ســکه و مبلغــی که مبادله 
شده باید مستنداتی باشــد تا اظهار نظر کنیم. من حیث المجموع ابعاد 
 پرونده فســاد در فوتبال نشــان می دهد که خیلی از عوامل در پرونده

 فساد نقش داشتند.
 از مدیران ورزشــی تا افرادی که به اسم مدیر برنامه معرفی شدند و در 

بحث امروزی جادوگر هم در این پرونده نقش داشتند. 
فروردین درباره رقم بودجه حوزه انتخابی اش گفت: رقم بودجه یک سال 
حوزه انتخابی ام ۱۸۰ میلیارد تومان اســت. مبلغ فساد در فوتبال تقریبا 
۲۰۰ میلیارد تومان اســت، امــا نمی توانم آن را تأیید تا تکذیب کنم. ما 
هم در حد شــنیده ها همین رقم را شنیده ایم. اصلًا رقم مبادله شده یک 
میلیون تومان بوده باشــد؛ وقتی نیت غیر از مسائل فیرپلی بوده است، 
قطعاً شدیدترین برخورد ها و اشــد مجازات ها باید در نظر گرفته شود. تعارفی 
هم در کار نیست و اعتمادسازی است. فوتبالی که می تواند فضای پاکی داشته 

باشد نباید به این صورت شود. 

به گزارش تسنیم، بهتاش فریبا درباره برتری یک بر 
صفر تیم فوتبال استقلال مقابل فولاد خوزستان در 
هفته بیســت وهفتم لیگ برتر فوتبال، اظهار داشت: 
فولاد برای نیفتادن می جنگید و با وجود حضور این 
همه هوادار در ورزشــگاه آزادی بــه نظر من خوب 
بازی کردند. اســتقلال در فاز هجومــی بود، ولی تا 
هجده قــدم پیش می رفــت و در زدن ضربات آخر 
ناکام بود. میلاد فخرالدینی روز خوبی نداشــت و به 
جای او ســامان تورانیان بازی کــرد که طبیعی بود 
بازیکن جوان در این جو نیاز به زمان داشــته باشد. 
تصمیم خوبی بود که به بازیکن جوانی مثل تورانیان 
بازی داده شــد. خدا را شکر سه امتیاز گرفته شد و 
استقلال به صدر جدول بازگشت. نفراتی مثل جلال الدین ماشاریپوف، ابوالفضل جلالی، گوستاوو بلانکو و زبیر 

نیک نفس شب خوبی را سپری کردند.
 وی با بیان این جمله افزود: تمام این بازی ها برای اســتقلال ســخت اســت و حتی شــاید سخت تر از همه 
دیدارهای گذشــته. نساجی مازندران که حریف هفته آینده استقلال است در شهر خودش بازی می کند و به 
مانند تراکتور، هواداران پرشوری دارد. آنها این هفته استقلال خوزستان را در اهواز با چهار گل بردند. با توجه 
به زمانی که وجود دارد، امیدوارم مصدومانی مثل آرمین ســهرابیان برســند. جای روزبه چشمی هم در بازی 
با فولاد خالی بود و خوشــبختانه او از هفته آینده دوباره می تواند بازی کند. ســرمربی نساجی ساکت الهامی 
بوده و بازی را بلد اســت و استقلال را خوب می شناسد؛ اما شاگردان جواد نکونام هم به چیزی جز سه امتیاز 

فکر نمی کنند.
پیشکســوت تیم فوتبال استقلال خاطر نشــان کرد: زمانی که پنج بازی به پایان فصل باقی مانده بود، گفتم 
۱۵ امتیاز این وســط می چرخد و حالا تیم نکونام شــش امتیاز آن را گرفته است. همه ما به این قهرمانی نیاز 
داریم، از بازیکنان و مربیان گرفته تا پیشکسوتانی مثل ما. به بازیکنان هم در تمرین همین حرف را زده بودم. 
فریبا در واکنش به اتهام مسئولان استقلال و پرسپولیس به یکدیگر درباره اشتباهات داوری گفت: بهتر است 

به فیلم بازی ها استناد کنند. 

به گزارش ایســنا، مســابقات تنیس روی میز انتخابی المپیک 
منطقه آســیای میانه ۲۸ تا ۳۰ اردیبهشت در ازبکستان برگزار 
می شــود. در پایان این مسابقات یک سهمیه در بخش مردان و 

یک سهمیه در بخش زنان توزیع می شود.
تنیس روی میز ایران در بخش مردان دو نماینده دارد و نوشــاد 
و نیما عالمیان در مسابقات انتخابی المپیک به میدان می روند.

 گراســیمنکو از قزاقســتان که رنکینگ ۴۲ جهــان را دارد و 
جوخید از ازبکستان رقبای اصلی برادران عالمیان هستند.

چهار سال قبل برای المپیک توکیو، نیما در نیمه نهایی موفق به 
شکست برادرش نوشاد شد و در فینال هم جوخید از ازبکستان 

را شکست داد و توانست به سهمیه المپیک برسد.
مســابقات انتخابی المپیک در مرحلــه گروهی و جدول حذفی 
برگزار می شود و نفرات اول و دوم هر گروه راهی جدول حذفی 
می شوند. نوشــاد و نیما با توجه به رنکینگ جهانی در دو گروه 

متفاوت قرار می گیرند.
بــا توجه به حضور دو بازیکن ازبکســتان و قزاقســتان، رقابت 
آســانی در انتظار برادران عالمیان نخواهد بود. گراســیمنکو با 
وجود اینکه در رنکینگ المپیک بالاتر از نوشــاد اســت، شانس 
گرفتن سهمیه المپیک از طریق رنکینگ را هم دارد؛ اما از آنجا 
که هنوز به طور دقیق مشــخص نیست چند ورزشکار از طریق 
رنکینگ جهانی ســهمیه می گیرند، به نظر می رسد که او هم به 
طور جدی دنبال گرفتن سهمیه المپیک در آسیای میانه است 

تا کار را برای خودش راحت تر کند.
نوشــاد عالمیان هم از طریق رنکینگ، شانس گرفتن سهمیه را 
دارد و حتی در آخرین رنکینگ المپیک هم با توجه به امتیازی 
که در مســابقات عربســتان گرفت، صعود کرده و به ســهمیه 
المپیک نزدیک شــد؛ اما هنوز تا قطعی شــدن آن باید منتظر 

باشد.
رنکینگ نهایی المپیک ۱۸ جون )۲۹ خرداد( اعلام خواهد شد. 
در این فاصله مسابقات مختلفی نیز برگزار می شود که در حال 
حاضر نام نوشــاد عالمیان در لیســت اولیه نیســت و از طرفی 
ممکن است امتیازاتی که بازیکنان دیگر کشورها می گیرند روی 

رنکینگ تأثیر بگذارد.
در کل با توجه به شرایط موجود، تنیس روی میز ایران به هیچ 
عنوان نباید ســهمیه آســیانه میانه را از دست بدهد حالا این 
ســهمیه به نوشاد برســد یا نیما فرقی ندارد مهم این است که 
یکی از این دو برادر بتواند ســهمیه المپیک را بگیرد. ســهمیه 
آســیا میانه نزدیک ترین ســهمیه به ایران است بنابراین انتظار 
اســت این دو برادر از تمام توانایی خود اســتفاد کنند و اجازه 

ندهند این سهمیه به قزاقستان یا ازبکستان برسد.
البته یک ســهمیه نیز به برترین رنکینگ در بین ورزشــکاران 
مناطق آسیا داده می شود که ۱۱ جون )۲۲ خرداد( تکلیف آن 
مشــخص خواهد شد و نتیجه مســابقات مناطق آسیا روی این 

سهمیه هم تأثیر دارد.

مبلغفساددرفوتبالتقریبا۲۰۰ًمیلیاردتوماناست
8مدالرنگارنگحاصلکارووشوکارانفارس

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، رقابت های ووشو 
قهرمانی کشــور و انتخابی تیم ملی در رده ســنی بزرگسالان گرامیداشت ۱۸ هزار 
شــهید والامقام استان خراسان رضوی به میزبانی مشــهد مقدس و با حضور امیر 

صدیقی، رئیس فدراسیون ووشو با معرفی نفرات و استان های برتر خاتمه یافت.
در حالی بیش از ۴۰۰ شــرکت کننده از ۳۱ اســتان و منطقه آزاد در این پیکارها 
حضور یافته بودند که نفرات برتر این مســابقات جهت اعزام به رقابت های ووشــو 
قهرمانی آسیا )ماکائو ۲۰۲۴( به اردوی تیم ملی ووشو جهت برگزاری انتخابی درون 

اردویی دعوت خواهند شد.
ووشــو کاران فارس در این مسابقات به ۲ مدال طلا ، ۵ نقره و ۱ برنز دست یافتند 

که به شرح زیر است:
مدال آوران در بخش تالو: مهدی اخلاق عالی ۲ مدال طلا، علی قاسمی ۲ نقره، امید 

دهقان دو نقره و ۱ برنز.
مدال آوران در بخش ساندا: محمد فرهادی ۱ نقره وزن 7۰ کیلوگرم.

مربیان تیم: سید سامان احمدی مربی تالو، مسلم ستاری از شهرستان فسا و وحید 
بهمنی از شهرستان فراشبند. سرپرست تیم: حمید خضری، دبیر هیئت استان

عصبانیتشدیداوسمار؛
شوکبهپرسپولیسبارفتارغیرحرفهاییکبازیکن

پای»صادقی«شکست
به گزارش مهر، تیم فوتبال پرسپولیس در ادامه رقابت های لیگ برتر باید در ۳ بازی 
حســاس به مصاف تیم های استقلال خوزستان، شمس آذر و مس رفسنجان برود و 
از آنجا که این تیم در کورس صدر جدول با استقلال تهران قرار دارد کسب پیروزی 

در دیدارهای آینده برای اوسمار ویه را بسیار مهم است.
پس از دیدار پرســپولیس و هوادار که با پیروزی دو بر صفر ســرخ ها همراه شــد، 
تمرینات این تیم تعطیل شد و در همین بین سعید صادقی، وینگر سرخ ها با سفر به 
زادگاه خود و در خانه پدری اش به دلیل افتادن از بلندی، دچار شکستگی پای چپ 
می شــود و به این ترتیب قادر به همراهی تیمش در دیدارهای باقی مانده نخواهد 

بود. اوسمار ویه را نیز از شنیدن این خبر بسیار عصبانی شده است.

دوستارهسرشناسالهلالدرفهرستفروشبهخاطر»نیمار«

به گزارش ایســنا، نیمار یک فصل تلخ و ناامیــد کننده را با الهلال تجربه کرد. این 
بازیکن برزیلی که با جدایی از پاری ســن ژرمن به الهلال پیوســت در همان ابتدای 

فصل با تیم ملی فوتبال برزیل رباط صلیبی پاره کرد و کل فصل را از دست داد.
نیمار رفته رفته به شــرایط بازی رســیده است که البته فصل تقریباً برای الهلال در 
حال تمام شدن است و به این ترتیب هواداران نیمار برای دیدن او با پیراهن الهلال 

باید منتظر فصل بعد باشند.
ســعودی اسپورت نوشــت: فهرست خارجی الهلال پر اســت و پیش بینی می شود 
که تیم تغییرات کمی در تابســتان داشته باشد. الهلال برای اضافه کردن نیمار به 
فهرست مجبور است دو بازیکن تیم را بفروشد. رنان لودی و میشل دلگادو دو ستاره 
سرشــناس تیم هستند که به احتمال خیلی زیاد با اضافه شدن نیمار جدا خواهند 
شــد. رنان لودی در فصل نقل و انتقالات زمســتانی از اتلتیکــو مادرید به الهلال 
پیوســت اما به ندرت برای تیم به میدان رفت. میشل دلگادو در دو سه فصل اخیر 

یکی از بازیکنان کلیدی و تأثیر گذار الهلال بوده است.
الهلال یک فصل درخشــان را تجربــه کرد و با اقتدار عنــوان قهرمانی را در لیگ 
عربستان به دست آورد؛ هر چند که در لیگ قهرمانان آسیا شکستی باور نکردنی را 

برابر العین تجربه کرد و از دور رقابت ها حذف شد.

فریبا:

۳ بازی آینده استقلال سخت تر از 
تمام دیدارهای قبلی است

فیلم ســینمایی »۲۳ نفر« به کارگردانی مهدی جعفری با اقتباس از کتاب »آن 
بیست و سه نفر« نوشته احمد یوسف زاده ساخته شد. کتاب، خاطرات نوجوانانی 
است که در عملیات بیت المقدس به اسارت نیروهای بعثی عراق درآمدند و رژیم 
بعث قصد داشــت با سوءاستفاده از آن ها عملیات روانی علیه ایران صورت دهد. 
یوســف زاده با نثری روان، ماجراهایی تکان دهنده و غرورآفرین را در کتاب »آن 

بیست و سه نفر« نقل می کند.
فیلمسینماییآبادانیازده۶۰

فیلم ســینمایی »آبادان یازده ۶۰« را مهرداد خوشبخت کارگردانی کرده و به 
گفته خودش تا حد بســیار زیادی از کتاب »فرکانس یازده ۶۰« اقتباس شــده 
اســت. این کتاب به قلم فضل ا... صابری، حاصل بیش از صد ساعت مصاحبه با 
راویان رادیو آبادان اســت که در آن شــرح مقاومت مردم خرمشهر و آبادان و 
خاطرات جالبی از چگونگی حفظ رادیو آبادان آمده اســت. »فرکانس ۱۱۶۰« 
فرکانــس رادیــو آبادان در دوران دفــاع مقدس بود که فقط اخبار را منتشــر 
نمی کرد؛ بلکه حکم زنده بودن این شهر را داشت و به همین خاطر، رزمندگان 

با ایثار اجازه سقوط رادیو را ندادند.
فیلمسینماییغریب

فیلم ســینمایی »غریب« به کارگردانی محمدحســین لطیفی روایت بخشی از 
زندگی شهید محمد بروجردی در کردستان و شیوه فرماندهی منحصربه فرد او 
در اتحاد مردم اســت. فیلم به فعالیت این فرمانده در سال ۱۳۵۸ می پردازد که 
همزمان با آغاز ناآرامی ها در کردستان به دست احزاب کومله و دموکرات، عازم 
این منطقه شد. حامد عنقا نویسنده و تهیه کننده »غریب«، فیلم نامه را بر اساس 
اســناد و کتاب های مختلفی چون »محمد؛ مسیح کردستان« ، »غریب غرب«، 

»پرچمداران خورشید«، »همان لبخند همیشگی« و... آماده کرد.
آخریندورهفجر

فیلم  ســینمایی »باغ کیانوش« به کارگردانی رضا کشــاورز، روایتی اقتباسی از 
کتابی به همین نام به قلم علی اصغر عزتی پاک اســت که روایتی ماجراجویانه از 
ســال های دهه ۶۰ را با حضور چند قهرمــان نوجوان در مرکز روایت به تصویر 
درآورده اســت. فیلم ســینمایی »آپاراتچی« نیز که قربانعلی طاهرفر در اولین 
تجربه کارگردانی خود، آن را به ســرانجام رســانده فیلمی اســت که حسین 

تراب نــژاد و احســان لطفیان فیلمنامه ایــن فیلم را با 
برداشــتی آزاد از کتاب 

روح ا...  نوشــته  »آپاراتچــی« 
رشیدی نوشــته اند. فیلم سینمایی »دست ناپیدا« نیز اقتباسی 

ضعیف از کتاب »حوض خون« بود.

 تمام نگاه ها به »نوشاد« و »نیما« برای المپیکی شدن 
تنیس روی میز

نوشتههاییکهدرسینماوتلویزیونبهحرکتدرآمدند

فیلم سینمایی23 نفر



استاندار فارس عنوان کرد:
اساتید بنام، زمینه ساز پیشرفت و توسعه علمی استان

به گزارش ســبحان، محمدهادی ایمانیه، اســتاندار فــارس در چهارمین 
کنگره دوســالانه اســتاد امیرحکیمی ضمــن تبریک ایــام دهه کرامت 
و ســالروز بزرگداشــت حضرت احمد بن موســی کاظم )ع( گفت: اساتید 
 پرسابقه، پرتلاش و عالم اســتان فارس باعث شده اند شیراز قطب پزشکی 

کودکان باشد.
اســتاندار فارس با تأکید بر اینکه اســتاد امیر حکیمــی از افتخارات حوزه 
درمان کودکان در کشور هستند، خاطرنشان کرد: وجود اساتید بزرگواری 
همچون امیرحکیمی، البرزی و سایر اســاتید بنام استان باعث شده است 
در زمینه درمان به ویژه حوزه کودکان، دســتاوردهای بزرگ و ارزشمندی 

حاصل شود.
ایمانیه با اشاره به توانمندی و ظرفیت های متعدد فارس در حوزه درمان و 
آموزش پزشکی اظهار داشت: حرکت عظیمی که از دیرباز در حوزه پزشکی 
فارس آغاز شده و تا امروز ادامه دارد و در آینده نیز استمرار خواهد داشت 
منجر شده که فارس در حوزه درمان سرآمد باشد و مقصد افرادی شود که 

به تخصص پزشکان استان نیازمند هستند.

مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهای استانداری فارس:
نمایشگاه های اقتصاد مقاومتی مورد حمایت

 قرار می گیرد

به گزارش سبحان، حامد رستمی، مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراهای 
اســتانداری فارس با تبریک فرارســیدن روز بزرگداشــت حضرت احمد 
بن موســی )ع( و دهه کرامت اظهار داشــت: اجرایی ســازی شعار سال و 
بهره مندی از ظرفیت های مردمی در دســتور ویژه مدیریت اجرایی استان 

قرار دارد.
وی در حاشــیه بازدید از نمایشــگاه اقتصاد مقاومتی کــه به همت گروه 
جهادی شــهید علی عباسپور در پیاده راه بلوار شاهد راه اندازی شده، اظهار 
داشــت: یک از اهداف طرح تکام )توانمندســازی و کار آفرینی مردم پایه( 
تداوم جریان زندگی در روستاها و پرهیز از مهاجرت های بی سرانجام است.
رســتمی از ایجاد زیرســاخت های لازم به منظور عرضه مستقیم کالا خبر 
داد و افزود: نمایشگاه های اقتصاد مقاومتی در قالب راه اندازی بازارچه های 
موقت و دائمی عرضه محصولات صنایع دســتی توســط کارآفرینان نقش 

ارزنده ای در تحقق شعار سال دارند.
مدیرکل دفتر امور روستایی و شــوراهای استانداری فارس در گفت وگو با 
برخی از غرفه داران این نمایشگاه بیان داشت: بنابر تأکید ایمانیه، استاندار 
مردمــی فارس تمامی دســتگاه های اداری عضو کارگروه های شــش گانه 
طرح تکام باید بــا تمامی توان خود باید به میدان عمل آمده و زمینه های 

مهاجرت معکوس را فراهم سازند.
مدیرکل دفتر امور روســتایی و شوراهای استانداری فارس در بخش پایانی 
سخنانش خاطرنشــان کرد: از برپایی نمایشــگاه های اقتصاد مقاومتی در 

راستای اجرای طرح تکام حمایت می کنیم.

مدیرکل و جانشین استاندار در ستاد مدیریت بحران 
استان فارس:

فرهنگ سازی برای حفظ جنگل ها
 اهمیت ویژه ای دارد

به گزارش ســبحان، غلامرضا غلامی، مدیرکل و جانشــین اول اســتاندار 
در ســتاد مدیریت بحران اســتان فارس در دومین جلســه ستاد مدیریت 
پیشــگیری و اطفا حریق استان با اشاره به بارندگی های اخیر و شکرگزاری 
بــه درگاه پروردگار برای نزول بارش باران رحمت الهی در اســتان، گفت: 
بارش های بهاره باعث پوشــش انبوه گیاهان در مراتع و جنگل ها و مناطق 
۴ گانه حفاظت شــده اســتان شــده و با توجه به گرمی هوا، خطر وقوع 

آتش سوزی دور از انتظار نیست.
غلامی گفت: کلیه دســتگاه های اجرایی مشــمول ماده ۲ قانون مدیریت 
بحران کشور لازم است ضمن فرهنگ سازی و ایجاد حساسیت برای حفظ 
جنگل ها و مراتع، اهتمام ویژه ای برای پیشگیری از حریق و اقدام مؤثر و به 

هنگام برای اطفا حریق داشته باشند.
وی با اشــاره به مــاده ۴۷ قانون حفاظت از جنگل ها و مراتع، مشــارکت 
و همکاری دســتگاه ها را لازم و مؤثر دانســته و خواســتار تعیین تکلیف 
پرونده های قضایی مقصران عمدی آتش سوزی های سنوات گذشته و صدور 

احکام متناسب به منظور پیشگیری و مقابله با حریق شد.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق فارس خبر داد:
پرداخت پاداش به پرسنلی که در سال جاری

 صاحب فرزند شده و یا ازدواج کنند 

به گزارش سبحان، حمیدرضا کریمی فرد، مدیرعامل شرکت توزیع نیروی 
برق اســتان فارس گفت: با توجه به فرارســیدن هفته ملی جمعیت از ۲۴ 
تا ۳۰ اردیبهشت ماه، این شرکت برنامه های مختلفی را در دستورکار خود 
قرار داده اســت که از آن جمله می توان به تجلیل از کارکنانی که در سال 

1۴۰۲ ازدواج کرده و یا صاحب فرزند شده اند، اشاره کرد.
کریمی فرد اجرای برنامه های صیانت از جوانی جمعیت و پیروی از منویات 
رهبر معظم انقلاب )مدظله العالی(، در این خصوص را یک اصل مهم دانست 
و بیان داشت: در راستای اجرای قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، 
قرارگاه جوانی جمعیت این شرکت از زمان تشکیل تاکنون، به صورت منظم 

مصوبه ها را اجرایی نموده است.
وی تلاش بــرای حفظ پویایی و جوانی جمعیــت را از مهم ترین اهداف و 
برنامه های این قرارگاه عنوان کرد و ادامه داد: در همین راســتا مقرر شده 
اســت به پرسنلی که در ســال جاری صاحب فرزند می شوند و یا ازدواج 

می کنند، پاداش تخصیص یابد. 
وی درج عبارت »شیراز شهر دوستدار خانواده« در بازه زمانی ۲۴ لغایت۳۰ 
اردیبهشت ماه در سربرگ های اداری، فضاسازی محیط اداری با چاپ بنر و 
پوســترهای مرتبط با جوانی جمعیت، استفاده از ظرفیت ائمه جماعت در 
ترویج فرهنــگ ازدواج و فرزندآوری با تکیه بر احکام فقهی را از مهم ترین 
برنامه های قرارگاه جوانی جمعیت این شــرکت جهت هفته ملی جمعیت و 
ســال جاری برشمرد و گفت: تهیه و انتشار مقاله با محوریت قانون جوانی 
جمعیت، تولید محتوا و انتشــار کلیپ با موضــوع جوانی جمعیت نیز در 

دستورکار قرار دارد. 
این مقام مســئول از  بهره مندی 66۰ خانواده از تخفیفات فروش انشــعاب 
برق ویژه طرح جوانی جمعیت در سال گذشته نیز خبر داد و اظهار داشت: 
در راســتای اجرای ماده 5 قانون حمایت از خانــواده و جوانی جمعیت و 
اجرای سیاست های کلی این قانون، شرکت توزیع نیروی برق استان فارس 
خدماتی را برای مشترکان خود در نظر گرفت که تعداد66۰ خانواده دارای 
ســه و چهار فرزند در استان فارس از تخفیفی به مبلغ ۲۴ میلیارد و 5۲1 

میلیون ریال بهره مند شدند. 

اطلاعیه قطع موقت آب

به گزارش ســبحان، شرکت آب و فاضلاب شیراز اعلام کرد: به علت نصب 
سه راهه از ســاعت 8 صبح تا ۲۰ روز شنبه مورخ ۲9/۰۲/1۴۰۳ مناطق: 
بلــوار نواب صفوی، بلوار ابوذر غفاری، بلوار بنی هاشــمی، بلوار رحمت حد 
فاصل ســه راه دارالرحمه تا فلکه کوزه گری با قطع یا افت فشار آب روبه رو 
خواهند شــد. ضمن پوزش از شهروندان محترم ساکن در مناطق یاد شده، 
درخواست می شود علاوه بر صرفه جویی، آب مورد نیاز خود را قبلًا ذخیره 

نموده و مصارف غیرضرور را به روزهای دیگر موکول نمایند.
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به گزارش سبحان، سید ابراهیم حسینی، رئیس 
شــورای اسلامی شهر شیراز در آیین رونمایی از 
ســند راهبردی »شیراز؛ سومین حرم اهل بیت« 
که در حرم مطهر حضرت شــاهچراغ )ع( برگزار 
شد، ضمن فرارســیدن روز بزرگداشت حضرت 
شــاهچراغ )ع( اظهار کرد: در سال 8۷ در سفر 
پرخیروبرکت رهبر معظم انقلاب به شهر شیراز 
جنت تراز، ایشــان در بــدو ورود خود به آرامگاه 
حافظیه فرمودند؛ مفاخر شــهر شــیراز و استان 
فارس به حدی زیاد اســت و به قدری شهر شما 
در همه جای جهان شهره است که نیازی نیست 
کسی برای معرفی این شهر و گذشته آن مطلبی 
بیان کند و پس ازآن در جلســات متعدد به ذکر 
ویژگی های این دیار و مردم شریف آن پرداختند.
وی افــزود: ایشــان همچنین فرمودند شــیراز 
دارالعلم و معلم ســایر شــهرها اســت و شــهر 
ویژه گردشــگری در حوزه های مختلف مذهبی، 
تاریخــی، فرهنگی و امروز درمانــی در جریان 

است.
رئیس شــورای اســلامی شهر شــیراز تصریح 
کرد: بررســی دیدگاه های رهبــر معظم انقلاب 
نشان می دهد ایشــان به شیراز به عنوان یکی از 

استوانه های اساسی در ایجاد تمدن نوین اسلامی 
به عنوان مقدمه ظهور حساب جدی بازکرده اند، 
همان گونه در بیانیه گام دوم به عنوان خودسازی، 

جامعه پردازی و تمدن سازی اشاره فرمودند.
حســینی ادامــه داد: مقام معظــم رهبری در 
18 اردیبهشت فرمودند؛ شــیراز؛ سومین حرم 
اهل بیــت )ع( اســت و از آن روز هــر فرد و هر 
دستگاهی به فراخور سهم خود برای اجرای این 

دستور تلاش داشت.
وی اضافه کرد: در جلسات برگزارشده با بزرگان 
اســتان همچون نماینده ولی فقیه استان فارس، 
اســتاندار فارس و تولیت آستان مقدس حضرت 
شــاهچراغ )ع( این موضوع بحث و بررسی شد 
و در آبــان 1۴۰1 این موضوع تصویب شــد که 
ضرورت تدوین پیشنهاد سند راهبردی سومین 
حرم اهل بیت )ع( در دســتورکار قــرار گرفت؛ 

لذا در جلســه شــورای فرهنــگ عمومی این 
 موضوع مطرح و تدوین این ســند در دستورکار 

قرار گرفت.
رئیس شورای اسلامی شــهر شیراز خاطرنشان 
کرد: این ســند در چارچوب هشــت گام ارائه و 
تصویب شد و پس ازآن مطالعه ابعاد مختلف سند 

آغاز شد.
حســینی ادامــه داد: اولین گام در این ســند 
راهبردی ارزشمند؛ چشــم انداز، رسالت و بیان 
الزامــات اقتضائات به شــاکله دبیرخانه اجرایی 
در روز شــنبه ۲۲ اردیبهشت در جلسه شورای 
فرهنگ عمومی ارائه و تصویب شــد و امروز این 

سند رونمایی شد.
وی اضافــه کــرد: با تصویب این ســند به چند 
تکلیف تأکید شــده است که استانداری و برنامه 
و ســازمان برنامه وبودجه بایــد برنامه عملیاتی 
دســتگاه های اجرایــی را باید ارائــه کنند و در 
خصوص لزوم اعتبارات اجرایی از محل اعتبارات 
ملی و اســتانی سازمان برنامه وبودجه نیز تکلیف 
دارد و اســتانداری فارس نیز در دو شورای ملی 
زیارت و شــورای عالی انقلاب فرهنگی این سند 
را تصویب کند و هرساله گزارش های مربوطه در 

هفته کرامت در جلسه شورای فرهنگی عمومی 
و شورای اداری ارائه شود.

رئیس شورای اسلامی شهر شــیراز اظهار کرد: 
جان مایه این ســند وحــدت حداکثری مردم و 
مســئولین برای ارتقای جایگاه شــیراز به تراز 
سومین حرم اهل بیت)ع( اســت و انتظار داریم 
این جلســه به عنوان آغاز کار باشد، همچنین در 
مرحله دوم برای درک محتوای این سند تلاش 
شــود و از مردم این درخواست را داریم که برای 
این ســند مطالبه گری جدی از مسئولان داشته 

باشند.
حســینی همچنین از اساتید دانشگاه و حوزوی 
درخواست کرد تا این سند را مورد ویرایش قرار 
داده و نظرات و دیدگاه های خود را اعلام کنند.

رئیس شــورای اســلامی شهر شــیراز در پایان 
این موضوع را اعلام کرد که شــهرداری شــیراز 
این موضوع را در دســتورکار قرار داده اســت تا 
به عنــوان یک نماد دینی یک پرچم در ســطح 
شــهر برافراشــته شــود که تدوین و ارائه طرح 
ایــن پرچم در قالب یک مســابقه بــه فراخوان 
 گذاشته شــده اســت و بــه زودی پوســتر آن

 منتشر می شود. 

رئیس شورای اسلامی شهر شیراز:

شیراز یکی از استوانه های اساسی در ایجاد تمدن نوین اسلامی است

به گزارش ســبحان، عباس فــرج زاده، مدیرکل 
روابط عمومی و امور بین الملل استانداری فارس 
در همایــش تحول در روابــط عمومی و هوش 
مصنوعی با بیان این که کســب رتبه اول کشور 
در زمینه تبیین هنرمندانه دستاوردهای دولت و 
اقناع افکار عمومی شاخصه جهاد تبیین و نشانه 
همدلی و همراهی و مجاهدت روابط عمومی های 
استان است، اظهارداشت: این موفقیت و افتخار 
با همراهی همه ارکان اطلاع رســانی در استان 
و حمایــت و همراهی اســتاندار فارس کســب 
شــد و باید دســتمایه فعالیت بیشــتر و کسب 

موفقیت های بالاتر باشد.
وی بــا اشــاره به این کــه تلاش هــای ویژه و 
بی ســابقه روابط عمومی های اســتان در ســفر 
ریاســت جمهور و هیئت دولت به استان فارس 
کــه در مهرماه 1۴۰۲ صورت گرفت از ســوی 
بخش هــای مختلف دولــت مــورد تقدیر قرار 
گرفته اســت، ادامه داد: پوشش ویژه اخبار این 
ســفر در قالب دو تحریریه و با همکاری بسیار 
مؤثــر روابط عمومی های دســتگاه های اجرایی 
اســتان و فرمانداری هــا، نمونــه برجســته ای 
 از هم افزایــی و ترکیــب برنامه ریــزی، اقدام و 

عمل بود.
مدیــرکل روابــط عمومــی و امــور بین الملل 
اســتانداری فــارس با بیــان این که شــورای 
هماهنگــی روابــط عمومی های دســتگاه های 
اجرایی اســتان به صورت منظم تشکیل جلسه 
داده اســت و هیئت رئیسه شورای هماهنگی نیز 
برنامه هــای قابل توجهی را برای ســال 1۴۰۳ 
طراحی و برنامه ریزی کرده است، گفت: ارزیابی 
عملکرد روابط عمومی های استان براساس اسناد 
بالادستی، مصوبات سفر و ابلاغیه رئیس شورای 
اطلاع رســانی دولــت و انتظارات و دســتورات 
استاندار فارس به صورت شش ماه به شش ماه و 
بر این اساس سامانه ای به منظور ارزیابی روابط 
عمومی ها طراحی و آماده شــده اســت، صورت 

می پذیرد.
فرج زاده با اشــاره به این که جشــنواره روابط 
عمومی هــای اســتان نیز از جملــه برنامه های 
ســال جاری اســت، ادامه داد: در این جشنواره 
تلاش می کنیم عملکرد ویژه و برجســته روابط 
عمومی های اســتان را مورد توجه و تشــویق و 

الگوسازی قرار دهیم.
 عملکرد دو ساله دولت سیزدهم در استان 

فارس در کتاب »صعود 730«
وی بــه تدوین کتاب »صعــود ۷۳۰« در زمینه 
عملکرد دو ســاله دولت ســیزدهم در اســتان 

فارس توســط اداره کل روابــط عمومی و امور 
بین الملل اســتانداری فارس با همکاری مدیران 
بخش های مختلف، بــه خصوص روابط عمومی 
دســتگاه های اجرایی اشــاره کرد و با تشــریح 
فراینــد تهیه گزارش هــا و آمارهــای دقیق از 
عملکرد دســتگاه های اجرایی، گفت: این کتاب 
می تواند منبع مناســبی بــرای مطالعه عملکرد 
دســتگاه های اجرایی استان در دو سال ابتدایی 
دولت ســیزدهم و تبیین خدمات دولت و اقناع 
عمومی و همچنین منبع مناســبی برای حوزه 

جهاد تبیین باشد.
مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری 
فارس بــا تأکید بر این که باید بــا هم افزایی و 
همفکری، مشکلات روابط عمومی های استان را 
کاهش دهیم، افزود: بســته امکانات اولیه روابط 
عمومی، با دستور اســتاندار فارس برای تجهیز 
روابط عمومی های فرمانداری های استان تأمین 
می کنیم، اما فرمانداری هــا و روابط عمومی ها 
باید تــلاش کنند با تعامل مطلوب با بخش های 
 مختلف و اســتفاده از ظرفیت هــا امکانات لازم 

را تهیه کنند.
 فکر و ایده در فعالیت های روابط عمومی 

تعیین کننده است
فــرج زاده بــا بیــان این کــه فکر و ایــده در 
فعالیت های روابط عمومی تعیین کننده اســت، 
بر ضــرورت طراحــی و برنامه ریزی مناســب 
تأکیــد و تصریــح کــرد: موفقیت هــای روابط 
عمومی هــا حاصل ایده های خلاقانه آن هاســت 
 و امکانات به دنبال خلاقیــت و پیگیری تأمین 

خواهد شد.
وی اظهارداشت: یکی از مسائل مهم در فعالیت 
روابط عمومی ها، بهره گیری از فناوری های نوین 
اســت که می تواند به عنوان ابزارهای موثری به 
منظور تحقق اهداف و انجام عملیات مناســب 

رسانه ای، مورد استفاده قرار گیرد.
در این مراسم از برگزیدگان روابط عمومی های 
اســتان با حضور محمدهادی ایمانیه، استاندار 

فارس تقدیر به عمل آمد.

به گزارش ســبحان، شــهرداری شــیراز طی مراســمی به مناسبت دهه 
کرامت از دانش آموزان روشندل تجلیل کرد. محمدحسن اسدی، شهردار 
کلان شــهر شــیراز در این آیین از میزبانی فرزندان روشــن دل مدرســه 
شــوریده شــیرازی اظهار خرســندی و اظهار کرد: وظیفه شهرداری این 
 اســت که در برنامه ریزی و ایجاد فضای شــهری نیازهای این عزیزان را 

مدنظر قرار دهد. 
اســدی گفت: یکــی از اقدامات که شــهرداری برای روشــندلان انجام 
داده و بســیار حائــز اهمیــت اســت، اجــرای خــط متــرو در جلوی 
مدرسه شــوریده شیرازی و ایســتگاه کلبه سعدی اســت و این عزیزان 
می توانند از دورترین نقطه از ایســتگاه گل ســرخ و ایســتگاه احســان 
 به راحتی به این مدرســه برســند و از خدمات شهری اســتفاده مطلوبی 
داشته باشند. وی با اشــاره به وظایفی که بر عهده شهرداری است، ادامه 
داد: شــهرداری اعتقاد دارد که باید به این نونهالان عزیز باعزت و احترام 
برخورد شــود و فعالیت های خوبی در شهرداری شیراز در دست بررسی، 

برنامه ریزی و اجرا است. 
ایــن مقــام ارشــد مدیریــت شــهری شــیراز در این خصــوص بیان 
کــرد: از برنامه هــای شــهرداری شــیراز در خصــوص جامعــه معلول 
 می تــوان متــرو را به عنــوان فعالیت زیرزمین و ســازه های هم ســطح 

در حال ساخت در سطح شهر، اشاره کرد.
 در کلیه مناطق شهرداری شیراز یکی از جامعه معلولان به عنوان مشاور 

شهرداران فعالیت دارد
شــهردار شــیراز یکی از وظایــف شــهرداری را موضوعــات اجتماعی 
و اقتصــادی دانســت و افــزود: نــگاه مدیریت شــهری به شــهروندان 
در همــه اقشــار یک نــوع اســت و امــروز در کلیه مناطق شــهرداری 
شــیراز یکــی از معلــولان عزیز به عنــوان مشــاور شــهرداران فعالیت 
 دارد تــا مناسب ســازی بهتری نســبت به گذشــته برای شــما عزیزان 

داشته باشیم. 
محمدتقی تذروی، نایب رئیس شــورای اســلامی شهر شــیراز گفت: در 
تلاشــیم فضاهای شــهر را به این ســمت ببریم که همه اقشار جامعه با 
معلولیت های مختلف بتواند از خدمات شــهری استفاده کنند و در همین 
راستا مشــاورانی از جامعه معلولان جهت رفع ایرادات موجود در پروژه ها 
به خصوص بوســتان ها و مشــاوره در پروژه های جدید جهت دیدن فضای 

مناسب برای معلولان در کنار ما هستند. 
محمدرضا  هاجری، رئیس کمیسیون فرهنگی، گردشگری و سومین حرم 
اهل بیت)ع( شورای اسلامی شهر نیز گفت: منابع شناخت و معرفت علاوه 
بر حواس، عقل و قلب را معرفی کرده اند و اگر بیان می شــود روشــندل، 
 خداوند در قرآن بیان نموده اند که دل حریم خداست و در حریم خدا کسی 

جز وی راه ندهیم. 
هاجری ادامه داد: خداوند معرفت روشــندلی را به شــما عنایت کرده که 
حریم خود اســت و اگر آن را حفظ کنیم پرتو الهی به آن می تابد، پس از 

شما روشندلان می خواهم که ما را دعا کنید.
ســید محمدجواد افضلی، شهردار منطقه ۳ شــیراز نیز گفت: اصلی ترین 
وظایف شهرداری بهسازی و ایجاد راه عبور مرور برای شهروندان روشندل 
اســت که توانسته ایم در این مراحل راه های مخصوص ایجاد کنیم. افضلی 
ادامه داد: دســتور اکید شــهردار شیراز اســت که به این قشر از جامعه 

خدمات مناسب و ویژه ارائه شود.

مدیرکل روابط عمومی و امور بین الملل استانداری فارس:

روابط عمومی های استان فارس
 سال پرکار و موفقی را سپری کردند 

در آیین تجلیل مدیریت شهری شیراز از دانش آموزان روشندل مطرح شد؛ 

تلاش برای مناسب سازی فضاهای شهری جهت معلولین و توان یابان

معاون شهردار شیراز خبر داد:

امحای ۱۹۰ هکتار از مزارع آبیاری شده با آب های نامتعارف 
به گزارش ســبحان، روح ا... خوشــبخت، معاون محیط زیست و خدمات 
شهری شــهرداری شــیراز با اشــاره به ادامه روند شناســایی و امحای 
محصولات کشــاورزی که با آب های غیر متعارف آبیاری شــده اند، اظهار 
کرد: معاونت محیط زیست و خدمات شهری با همکاری گشت همپوشان، 
شهرداری شــیراز، جهاد کشاورزی، بهداشــت و درمان و سازمان محیط 
زیســت بیش از 19۰ هکتــار از این اراضی در منطقــه گردخون اطراف 
 شــیراز امحــا و از ورود ایــن محصولات غیربهداشــتی به ســفره مردم 

جلوگیری شد.
خوشــبخت با اعلام این خبر اظهار کرد: محصولات کشاورزی این مزارع 
با آب های نا متعارف آبیاری شــده و تهدیدی برای ســلامت شــهروندان 

محسوب می شد. 
خوشبخت با اشــاره به اینکه مصوبه ستاد مدیریت بحران استان و تأکید 
و حساســیت ویژه شــهردار شیراز، کمیسیون ســلامت، محیط زیست و 
خدمات شهری شورای اسلامی، استاندار، دستگاه قضایی و سایر نهاد های 

مربوطه زمینه ساز اقدام برای از بین بردن این محصولات شده است.
معاون محیط زیســت و خدمات شــهری شهرداری شــیراز با بیان اینکه 
تولید این محصولات و ورود آنها به ســفره های مردم ســلامت جامعه را 
با خطرات جدی مواجه می کند، خاطرنشــان کرد: اداره کل پیشــگیری 
و رفع تخلفات شــهرداری شــیراز با همراهی ســایر نهاد های ذکر شده 
 در تلاش اســت اجازه ندهد این محصولات به مرحله برداشــت و عرضه 

در بازار برسند.
وی یادآور شد در هفته های گذشته نیز از ۳1۰ هکتار از محصولات کاشته 
شــده در این اراضی واقع در منطقه ۷ شهرداری شیراز و همچنین بیش 

از 6۰ هکتار در منطقه صدرا با همکاری نهاد های ذکر شده امحا شد.
معاون شــهردار شیراز همچنین از شهروندان خواست در صورت مشاهده 
کشت هر نوع محصول کشاورزی با فاضلاب یا آب های غیربهداشتی دیگر، 
ایــن موارد را گزارش داده و با نهاد های مربوطه برای مقابله با این موضوع 

همکاری کنند.

نهمین همایش ملی ادبیات کودک و نوجوان در دانشگاه شیراز آغاز به کار کرد
به 

گزارش سبحان، آیین گشــایش نهمین همایش ملی ادبیات 
کــودک و نوجوان با موضوع »بررســی بازنمایــی و جایگاه 
خانــواده در ادبیات کودک و نوجوان«، بــا حضور جمعی از 
صاحب نظــران، پدیدآورندگان و پژوهشــگران و علاقه مندان 
 بــه این حــوزه، در تــالار علامه جعفری دانشــگاه شــیراز

 برگزار شد.
 نوزده ســالگی مرکز مطالعات ادبیات کودک دانشگاه 

شیراز
سعید حسام پور، رئیس مرکز مطالعات ادبیات کودک در آغاز 
این مراســم ضمن خوشامدگویی، یادآور شــد: امسال مرکز 
مطالعات ادبیات کودک در دانشــگاه شیراز، به نوزده سالگی 
رسیده و آرام آرام درختی جوان و تناور بدل می شود؛ باهمت 
اندیشــمند و فرهیخته ای یگانه، مانند مرتضی خســرونژاد، 
مرکــز مطالعات ادبیات کودک دانشــگاه شــیراز، در جایگاه 
طراح دانشگاهی شــدن ادبیات کودک ایــران، از آغاز باهدف 

ژرفابخشیدن به فعالیت های علمی کوشید.
وی افزود: در طول این نوزده ســال، مرکــز مطالعات ادبیات 
کودک توانسته اقدامات مختلفی را ازجمله: راه اندازی گرایش 
کارشناســی ارشــد ادبیات کودک، برگزاری هم اندیشــی ها 
بین المللــی،  و  ملــی  و  علمی-تخصصــی  نشســت های  و 
تأســیس مجله مطالعات ادبیات کودک، اجــرای طرح های 
الویــت دار، برگزاری جشــنواره های  پژوهشــی بنیــادی و 
 گوناگــون و تأســیس کتابخانــه تخصصی ادبیــات کودک 

پیش ببرد.
حســام پور افــزود: گام دیگر مرکز مطالعــات ادبیات کودک 
برای پرورش نیروهای متخصص تشــکیل گروه های تخصصی 
مانند گــروه کتاب های تصویری، گروه رمــان نوجوان، گروه 
شــعر کودک و نوجــوان، گــروه ترجمه، گــروه بازنگاری و 
گروه تئاترو ســینمای کــودک و نوجوان بوده اســت؛ برای 
نمونه در ســال 1۴۰۲، بیســت نشســت تخصصی در حوزه 
رمان نوجــوان برگزار کــرده که وجه تمایز این نشســت ها 
 حضور و مشــارکت فعال مخاطب نوجــوان در جایگاه منتقد 
بوده اســت. دبیرعلمــی همایش ادبیات کودک با اشــاره به 
موضوع محــوری این همایش، بیان کــرد: همه ما به خوبی 
آگاهیم که یکی از مجراهای تأثیر ادبیات کودک بر مخاطب، 
نوع بازنمایی هایی اســت که این آثار از واقعیت جامعه و نیز 
واقعیت های گوناگون اجتماعی به این مخاطب ارائه می دهند. 
خانواده از مهم ترین واقعیت های اجتماعی اســت که هســته  

اصلی زندگی کودک و نوجوان و نیز جامعه را شــکل می دهد 
و در مسیر رشد آن نقشــی بی بدیل دارد؛ اینکه تا چه اندازه 
تنوع شکل ها و روابط گوناگون خانوادگی و نیز نقش هر عضو 
خانواده در زندگی آن به مخاطب معرفی می شود، نقشی مؤثر 
بــر نوع نگاه مخاطبان به خانواده و اعضای آن دارد؛ از همین 
رو، مرکز مطالعات دبیات کودک، موضوع نهمین همایش ملی 
خود را »بررسی بازنمایی و جایگاه خانواده در ادبیات کودک 
و نوجوان« نام گذارد تا پژوهشگران را به تمرکز و تحقیق در 

این زمینه فرابخواند.
به گفتــه وی: در طول انتشــار زمان فراخــوان این همایش، 
تعداد 55 مقاله به دبیرخانه همایش ارســال شــده و شورای 
علمی پــس از داوری، ۴۰مقاله )تعــداد ۲8مقاله به صورت 
 ســخنرانی و 1۲مقالــه بــه صورت پوســتر( را بــرای ارائه

در همایش برگزید.
 اهتمام دانشگاه شــیراز در حوزه کودک و نوجوان و 

جایگاه ممتاز آن
 محمد مؤذنی، رئیس دانشــگاه شــیراز نیز در آیین گشایش 
نهمیــن همایــش ملی ادبیات کــودک با اشــاره به اهمیت 
دوران کودکــی و نوجوانی و نقش آن در بزرگســالی، یکی از 
مهم ترین مؤلفه های شکل گیری شخصیت کودکان را ادبیات، 
عنوان کرد و گفت: دانشــگاه شیراز با پیشگامی در راه اندازی 
 مرکز مطالعــات ادبیات کــودک تلاش کرده اســت، گامی

 در این زمینه بردارد. وی به پیشــگامی دانشــگاه شیراز در 

زمینه تأسیس گرایش کارشناسی ارشد ادبیات کودک اشاره 
و اظهار کرد: اهتمامی که دانشــگاه شیراز در راه اندازی مرکز 
مطالعــات ادبیات کــودک و فعالیت های این حوزه داشــته 
اســت؛ نشــان دهنده نگاه عالمانه و صحیــح صاحب نظران 
ادبیات کودک در دانشــگاه شــیراز اســت. رئیس دانشــگاه 
شــیراز در ادامــه تأکید کــرد: در حوزه کــودک و نوجوان 
همــه نهادها به ویــژه نهادهای فرهنگی مســئولیت دارند و 
باید توجه ویژه داشــته باشــند؛ چراکه اگر این حوزه درست 
 شــکل بگیــرد، ضمانت کننده تربیــت افراد ســالم و صالح 

در جامعه است.
وی با بیان اینکه اقدامات ارزشــمندی ازسوی مرکز مطالعات 
ادبیات کودک در نوزده ســال فعالیت این مرکز صورت گرفته 
اســت، توضیح داد: پیشگامی دانشگاه شــیراز در راه اندازی 
گرایش کارشناســی ارشد ادبیات کودک، راه اندازی نخستین 
و تنهــا مجلــه  علمی پژوهشــی مطالعات ادبیــات کودک، 
گشــایش کتابخانــه  تخصصــی ادبیات کودک در دانشــگاه 
شــیراز، تألیف و ترجمه  کتاب های نظری و کاربردی در این 
حوزه، برگزاری همایش های دوســالانه  ادبیات کودک، انجام 
 پژوهش های بنیادین و جشنواره های و نشست های تخصصی 

گوناگون در این حوزه از آن جمله اقدامات است.
گفتنــی اســت، دانشــگاه شــیراز در روزهــای ۲6 و ۲۷ 
 اردیبهشــت ماه، میزبــان نهمیــن همایــش ملــی ادبیات 

کودک است.



 

 

دانستنی

آیا پیاده روی و تحرک جســمی پس از غذا خوردن برای 
سلامت شما سودمند است؟ برخی از افراد ادعا می کنند که 
پیاده روی پس از غذا خطر دیابت نوع ۲ را کاهش می دهد 
و برخــی دیگر به اثر ضد نفخ این کار و کمک آن به هضم 

غذا یا تأثیر آن بر کنترل وزن اشاره می کنند.
 واضح اســت که پیاده روی )و به طور کلی تحرک بیشتر( 
می تواند تأثیرات مثبت زیادی بر سلامت شما داشته باشد؛ 
امــا آیا پیاده روی بعد از غذا واقعاً به همان اندازه که برخی 

ادعا می کنند برای کارکرد روده شما مفید است؟
برای پاســخ به این پرسش باید بدانیم که روده ما چگونه 
کار می کنــد. روده های مــا دارای نوعی حرکــت به نام 
»پریستالســیس« یا »حرکت دودی« هستند که در آن 
عضــلات روده به طور هماهنگ منقبض می شــوند. این 
انقباض هماهنگ باعث می شود که محتویات لوله گوارش 
از لحظه قورت دادن غذا تا زمان دفع مواد زائد، در بدن ما 

در حال حرکت باشند.
حرکات بدن شما باعث تحریک پریستالسیس روده شما 
هم می شــوند. به عبارت دیگر هرچه بیشتر حرکت کنیم، 
راه برویم، حرکات کششــی انجام دهیم یا ورزش کنیم، 

روده های ما قوی تر و مؤثرتر فشرده می شود.
این انقباضات ماهیچه های گوارشــی برای تسریع تخلیه 
معــده، بهبود عبور غــذا از مجرای روده و تشــدید روند 
پاک ســازی گاز و مــواد زائد از طریق دســتگاه گوارش 
سودمند هستند. این وضعیت درنهایت به جلوگیری از نفخ 

و یبوست کمک می کند.
نتیجه بهتر این است زمانی که بعد از غذا خوردن حرکات 

جسمی انجام می دهید، این کار به شما اجازه دفع آسان تر 
گاز روده را می دهد - که ممکن اســت همیشــه صحبت 
کردن راحت نباشد اما درنهایت برای سلامتی شما مفید 
است. پیاده روی که منجر به دفع گاز از پایین و آروغ زدن 
می شود، فشار را در دستگاه گوارش پایین می آورد، کشش 
ماهیچه ها را کاهش می دهد و به این ترتیب احساس نفخ را 
برطرف می کند. هضم شدن بهتر غذا تنها مزیت پیاده روی 

بعد از غذا خوردن نیست
این پیاده روی به تنظیــم قندخون نیز کمک می کند که 
به ویژه بعد از غذا برای ســلامت ســودمند است. تنظیم 
قندخون به معنــای حفظ میزان پایدار گلوکز )قندخون(  
است که برای سلامت کلی و سطح انرژی بسیار مهم است.

پیــاده روی بعد از غذا با جلوگیری از افزایش یا کاهش در 
میزان قندخون و ثابت نگه داشــتن میزان انسولین به این 
روند کمک می کند که می تواند به شــما در کنترل خطر 

ابتلا به دیابت کمک کند.
دلیل روان شناختی دیگری نیز وجود دارد که ممکن است 
بخواهید بعد از غذا پیاده روی کنید. پیاده روی فوایدی برای 
ســلامت روان نیز دارد، مانند کاهش استرس. این به نوبه 
خود ممکن اســت بر روده تأثیر بگذارد. استرس می تواند 
مشکلات گوارشی و علائمی مانند نفخ و گاز را تشدید کند.

پیاده روی آرام بعد از شام می تواند به کاهش میزان استرس، 
تقویت آرامش و به طور بالقوه بهبود هضم غذا کمک کند.

  چگونــه می توانید پیــاده روی پس از غذا را 
شروع کنید؟

توصیه کلی به بزرگ ســالان ۱۵۰ دقیقــه فعالیت بدنی 

هوازی با شدت متوسط در هفته و همچنین دو روز فعالیت 
برای تقویت عضلات اســت. پیاده روی بعد از غذا می تواند 
جزء این ۱۵۰ دقیقه حساب شود، به خصوص اگر با سرعت 

بالا انجام شود.
بهتر اســت هدفتان انجــام حداقل چهار تــا پنج دقیقه 
پیاده روی سبک تا متوسط در فاصله ۶۰ تا ۹۰ دقیقه پس 
از اتمام یک وعده غذایی اصلی باشد. این میزان پیاده روی 
می تواند حرکت جسمی لازم پس از غذا خوردن را تأمین 
کند، اما اگر در بیشــتر روزها ۳۰ تا ۶۰ دقیقه پیاده روی 
با ســرعت متوسط داشــته باشــیم، می توانیم به مزایای 
پایدارتری برای دســتگاه گوارش خــود و همچنین بقیه 

بدنمان دست یابیم.
انجام حرکت جســمی بیشتر از این حد از این لزوماً بهتر 
نیســت و لازم اســت در این مورد تعادل مناسبی برقرار 
شود. مراقب باشید که ورزش تان بعد از غذا خوردن از حد 
یک ساعت ورزش شدید تجاوز نکند، زیرا ممکن است بر 

عملکرد دستگاه گوارش تأثیر منفی بگذارد.
وعده های ورزش ورزشــی طولانی و شــدید پس از غذا 
خوردن می تواند خون را از دستگاه گوارشی منحرف کند 
و به طور بالقوه علائمی ازجمله گرفتگی عضلانی و حالت 
تهوع ایجاد کند؛ به علاوه، ترشــح هورمون های استرس و 
کم آبی بدن در طول تمرین های ورزشی شدید می تواند بر 

عملکرد دستگاه گوارش تأثیر بگذارد.
درنهایت، پیــاده روی پس از غذا راهی عالی برای تحریک 
کردن روند هضم غذا و همچنین کمک به سایر فرآیندهای 

فوری بدن است.
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طرحروزحدیث روز

ادبیات

ذبح »بحرین«
۲۴ اردیبهشت پنجاه و چهارمین سالروز تصویب لایحه جدایی بحرین از ایران 

در سال ۱۳۴۹ است.
میل محمدرضا پهلوی به ایفای نقش ژاندارمی خاورمیانه تقریباً همزمان با جدی 
شدن قصد انگلیس برای خروج نیروهای نظامیش از خلیج فارس، شدت گرفت.

انگلیسی ها که از نیمه های قرن هجدهم کرانه شمالی و سواحل جنوبی یکی از 
مهم ترین آبراهه های جهان در خاورمیانه را اشغال کرده بودند، پس از چپاول و 
به یغما بردن منابع عظیم نفتی، گازی، دریایی و معدنی ایران و شیخ نشین های 
عرب، تخم اختلافات قومی، مذهبی و سرزمینی را در خلیج فارس کاشتند و از 

پاییز ۱۳۵۰ به حضور نظامی خود در این منطقه پایان دادند.
سیاستمداران حیله گر انگلیســی در معامله با محمدرضا شاه او را به خروج از 
»بحرین« ترغیب کردند و شــاهِ ایران هم با اســتقبال تمام امیرعباس هویدا 
نخســت وزیر رژیم را مسوول تهیه طرح جدایی بحرین از ایران کرد. این اقدام، 
مشــروط به بازگرداندن جزایر سه گانه ابوموسی، تنب بزرگ و تنب کوچک به 
ایران شد، شــرطی که با تفاهم سه جانبه نمایندگان وقت ایران و انگلستان و 
امیرنشین امارت شارجه اجرایی و با حضور نظامیان ارتش پهلوی در ابوموسی، 

نهایی شد.
ذبح »بحرین«

بیست و دومین دوره مجلس شورای ملی در تاریخ ۲۴ اردیبهشت ۱۳۴۹، سه 
روز بعد از صدور قطعنامه دویست و هفتاد و هشتم شورای امنیت سازمان ملل 
برای جدایی بحرین از ایران، لایحه امیرعباس هویدا نخست وزیر وقت ایران برای 
جدایی بحرین از ایران را در دســتورکار گذاشــت و از ۱۹۱ نماینده حاضر در 
جلسه ۱۸۷ نفر با آن موافقت کردند. پنجمین دوره مجلس سنا هم چهار روز 
بعــد با رای قاطع ۶۰ نماینده موافق از ۶۰ عضو این مجلس، لایحه دولت برای 

جدایی بحرین از ایران را تصویب کرد.
جدایی تراژیک

به گواهی هزاران سند تاریخی نگهداری شده در موزه های جهان، جزیره بحرین 
در جنوبی ترین نقطه خلیج فارس و در شــمال غربی قطر، از هزاران ســال قبل 
بخشی از خاک ایران بود. حقانیت حاکمیت ایران بر جزیره بحرین آن قدر مسلم 
و بدیهی بود که انگلستان بعد از ۱۱۰ سال اشغال این بخش از خاک ایران، برای 

جدا کردن آن با شاه ایران معامله کرد.
این معامله مبتنی بر لابی های پشت پرده حاکمان انگلیسی و ایرانی بود. لابی ها 
و بده بستان های سیاستی موجب شد محمدرضا پهلوی برای همیشه چشم بر 
این حق ببندد. قضیه از این قرار بود که شاه در ۱۴ دی ۱۳۴۷ در سفر به دهلی 
 نو اعلام کرد: »دولت شاهنشاهی نمی خواهد با اعمال زور بحرین را تصاحب کند، 
بلکه حاکمیت بحرین را به دلخواه اکثریت مردم، در یک همه پرسی آزاد زیر نظر 
سازمان ملل متحد می گذارد، تا اگر اکثریت مردم بحرین علاقه به ملحق  شدن 
به ایران داشتند، بحرین در حاکمیت ایران بماند و اگر خواستند از ایران تجزیه 

شوند، کشوری مستقل شوند.«
پهلوی پســر یک ســال و ۱۰ روز بعد از اظهاراتش در هند، در تاریخ ۲۴ دی 
۱۳۴۸ در جمع کارکنان وزارت امور خارجه پهلوی با تأکید بر تســلط بیش از 
یک قرنی انگلستان بر جزیره بحرین، گفت: »انگلیس این جزیره را به ایران پس 

نخواهد داد و من نمی توانم چون دُن کیشوت رفتار کنم.«
اســدا... عَلمَ وزیر وقت دربار در خاطرات روزانه اش نوشــت: »اکثریت ساکنان 
آن جزیره عرب هســتند و به زبان عربی ســخن می گویند. به لحاظ اقتصادی 
مجمع الجزایر بحرین دیگر اهمیت ندارند، زیرا نفت آنجا که تمام شــده و صید 

مروارید نیز صرفه اقتصادی ندارد.
از نظر اهمیت اســتراتژیکی و سوق الجیشی با وجود تسلط ایران بر تنگه هرمز 
آن جزایر دیگر ارزشی ندارد، از جهت امنیتی هم حفظ آن سرزمین پرهزینه و 

مستلزم استقرار یکی دو لشکر در آنجاست.
آخرین توجیه محمدرضا پهلوی برای دفاع نکردن از تمامیت ارضی بحرین، این 
بود که: »من اهل این نیســتم که به زور حضور لشگرم، یک جایی را ضمیمه 

خاک خود کنم.«
با چراغ سبز شاه و همراهی امیرعباس هویدا، نخست وزیر وقت پهلوی، فرستاده 
سازمان ملل متحد به جزیره بحرین رفت و به رایزنی و گفت وگو با سران قبایل 
و عرب های شیخ نشین بحرین پرداخت و گزارش سفرش را با محوریت تمایل 
مردم بحرین به جدایی و اســتقلال از ایران به مجمع عمومی و شورای امنیت 

سازمان ملل داد.
شورای امنیت سازمان ملل متحد نیز در تاریخ ۲۱ اردیبهشت ۱۳۴۹ با صدور 
قطعنامه ۲۷۸ جدایی بحرین از ایران را تصویب کرد. عرب های بحرین در تاریخ 
۲۳ مرداد ۱۳۵۰ استقلال خود از ایران را اعلام کردند. شاه و نخست وزیر رژیم 
نیز به عنوان اولین مقامات، با صدور پیام هایی شیخ نشین بحرین را به عنوان یک 

کشور مستقل به رسمیت شناختند.
امیرعباس هویدا هم در حمله به منتقدان و در دفاع از عملکرد دولت و مجلس 
پهلوی، گفت: »به هیچ کس مربوط نیســت. دختــر خودمان بود، به هر کس 

می خواستیم شوهرش دادیم.«

پلاستیک جدیدی که پس از استفاده ناپدید می شود
فن آوری

یــک پلاســتیک جدید که مــاده اصلی ســازنده آن 
باکتری ها هســتند، زمانی که دیگر به آن نیاز ندارید، 
ناپدید می شود. این پلاستیک خودتخریب یا خودهضم 
جدیــد، پلی اورتان ترموپلاســتیک)TPU( و باکتری 
باسیلوس سابتیلیس)BacillUs sUBTilis( را ترکیب 

می کند.
محققان با قرار دادن مکرر هاگ ها در معرض ســطوح 
فزاینده گرما دریافتند که این باکتری در نهایت می تواند 
با دمای ۱۳۵ درجه سانتیگراد مورد نیاز برای مخلوط 
کردن هاگ های باکتری و TPU با یکدیگر تطابق یابد.

تلاش های گذشته برای یافتن راه هایی برای تجزیه سریع 
پلاســتیک ها، اغلب از آنزیم ها و قارچ های باکتریایی از 
خاک و توده های کمپوست که این میکروب ها در آنها به 
طور طبیعی فراوان هستند، منشأ می گرفت. اما این ماده 
جدید فقط به هاگ های باکتری داخل خود نیاز دارد که 
با مقداری مواد مغذی و رطوبت دوباره بیدار می شوند تا 

شروع به تجزیه شدن کنند.
جان پوکورسکی، دانشمند پلیمر در دانشگاه سن دیگو 
که ایــن تیم را رهبری می کــرد، می گوید: آنچه قابل 
توجه اســت این اســت که مواد ما حتی بدون حضور 

میکروب های اضافی تجزیه می شود.
وی افزود: به احتمال زیاد، بیشــتر این پلاســتیک ها 
احتمالاً به تأسیسات کمپوست سازی غنی از میکروب 
ختم نمی شــوند. بنابراین این توانایی خود تخریبی در 
یک محیط عاری از میکروب، فناوری ما را همه کاره تر 

می کند.
این تحقیق شامل چندین مرحله مهم بود که با انتخاب 
باکتری B.sUBTilis شــروع شد. این نوعی از باکتری 
اســت که قبلًا با تجزیه پلاستیک مرتبط بوده است و 
می توانــد در حالت غیرفعال و بدون ذخایر معمول غذا 

و انرژی زنده بماند.
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رانگلــر را باید نماد جیپ و آفرود دانســت. نســل 
پنجم این ماشــین در ســال ۲۰۱۸ به بازار آمد و 
ســه ســال بعد بهبودهایی را تجربه کرد و اکنون 
مورد یک به روزرســانی بزرگ تر برای سال ۲۰۲۴ 
قرار گرفته اســت تا همچنان تــازه بماند. طراحی 
ظاهری رانگلر هیچ گاه کهنه نمی شــود و به همین 
دلیل، تغییرات بیرونی در فیس لیفت اخیر حداقلی 
اســت. مهم ترین تغییر این ماشین جلوپنجره هفت 
شــیاری جدید با تریم مشــکی رنگ است. علاوه بر 
این، حالا آنتن هم به صورت مخفی داخل شیشــه 
جلو تعبیه شده تا در آفرود آسیب نبیند. چهار طرح 
رینــگ جدید با اندازه ای از ۱۷ تــا ۲۰ اینچی هم 
 تکمیل کننده به روزرســانی های بیرونی رانگلر مدل 

۲۰۲۴ هستند.
مهم ترین تغییرات اما در داخل رخ داده اســت. در 

اینجا جیــپ به جای نمایشــگر ۸/۴ اینچی 
قبلــی یک نمونــه بســیار بزرگ تر ۱۲/۳ 
اینچی لمســی را ارائه کرده اســت. این 
به روزرســانی اما فقط در اندازه و وضوح 
نمایشــگر خلاصه نمی شود زیرا آخرین 
نســخه سیســتم اطلاعاتی-سرگرمی 
UconnecT هم ارائه شــده است که 

ســرعت پاسخگویی بیشــتری دارد و 
به صورت استاندارد با اندروید اتو و اپل 
کارپلی بی سیم ارائه می شود. بااین حال، 

صفحه آمپر آنالوگ همچنان بر قوت خود باقی است 
و کنســول میانی هنوز با تعداد زیاد دکمه فیزیکی 
پر شــده است درحالی که دسته دنده ها بسیار بزرگ 

هستند.
هرچند شــاید جیپ با این فیس لیفت روی بهبود 
راحتی رانگلر تمرکز داشــته اما این شاسی بلند که 
همچنان از شاســی مســتقل و تعلیق پنج اتصالی 
پیچشی استفاده می کند، نرم تر نشده است. همچنین 
در تمام نسخه های رانگلر همچنان شاهد اکسل های 
صلب جلو و عقب دانا، گیربکس کمکی دو ســرعته 
و صفحــات محافظ برای محافظت از قســمت های 
حیاتی خودرو در آفرود هستیم. رانگلر روبیکان که 
پشــت فرمان آن نشستیم، با اکسل های قوی تر دانا 
۴۴، قفل دیفرانســیل جلو و عقــب و آنتی رول بار 
قطع شونده، حتی بیشتر از این روی آفرود 
دارد.  تمرکز 

رینگ هــای ۱۷ اینچــی نســخه روبیــکان نیز با 
لاستیک های آل ترین گودریچ پوشیده شده اند.

قیمت رانگلر در بریتانیا از ۶۱,۱۲۵ برای نسخه پایه 
و ۶۳,۱۲۵ پوند برای نســخه روبیکان آغاز می شود. 
ایــن محدوده قیمتــی خطرناک خواهــد بود زیرا 
لنــدروور دیفندرِ جادارتر و مطلوب تر با توانایی های 
آفرود مشــابه در هردو نســخه دودر ۹۰ و چهاردر 

۱۱۰ قیمت پایه ای در همین حدود دارد.
 البته بعید اســت که طرفداران جیپ از مشــکلات 
رانگلر که به خاطر تمرکــز صرف روی آفرود پدید 
آمــده گلایه ای داشــته باشــند خصوصاً کســانی 
 که قصد اصــلاح خودرو را بــرای ماجراجویی های 
خشن تر دارند اما کسانی که به دنبال یک خودروی 
۴×۴ برای اســتفاده های معمولی تر هســتند باید 

بیشتر فکر کنند.
جیپ رانگلر هنوز همان همیشگی است. این خودرو 
هیچ کــدام از جذابیت های خارج جــاده ای خود را 
از دســت نداده و همچنان در آفرود غیرقابل توقف 
خواهد بود. تغییرات سیســتم اطلاعاتی-سرگرمی 
در فیس لیفــت رانگلر چشــمگیر اســت و 
ویژگی های ایمنی جدیدی هم اضافه شده 
است؛ ولی قیمت پایه ۶۰ هزار پوندی در 
بریتانیا بسیار زیاد به نظر می رسد خصوصاً 
با توجه به اینکه دیفندر با قیمتی مشــابه 

این عرضه می شود.

پشت فرمان جیپ رانگلر جدید 2024، همچنان غیرقابل توقف در آفرود
خودرو

ویتامین ها و مکمل ها برای بهبود ســلامت یا پیشگیری 
از بیماری اســتفاده می شوند. بنابراین، باید توجه داشته 
باشید که چه مکمل هایی، چه زمانی و چه مقدار مصرف 

می کنید.
همان طور که در مصرف دارو باید حواسمان به تداخلات 
دارویی باشــد، در مصرف ویتامین ها نیز باید به این اصل 
توجه داشــت. ویتامین هایی که نباید بــا هم ترکیب و 

مصرف شوند، عبارتند از:
12-B با ویتامین C ویتامین 

میــن  یتا c یک آنتی اکسیدان ضروری برای و
اســت. ســلامت  ایمنی  سیســتم 
مین  یتا B-۱۲ به حفظ و
سیســتم 

عصبــی و تشــکیل گلبول هــای قرمز کمــک می کند. 
مطالعات نشان می دهد که مصرف همزمان این دو مکمل 
ممکن اســت میزان ویتامین B-۱۲ دریافتی را در بدن 
کاهش دهد. بنابراین، کارشناســان توصیه می کنند این 

مکمل ها را حداقل با فاصله دو ساعت مصرف کنید.
A با غذاهای غنی از ویتامین A مکمل ویتامین 
از آنجــا که ویتامین a یک ویتامیــن محلول در چربی 
اســت، هر مقدار اضافــی در بدن ذخیره می شــود. 
بنابرایــن، لازم نیســت هــر روز ویتامین a مصرف 
کنید. ویتامیــن a بیش از حــد می تواند منجر به 
ضعیف تر شدن استخوان ها و با افزایش سن باعث 
شکستگی های استخوانی شود. هم چنین می تواند 
برای جنین مضر باشد. اگر باردار هستید یا 
مکمــل ویتامین a مصرف می کنید، از 
کنید؛  خودداری  جگر  خوردن 
چراکه این ماده غذایی به حدی 
سرشــار از ویتامین a است. یا 
a مصرف  ویتامین  اگر مکمل 
نمی کنید، کافیســت فقط یک 

بار در هفته جگر بخورید.
)ویتامین  فولیک  اسید   

B12 و ویتامین )B۹
در حالــی کــه هــر دوی این 

ویتامین های B مهم هســتند، مصرف بیش از حد اسید 
فولیک یا فولات در واقع می تواند علائم کمبود ویتامین 
B۱۲ را پنهان کند. بنابراین، قبل از افزودن این مکمل ها 
به رژیم خود، با پزشــک صحبت کنید تا سطح ویتامین 

خون تان را بررسی کند.
K و ویتامین E ویتامین 

بر اســاس مطالعات، مکمل ویتامین e می تواند منجر به 
افزایش خونریزی در برخی افراد شود. برخی از پزشکان 
مکمــل ویتامین K را برای کمک به لخته شــدن خون 
تجویــز می کنند. مصرف همزمــان ویتامین e می تواند 

مزایای ویتامین K را بی اثر کند.
بین مصــرف ویتامین هــای مختلف چقــدر باید وقفه 

انداخت؟
فاصله زمانی بین ویتامین ها به نوع ویتامینی که مصرف 
می کنید بســتگی دارد. اما یک قانــون ثابت وجود دارد؛ 
اینکه در مصرف قرص های ویتامین، ثبات و اســتمرار را 
حفظ کنید و در ساعات و روزهای مشخص آنها را بخورید 

تا بهترین اثربخشی را داشته باشند.
ویتامین های محلول در چربی )ویتامین های a، D، e و 
K( را بهتر است همراه غذا مصرف کنید. خوردن چربی 
به عنوان بخشــی از وعده غذایــی به انتقال و جذب این 
ویتامین هــا در بدن کمک می کنــد. در خصوص مولتی 

ویتامین ها نیز به همین منوال عمل کنید.

ویتامینهاییکهنبایدباهممصرفشوند

گرانــىوكمبودلاســتیک
خودرودربازار

منبع:تسنیم


